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��ح ا�تان ز�جانروز��
در جلسه ای که با حضور احمد بیگدلی نماینده مردم شهرستان 
خدابنده در مجلس شورای اسلامی ، جواد تاراسی فرماندار این 
شهرستان و اکبر باقری، رئیس هیئت مدیره مدیرعامل شرکت 

آب منطقه ای زنجان برگزار شد...

مدیرکل بهزیستی استان زنجان گفت: حدود ۳۱ هزار خانوار زنجانی 
تحت پوشش بهزیستی قرار دارند که از خدمات مددکاری اجتماعی 
برخوردار می شوند. روح الله خدابنده لو در همایش گرامیداشت روز 

ملی مددکار اجتماعی با شعار مددکاری...

لزوم اصلاح الگوی کشت
 در بخش کشاورزی زنجان

۳۱ هزار خانوار زنجانی
 زیرپوشش بهزیستی قرار دارند

شرق/ جمعه و در فاصله ۷۲ ساعت تا بازگشت دونالد ترامپ به کاخ سفید،سند 
همکاری های جامع ایران و روسیه به امضای مسعود پزشکیان و ولادیمیر پوتین رسید. 
در این بین طیفی از ناظران، امضای این دست معاهدات جامع تهران با پکن و مسکو 
را در قالب سیاست نگاه و ذیل یک تحلیل آسیب شناسانه و انتقادی، گام نهادن در 
مسیر دیپلماسی یکسویه و نوعی انزوای استراتژیک تلقی می کنند و بر این باورند 
»انزوا یا تنهایی استراتژیک« می تواند به طور طبیعی یکی از چالش های عظیم ایران 
در روابط بین المللی باشد. این تنهایی شرایط دشوار و پیچیده ای را برای تهران ایجاد 
کرده و هزینه هایی را به بار آورده است. تجربه ثابت کرده است راه مقابله با چالش ها 

و تهدیدات ناشی از »تنهایی استراتژیک« تنظیم »سیاست خارجی متوازن« است.
واقعیت های محیط ژئوپلیتیکی ایران موید این واقعیت است که رهیافت موازنه و 
تعادل دیپلماتیک، نقش مهمی در سیاست خارجی و امنیتی ایفا می کند؛ جایگاه و 
وزن ایران در معادلات جاری منطقه ای و فرامنطقه ای به خصوص پس هفتم اکتبر 
این الزام و ضرورت را به سیاست خارجی دیکته می کند که در بازی قدرت و در میانه 
بحران و منازعه در نظام بین الملل، تهران بیش از پیش به توجه و تمرکز بر اصل 

موازنه و تعادل گرایی نیازمند است.
 سیاست خارجی متوازن کشورهای حاشیه خلیج فارس

کریستین کوتس اولریشسن، استاد مطالعات خلیج فارس در موسسه بیکر در کتاب 
خود با عنوان »کشورهای خلیج فارس در اقتصاد بین الملل« باور دارد که »کشورهای 
حاشیه جنوبی خلیج فارس طی سال های اخیر به سرعت متحول شده اند. در منطقه 
توسعه نیافته خاورمیانه، آن ها در حوزه های مختلف به پیشرفته های قابل توجهی 
دست یافته  و در برخی حوزه ها دارای نقش پیشرو هستند. قطر و امارات متحده عربی 
به ویژه دوبی و ابوظبی در برخی از شاخص های توسعه در مقام نخست جهانی قرار 
دارند. آن ها زودتر  از کشورهای منطقه به روند های جهانی واکنش نشان داده و به 
تنظیم مناسبات خود با آن ها پرداخته اند. در دهه های گذشته زمامداران این کشورها 
در مقایسه با سایر کشورهای منطقه انتخاب های متفاوتی داشتند. آن ها مسیر خود 
را از روندهای کلی منطقه ای جدا کرده و در تنظیم مناسبات خود با کنش گران و 

تحولات جهانی راه متفاوتی در پیش گرفتند.
بررسی های عینی نشان می دهد که راهبرد آن ها در مواجه با تحولات و روندهای 
جهانی به تأمین منافع ملی آن ها کمک شایانی کرده است. آن ها سه دهه پیش زمانی 
که روند جهانی شدن به همه مناسبات سیاسی و اقتصادی بین المللی سایه انداخته 
بود، نه تنها با روند توسعه و جهانی شدن همگام شدند، بلکه با تکیه بر ظرفیت ها 
و توانمندی های نسبی خود راه توسعه خاص خود را ارائه کردند. بر بنیان چنین 
سیاستی اکنون آن ها نه تنها برای ملت خود رفاه، آسایش و ثروت فراهم آورده اند، 
بلکه در عرصه بین المللی به سطح بالاتری از قدرت، نفوذ، ثروت، هویت و به طور کلی 
جایگاه بین  المللی دست یافته اند که چیزی جز حاصل انتخاب آن ها در مقابل روند 

جهانی شدن نبوده است.«
 استفاده از منازعه شرق و غرب

در پیوست به گفته های کریستین کوتس اولریشسن، سوال کلیدی اینجاست که 
کشورهای حاشیه خلیج فارس در برابر جهانی شدن چه سیاستی در پیش گرفته و با 
چالش های آن چگونه برخورد کرده و از مزایای آن چگونه بهره برده و چه نتایجی به 
دست  آورده اند؟ با یک نگاه مصداقی طی سال های اخیر، پکن و مسکو جایگاه ویژه 
ای را برای مناسبات با کشورهای حاشیه خلیج فارس قائل شده اند. هر چند چنین 
مواضعی از سوی چین و روسیه عموما به معنای نادیده انگاری ظرفیت های راهبردی 

و ژئوپلیتیکی ایران نیست.
 اما آنچه برای شی جین پینگ و پوتین در اولویت قرار دارد کسب بیشترین میزان 

منافع اقتصادی در کمترین زمان و در بستر مناسبات دوجانبه و چندجانبه است. 
درست مشابه چنین قرائتی در کشورهای حاشیه خلیج فارس هم دیده می شود و 

آنها هم بر نوعی موازنه گرایی بین شرق و غرب تاکید دارند.
بر اساس گزارش موسسه »اس اندپی گلوبال«، حجم مبادلات نفتی چین با ۱۰ کشور 
تولیدکننده نفت خام که عمدتا در حاشیه خلیج فارس قرار دارند برای سال ۲۰۲۰ 
معادل ۵۰ میلیارد دلار بوده است، همچنین حجم مبادلات نفتی چین در سال ۲۰۲۱ 

میلادی ۲۶ درصد نسبت به سال ۲۰۲۰ با این ۱۰ کشور رشد نشان می دهد.
همزمان، روسیه و کشورهای حاشیه خلیج  فارس از سال ۱۳۹۸، قدم های مهمی برای 
تقویت روابط خود برداشتند که سفر ولادیمیر پوتین به عربستان و امارات عربی 
از شاخص   اقتصادی  امضای چندین سند مهم همکاری در حوزه  های  و  متحده 
های مهم آن است. فعال  ترشدن سیاست خارجی روسیه در حوزۀ خلیج  فارس را 
می توان در راستای پویایی سیاست خاورمیانه  ای این کشور دانست که علاوه  بر 
مسائل دوجانبه، اهدافی ژئوپلتیکی و استراتژیک را در حوزۀ رقابت  های منطقه  ای و 
جهانی نیز دنبال می  کند. برای درک بهتر این موضوع گذری کوتاه به پیشینۀ روابط 

دو طرف می  اندازیم.
در این بین روسیه و عربستان، بزرگ ترین تولیدکنندۀ نفت در بین کشورهای عضو 
اوپک و غیراوپک هستند. اهمیت نفت و انرژی در اقتصاد و به  تبع آن قدرت سیاسی 
دو کشور امری مهم بوده و حفظ قدرت برتر در عرصۀ تولید و توزیع نفت برای دو 
طرف اولویت خاصی دارد. بنابراین عامل نفت عامل رقابت و همکاری بین دو کشور 
بوده، اگرچه با توجه به تغییر شرایط بین  المللی بازار انرژی، کیفیت کار تغییر خواهد 
کرد. این ها علاوه بر روابط اقتصادی جدی روسیه و امارات و همچنین نگاه ویژه مسکو 

به قطری ها، کویتی ها و بحرینی هاست.
علیرغم این میزان از مبادلات و مناسبات بین چین و روسیه با کشورها عربی حاشیه 
خلیج فارس به نظر می رسد که بازیگزان پیرامونی ایران همین از سطح از روابط را 
با ایالات متحده و اروپایی ها برای خود تعریف کرده اند. در همین باره، منطقه خلیج 

فارس تاکنون کمتر در اولویت های استراتژیک اتحادیه اروپا قرار داشته است.
بااین حال، افزایش تعاملات متقابل میان این دو بلوک که در بحران های جهانی مانند 
همه گیری ویروس کرونا و جنگ روسیه علیه اوکراین نمایان شد، در کنار نقش 
دیپلماتیک کشور های عربی خلیج فارس، اتحادیه اروپا را بر آن داشته است تا سطح 

همکاری های سیاسی خود با شورای همکاری خلیج فارس را ارتقا دهد.
فراتر از همکاری های نهادی، تعاملات بخشی میان اتحادیه اروپا و شورای همکاری 

خلیج فارس نیز با شتاب بیشتری در حال گسترش است. 
در نشست جهانی آینده انرژی در ابوظبی، دو بلوک )اتحادیه اروپا و شورای همکاری 

خلیج فارس(، پروژه »گذار سبز اتحادیه اروپا و شورای همکاری« را آغاز کردند. 
هم چنین افتتاح اتاق بازرگانی اروپا در ریاض گامی در تقویت روابط اقتصادی دو طرف 
بود. مضافا، اتحادیه اروپا از پروژه ای در مرکز مدیریت بحران شورای همکاری خلیج 
فارس در کویت حمایت کرد که هدف آن ارتقای آمادگی و توانایی واکنش به شرایط 

اضطراری هسته ای و پرتویی بود.
علیرغم آنکه طیفی، سیاست خارجی متوازن منحصرا به معنای احیای روابط با آمریکا 
و غرب می دانند و در مقابل هم برخی صرفا بر نگاه به شرق و ناظر به دو کشور چین 
و روسیه مانور می دهند. باید اذعان داشت که کشورهای حاشیه خلیج فارس به این 
درک رسیده اند که نیروهای محرکه و مؤلفه های قدرت در محیط بین الملل در مقطع 

فعلی چندوجهی، پیچیده و متنوع هستند.
 بنابراین گستره بحث سیاست خارجی متوازن بسیار فراتر از ضرورت ایجاد رابطه 

صرف با دنیای غرب یا شرق است. 

 اصل گمشده در سیاست خارجی ایران
در سایه آنچه عنوان شد، تجربه موفق کشورهای حاشیه خلیج فارس در تعریف 
نسبت خود با نظام اقتصاد بین الملل و ترکیب دقیق منافع و ارزش های ملی و محلی 
و فرصت ها و روندهای جهانی می تواند شناخت جامعه ایران را از این کشورها افزایش 
داده و در تعریف نسبت خود با اقتصاد بین الملل گام های موفق تری را بردارد و نسلی 
را تربیت کند که در انتخاب های خود از تارهای تنیده بومی و ظواهر فراخنای جهانی 
فراتر رفته و با احترام به داشته های خود از فرصت های بین  المللی به شکل مناسبی 

بهره بگیرند.
در نظام بین الملل کنونی فرصت های فراوانی برای رشد و توسعه ملی وجود دارد که 
شرط بهره برداری از آنان ایجاد توازن در بهره برداری از عرصه های تولید قدرت است. 
به بیان دیگر، اولین گام در جهت برقراری توازن در روابط بین المللی به لحاظ کیفی و 

کمّی لزوم ارزیابی نظم موجود به عنوان یک فرصت عظیم است. 
بدیهی است نگاه فرصت طلبانه به نظم موجود به معنای نبود تهدید در این نظم نیست. 
اما رفع تهدید در محیط بین الملل نیز خود تابع متغیرهایی است که توجه به آنها 

تحقق اهداف را سهل تر می کند.
اجرای دقیق راهبرد موازنه گرایی راهبردی را می توان مهمترین گزینه و ابزار برای 
تامین منافع ملی و ممانعت از چنین رفتارهایی دانست. ایران از جمله کشورهایی 
است که به لحاظ وزن ژئوپلیتیکی، محیط امنیتی و الزام تاریخی برای کسب منافع 
ملی )راهبردی/سیاسی – امنیتی/اقتصادی( به تحرک راهبردی در چارچوب تعادل 
گرایی و موازنه گرایی راهبردی نیازمند است. آنچه تصمیم گیران و کارگزاران سیاست 
خارجی باید به آن توجه کنند، در دوران گذار و آشوب امنیتی، بازی موازنه و خروج 
از معمای توازن برای دستیابی به منافع اقتصادی حداکثری در چارچوب مقدورات و 

محذورات ملی یک الزام راهبردی است.
از این رو، عملیاتی سازی یک رویکرد موازنه گرا باید در همه مناطق جغرافیایی، در 
چارچوب برآورد هزینه – فایده و با هدف جلوگیری از رویکرد مجموع صفر همه 

کشورها انجام گیرد. 
فرجام سخن آنکه نمی توان در نظم جهانی موجود روابط دوجانبه را از روابط چندجانبه 

منطقه ای و سازمان های منطقه ای تفکیک کرد.
همچنین به طریق اولی نمی توان روابط دوجانبه و منطقه ای را از روابط بین المللی و 
تحولات در سازمان های بین المللی تفکیک کرد. همه این روابط در آثار و تبعات در 

یک شبکه جهانی تفکیک ناپذیرند.

بررسی اهمیت یک تعامل بین المللی متوازن با هدف حل مشکلات سیاست خارجی ؛

ضرورت دیپلماسی چند برداری 
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صدای زنجان از انتظار 16 ساله برای تکمیل تنها استخر دانش آموزی شهر گزارش می دهد؛

 مدیرکل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس استان زنجان: تامین آب، چالش پیش روی بهره برداری استخر دانش آموزی زنجان است!

 مدیر کل آموزش و پرورش استان زنجان: به سرانجام رساندن استخر دانش آموزی در اولویت آموزش و پرورش زنجان قرار دارد

گزارش  

خبر فوری/ وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: هیچ پلتفرمی از شمول رفع 
فیلترینگ خارج نیست، سازوکار های رفع فیلتر تمام سکو ها پیش بینی شده 
است و رفع فیلتر پلتفرم ها متناسب با نیاز های مردم، جمع بندی و در مذاکرات 
مشخص می شود.  سیدستار هاشمی با اشاره به اینکه در موضوع رفع فیلترینگ 
طرح های مختلفی به مرکز ملی فضای مجازی واصل شد، گفت: طرح فعلی 
برای رفع فیلترینگ به صورت چند مرحله ای است که در مرکز ملی فضای 
مجازی نهایی و سپس در شورای عالی فضای مجازی مطرح شد؛ این طرح پس 

از بحث و بررسی و رای گیری، مورد موافقت قرار گرفت.
طرح  این  نخستِ  مرحله  کرد:  تصریح  اطلاعات  فناوری  و  ارتباطات  وزیر 
مرحله ای، »بازگشایی« بود که بلافاصله اتفاق افتاد. وی افزود: موضوعات مطرح 
شده در شورای عالی فضای مجازی می تواند به زیست بوم تولید محتوا کمک 
شایانی کند، بدین معنا که مشوق های خوبی برای سکو های تولیدکننده محتوا 
و همچنین صاحبان محتوا درنظر گرفته شده و کار های کارشناسی این بخش 
از طرح در حال نهایی شدن است. هاشمی با تاکید بر اینکه حمایت از تولید 
محتوا، اقتصاد آنرا متحول خواهد کرد، گفت: هیچ پلتفرمی از شمول رفع 
فیلترینگ خارج نیست و سازوکار های رفع فیلتر تمام سکو ها پیش بینی شده 
است. وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات در پاسخ به این پرسش که آیا مراحل 
رفع فیلتر سکو های اینترنتی مشخص شده است یا خیر، اظهار داشت: رفع فیلتر 

پلتفرم ها متناسب با نیاز های مردم، جمع بندی و مذاکرات مشخص می شود.
یکصد و چهارمین جلسه شورای عالی فضای مجازی چهارم دی ماه با حضور 
سران قوای سه گانه و اعضای شورای عالی فضای مجازی برگزار شد و اعضا 
به رفع محدودیت های دسترسی به برخی سکو های پرکاربرد خارجی شامل 
با اکثریت رای مثبت دادند. رئیس جمهور کشورمان  واتساپ و گوگل پلی، 
در نشست روز چهارشنبه ۲۳ آبان ماه هیات دولت درمورد رفع فیلترینگ 
بیان داشت: نتایج ارزیابی های علمی و تحلیل اثرات اجتماعی فیلترینگ نشان 
می دهد که هیچ یک از اهداف این طرح محقق نشده بلکه مضرات و مشکلات 
دیگری نیز ایجاد کرده، اما تعجب آور است که ما همچنان نسبت به ادامه این 
روند پرضرر و بی نتیجه اصرار داریم. پزشکیان با بیان اینکه دولت به دنبال ایجاد 
نگاه مشترک با دیگر نهاد های حاکمیتی درباره رفع فیلترینگ است، بر ضرورت 
تسریع در اجرای مصوبه جلسه شورای عالی فضای مجازی و تشکیل کارگروه 
ویژه به منظور بررسی ابعاد مختلف این موضوع، رفع دغدغه ها و نگرانی ها در 
این زمینه و ارائه نتیجه به جلسه بعدی این شورا برای تصمیم گیری نهایی 

تأکید کرد.

وزیر ارتباطات: 

هیچ پلتفرمی از شمول
 رفع فیلترینگ خارج نیست 

نگران قطعی های 
تابستان 1404 هستیم!

اتباع بیگانه 
در زنجان دستگیر شدند

معاون بهبود تولیدات گیاهی اداره کل جهادکشاورزی استان زنجان:

 اکبر طیبی: بابت ناترازی های انرژی در فصل سرد سال نگرانی نیستی،دغدغه ناترازی های 
تابستان 1404 است که واحدهای کشاورزی شاهد قطعی 3تا 5 ساعته برق شوند!

فرمانده انتظامی شهرستان زنجان :
صفحه 2

صفحه ۳

 فرمانده انتظامی شهرستان زنجان از شناسایی و دستگیری اتباع بیگانه و غیرمجاز در شهرستان زنجان 
بوته خبر داد. سرهنگ محمد مهدیخانی با اعلام این خبر افزود: با اشراف اطلاعاتی  قره  پاسگاه  ماموران 

به کارگیری ده ها نفر اتباع غیرمجاز در روستای سرچم محرز شد. وی اظهار داشت: با حضور ماموران، 
همه اتباع غیرمجاز حاضر در محل دستگیر و ضمن تشکیل پرونده مقدماتی به اردوگاه کرج بدرقه شدند.

مهدیخانی یادآور شد: جابجایی، نگهداری و به کارگیری اتباع غیرمجاز غیرقانونی بوده است و هرکس 
مرتکب این جرایم شود تحت پیگرد قانونی به مقام قضایی معرفی خواهد شد....



دو  شنبه  ۱  بهمن   ۱۴۰۳   *   سال بیست وسوم *   شماره   ۲۷۸۲ روز�� اقتصاد۲۲

معاون بهبود تولیدات گیاهی اداره کل جهادکشاورزی استان زنجان:

نگران قطعی های تابستان 1404 هستیم!
 اکبر طیبی: بابت ناترازی های انرژی در فصل سرد سال نگرانی نیستی،دغدغه ناترازی های تابستان 1404 است که واحدهای کشاورزی شاهد قطعی 3تا 5 ساعته برق شوند!

افتتاح سیستم پایش آنلاین 
در یک واحد صنعتی در سلطانیه

به  اشاره  با  زنجان  استان  زیست  محیط   حفاظت  مدیرکل  زنجان/   صدای 
در  صنعتی  واحد  یک  در  آنلاین  پایش  سیستم  یازدهمین  از  بهره برداری 
سلطانیه، گفت: پاش آنلاین به صورت شبانه روزی وضعیت خروج آلاینده های 

واحدهای صنعتی را رصد می کند.
سیدرضا موسوی مشکینی با اشاره به برنامه های دومین روز از هفته هوای پاک، 
اظهار کرد: داشتن هوای پاک و برخورداری از آن حق همه افراد جامعه است.

با اشاره به حضور خود در مراسم بهره برداری از سیستم پایش آنلاین  وی 
آلایندگی در یکی از بزرگ ترین واحدهای صنعتی در شهرستان ابهر، عنوان 
کرد: واحدهای بزرگ صنعتی ملزم به نصب سیستم آنلاین پایش وضعیت 
آلودگی هوا هستند و در استان زنجان ۱۱ واحد مجهز به این سیستم بوده و 

پیگیر نصب برای واحدهای دیگر نیز هستیم.
مدیرکل حفاظت محیط  زیست استان زنجان با اشاره به اینکه با نصب این 
سامانه به صورت آنلاین و شبانه روزی وضعیت خروجی آلاینده های هوا در واحد 
صنعتی قابل رصد و پایش است، گفت: حضور کارشناسان برای رصد وضعیت 
خروجی واحدهای صنعتی انجام می شود ولی با نصب چنین سامانه هایی قطعا 

بهبود شرایط را بیشتر مشاهده خواهیم کرد.
وی ادامه داد: برای نصب این سیستم در این واحد صنعتی حدود 55 میلیارد 
ریال هزینه شده است که این امر نشان از تعهد مسئولان این واحد صنعتی به 

مسائل زیست محیطی است.

با صدای زنجان همیشه در ارتباط باشد

ارتباط با بخش آگهی
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صدای زنجان/ در جلسه ای که با حضور احمد بیگدلی نماینده مردم شهرستان 
خدابنده در مجلس شورای اسلامی ، جواد تاراسی فرماندار این شهرستان و اکبر 
باقری، رئیس هیئت مدیره مدیرعامل شرکت آب منطقه ای زنجان برگزار شد، 
مسائل و چالشهای موجود در تامین پایدارآب برای مصارف مختلف با تمرکز بر 
بخش کشاورزی مورد بررسی قرار گرفت و در خصوص فرصتها و چالشهای بخش 
آب ، با هدف رفع موانع تولید و کمک به اشتغال در شهرستان، هم اندیشی صورت 

گرفت.
 باقری، مدیر عامل شرکت آب منطقه ای زنجان برنامه ها و اولویتهای شرکت آب 
منطقه ای را در مدیریت منابع آب در این شهرستان حساس خواند و گزارشی از 
روند پروژه ها طرح احیا و تعادل بخشی منابع آب زیر زمینی، تهیه و تصویب برنامه 
سازگاری با کم آبی در استان و همچنین پروژه ی انتقال پساب برای تصفیه و 
مصرف کشاورزی ارائه نمود وی افزود: خوشبختانه تعامل بسیار خوبی بین شرکت 
آب  منطقه ای زنجان و کشاورزان و بهره برداران منابع آبی در این شهرستان وجود 
دارد واین موضوع موجب تسهیل در تدوین و پیشبرد برنامه های صرفه جویی و 

بهینه سازی مصرف در بخش کشاورزی در این شهرستان را ایجاد نموده است.
مدیر عامل شرکت آب منطقه ای زنجان با بیان اینکه  این شرکت  طبق روال 
سابق  خود و با اهتمام بیشتر تمام تلاش خود را بر تامین آب شرب پایدار برای این 
شهرستان خواهد نمود و این موضوع با مدیریت صورت گرفته خللی در تامین آب 

در بخش های کشاورزی و صنعت ایجاد نخواهد کرد.
 وی در ادامه به اصلاح الگوی کشت و استفاده از روش های جدید و کم مصرف در 
بخش کشاورزی اشاره کرد و عنوان داشت: با رعایت موارد ذکر شده علاوه بر اینکه 
می توانیم در مصرف آب صرفه جویی نماییم و فشار بر آبخوان ها را کاهش دهیم، 
بهره برداران نیز می توانند با بالا بردن راندمان کشاورزی، درآمد بیشتری کسب 

نمایند که کشت گلخانه ای نمونه  بارز آن می باشد.
 نماینده مردم شهرستان خدابنده در مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه سعی 
مجلس نیز برداشتن موانع تولید و کمک به اشتغال است، اظهارداشت: تلاش 
حداکثری برای صرفه جویی و نهادینه سازی تغییر الگوی کشت و مصرف از منابع 

آب، با فرهنگ سازی و استمرار برنامه های ترویجی و تبیینی امکان پذیر است.
مجمع  رئیس  و  اسلامی  شورای  مجلس  در  خدابنده  شهرستان  مردم  نماینده 
نمایندگان استان ضمن تاکید بر تسریع در روند تکمیل پروژه آبرسانی از سد 
تالوار که می تواند مشکل تنش آبی ۱۳5 روستای این منطقه را رفع کند، افزود: 
تامین آب شرب برای مناطق بحرانی شهرستان خدابنده از مهمترین پیگیریهای 
نماینده شهرستان خدابنده خواهد بود و در این خصوص آماده همکاری لازم با همه 

مسئولان مربوطه هستیم.
جواد تاراسی فرماندار خدابنده نیز در این جلسه با مهم ارزیابی نمودن مدیریت 
این  برداشت ها در  اضافه  از  لزوم جلوگیری  و  مصرف آب در بخش کشاورزی 
شهرستان گفت: در این شهرستان اقبال عمومی بر برخورد قاطع با افراد سودجویی 
است که با استفاده بی رویه از ذخایر آب زیرزمینی این منطقه، آینده نسلهای بعد 

را با مشکل مواجه می کنند.
وی تاکید کرد: تغییر الگوی کشت راهکار اساسی برای اصلاح الگوی مصرف آب 
در بخش کشاورزی است و الگوی کشت به معنی سهم زیرکشت و نوع محصولات 
مختلف زراعی در یک منطقه می باشد و تصمیم به این که کدام محصول با استفاده 
از چه عوامل تولیدی، با چه روشی و به چه مقدار تولید گردد از برنامه های مهم 
آن می باشد. شایان ذکر است، این جلسه با حضور مدیران عامل صنعت آب وبرق 
استان، معاون حفاظت و بهره برداری شرکت آب منطقه ای زنجان و مدیر امور 
منابع آب شهرستان خدابنده برگزار شد و هر کدام از مسئولین مربوطه به تشریح 

عملکرد خود در حوزه های کاریشان پرداختند.

مدیرعامل شرکت آب منطقه ای زنجان مطرح کرد؛

لزوم اصلاح الگوی کشت
 در بخش کشاورزی زنجان

خبرخبر  

کوتاهکوتاه 

اقتصاد آنلاین/ تداوم چند سالانه نرخ تورم بالا در اقتصاد ایران و به دنبال آن کاهش 
ارزش پول ملی مردم را وادار کرده که برای حفظ سرمایه های خود وارد بازار سکه و 
طلا آن هم طلای آب شده شوند در حالی که کارشناسان هشدار می دهند که رسته 
طلای آب شده نه تنها ممکن است باعث کلاهبرداری از مردم شود بلکه چالشی برای 

آینده صنعت مصنوعات طلا خواهد بود.
 این روزها بازار سکه، طلا و رمزارز با افزایش قیمت ارزهای عمده بویژه دلار دوباره پر 
رونق شده و بیشتر مردم که اندکی پس انداز بانکی دارند، به دنبال این هستند که با 
روش هایی چون خرید فلزات گرانبها از سرمایه های خود در برابر تکانه های اقتصادی 
بخصوص در ماههای پایانی سال حفاظت کنند و از آنجا که برای خرید مصنوعات 
طلا باید هزینه های جانبی دیگری چون اجرت و مالیات بپردازند، به خرید طلای 

آب شده روی آورده اند.
فروشندگان طلای آب شده در بازار هم با این ایده که مشتری هزینه اضافی بابت طلا 
نمی پردازد، مردم را راضی کرده اند که به خرید این نوع طلا روی بیاورند به طوری که 

تقاضا برای طلای آب شده در بازار در سال های اخیر رشد یافته است.
در این میان کسانی که به دنبال سودجویی و ناآگاهی از مشتریان خود هستند تا از آنها 
سوء استفاده کنند، از تمامی روش های مختلف حتی تقلب برای رسیدن به مقصود 
استفاده می کنند تا بتوانند از این نمد برای خود کلاهی بدوزند و سود فراوانی کسب 
کنند. موضوع طلا و فلزات گرانبها در نوع خود از قدیم الایام محل بحث بوده است 
و خود صنف طلافروشان برای اینکه مصنوعه دارای شناسنامه مشخص باشد، اقدام 
به ارایه یک برگه شناسایی با نام فاکتور یا درج نام بر روی مصنوعه و تعدادی عدد به 

عنوان اعدادی با تعریف جهانی می کردند.
این سند به عنوان گواهی اصالت کالا عمل کرده و در صورت بروز اختلاف یا نیاز به 
فروش مجدد، به عنوان مدرکی معتبر مورد استناد قرار می گیرد. در مقابل، معاملات 

بدون فاکتور، مصرف کنندگان را در معرض خطرات گوناگونی قرار می دهد.
بازار طلای آب شده نیازمند قاعده است

بر همین اساس محمد کشتی آرای عضو اتحادیه طلا و جواهر درباره معاملات طلای 

آب شده چه در واحدهای صنفی و چه بصورت آنلاین اظهار داشت: داد و ستد تابع 
مقرراتی است، یعنی وقتی می خواهید به پزشکی برای درمان بیماری مراجعه کنید، 
پیش از مراجعه اول تحقیقاتی درباره بیمارستان و پزشک انجام می دهید تا نسبت به 
درمان خود مطمئن شوید، بنابراین سرمایه گذاری روی طلا نیز موضوع مادی مهمی 

است که باید پیش از سرمایه گذاری، درباره آن تحقیقات گسترده ای انجام شود.
کشتی آرای با اشاره به اینکه تورم زیادی طی سال های گذشته در کشور وجود داشته 
است، گفت: با این وجود مردم به دنبال تبدیل سرمایه های خود به طلا هستند و امروز 
کسانی وجود دارند که می خواهند از نیاز مردم سوء استفاده کنند و با ایجاد تشکیلات 
و تبلیغات اغوا کننده، بسیاری از کسانیکه که تحقیقات زیادی درباره این موضوع ندارند 
را تحت تاثیر قرار می دهد و فریب می دهند. وی با بیان اینکه این خود مردم هستند 
که باید درباره خرید از یک واحد صنفی حواسشان جمع باشد و استعلام های دقیق 
از آن واحد را بگیرند، تصریح کرد: برای معرفی و تایید هیچ کدام از واحدهایی که در 

بخش خرید و فروش طلای آب شده هستند، صنف ورود پیدا نمی کند.
ایجاد رسته طلای آب شده، چالشی بزرگ برای بازار طلا

 در آینده خواهد بود
عبادالله محمدولی کارشناس صنعت طلا و جواهر درباره فروش طلای آب شده در 
حاشیه بازار طلا به خبرنگار ایرنا اظهار داشت: در جامعه کنونی به دلایل مختلف 
رویکرد بازار تغییر کرده و از خرید زیور آلات به خرید سکه و طلای آب شده رفته 

است.
وی یادآور شد: در دوره ای خرید سکه رونق داشت اما چون اکنون حباب دارد، تمایل 

مردم به خرید طلای آب شده بیشتر شده است.
محمدولی خرید و فروش طلای آب شده را نسبت به زیور آلات باعث کمک به حفظ 
بنگاه تولیدی، دانست و با برشماری دلایل آن ادامه داد: بانک مرکزی در دهه های قبل 

برای مدیریت ذخایر طلا در کشور از طریق بانک های عامل اجازه فروش شمش و 
واگذاری آن به بخش خصوصی و تولیدکنندگان را صادر می کرد و ساماندهی بازار را 
بر عهده داشت به طوری که تولیدکنندگان برای خرید شمش به بانک عامل مراجعه 

می کردند.
این فعال بازار طلا افزود: بانک ها نیز برای فروش شمش اطلاعات خریداران را در 
اختیار داشتند و مشخص بود که هدف از خرید شمش، تولید مصنوعات طلاست به 

طوری که در آن زمان چیزی به نام طلای آب شده در بازار وجود نداشت.
وی ادامه داد: با افزایش عرضه طلای آب شده، رسته ای به همین نام در اتحادیه طلا 
ایجاد شده که متاسفانه غیرمتمرکز است و براساس ساختار مناسبی ایجاد نشده بلکه 
براساس یک نیاز و زمان بوده که فکر می کنم در آینده چالشی بزرگ در بازار طلا 

ایجاد کند.
محمدولی درباره خرید طلای آب شده بدون فاکتور و سند معتبر نیز تصریح کرد: 
امروز خریدار وقتی تصمیم می گیرد که برای حفظ سرمایه خود اقدام به خرید طلای 
آب شده کند، باید حتما سند معتبر دریافت کند و امروز در بازار اگر سراغ خرید طلای 

آب شده بروید حتما به شما فاکتور خواهند داد.
وی ادامه داد: البته حتما تعدادی سودجو در بازار حضور دارند که بخواهند از آب گل 
آلود ماهی بگیرند و اتحادیه طلا و رسانه ها باید بیشتر برای آگاهی بخشی به مردم 

تلاش کنند.
محمدولی درباره اقدامات سودجویان در این زمینه خاطر نشان کرد: خریداران باید اول 
مطمئن باشند که واحد فروشنده حتما جواز کسب داشته باشد و دوم اینکه از دستگاه 
کارتخوانی که خرید از طریق آن انجام می شود، حتما باید به نام فرد و فروشگاه باشد 
و سوم اینکه در همان زمانی که خرید انجام شد، فیزیک جنس خریداری شده را 

تحویل گرفته شود.

متقاضیان دریافت وام مشاغل خانگی برای دریافت وام و تسهیلات بانکی باید ابتدا 
در سامانه ملی صدور مجوزها اقدام و بعد از دریافت مجوز،جهت دریافت تسهیلات از 

طریق سامانه مشاغل خانگی ثبت نام کنند.
اقتصاد  شکوفایی  و  رشد  بسترهای  مهم ترین  از  یکی  خانگی  کارهای  و  کسب 
خانوارهاست که بستر رشد اقتصادی و رونق تولید را فراهم می کند. این دسته کسب و 
کارها مصرف انرژی و هزینه های تولید را کاهش می دهند و با حذف هزینه های سنگین 
اجاره بها و هزینه ایاب و ذهاب زودتر به بهره برداری و درآمدزایی و ثمردهی می رسند.

به اعتقاد کارشناسان بازار کار، توجه به مشاغل خانگی یکی از زیرمجموعه های مهم 
حوزه تولید و کارآفرینی به شمار می رود که بیشتر افراد فعال در آن را زنان تشکیل 
می دهند. به زعم آنها ایجاد خوداشتغالی بین اعضای خانواده، عدم نیاز به دریافت 
تسهیلات کلان و کاهش هزینه های بهره برداری از ویژگی ها و مزایای ایجاد کسب و 

کارهای خانگی است.
در سامانه رصد استان تهران در سال ۱۴۰۳ سهمیه اشتغال برای ۱۸۰ هزار نفر 
دیده شده که تا بهمن ماه امسال با برنامه ریزی صورت گرفته این میزان تعهد محقق 

خواهد شد.
بر اساس آمارها ۱۵ تا ۲۳ درصد اشتغال در کشورهای توسعه یافته متعلق به مشاغل 
خانگی است و در ایران نیز طی چند سال گذشته برای ارتقای سهم مشاغل خانگی در 
اقتصاد تلاش های بسیاری صورت گرفته به نحوی که با هدف تقویت و توسعه هرچه 
بیشتر مشاغل خانگی مدت زمان صدور مجوزهای فعالیت این دسته مشاغل به سه 
روز کاهش یافت و بیش از ۹۵ درصد مجوزها به شکل ثبت محور صادر شد تا ضمن 
رفع موانع تولید در بخش اشتغال خانگی، متقاضیان کسب و کارهای خانگی با انگیزه 

بیشتر به این حوزه ورود کنند.
طبق گزارش ها در استان تهران طی یک سال گذشته ۷۳۸۱ مجوز در حوزه مشاغل 
خانگی صادر و بیش از ۲۲۶۲ میلیارد ریال تسهیلات قرض الحسنه به متقاضیان 
مشاغل خانگی پرداخت شده است که بیش از سهم تسهیلات ابلاغ شده برای مشاغل 

خانگی استان بوده و عملکرد ۱۰۲ درصدی را رقم زده است.
سال گذشته تعهد اشتغال استان تهران ۱۰۸ درصد و به میزان ۱۶۱ هزار و ۹۰۱ 
نفر بوده و برای امسال هدفگذاری ایجاد اشتغال ۱۸۰ هزار و ۶۹۱ نفر پیش بینی 

شده است.
در همین راستا بهزاد سام دلیری  ـ مدیرکل تعاون،کار و رفاه اجتماعی استان تهران 

به تازگی با تشریح جزئیات ثبت نام در سامانه مشاغل خانگی اظهار کرده برای هر فرد 
متقاضی مبلغ ۱۵۰ میلیون تومان تسهیلات مشاغل خانگی در نظر گرفته شده است 
که به نظر می رسد بازنگری برای افزایش این اعتبار ضروری است و بودجه مشاغل 

خانگی در استان قابل توجه نیست.
وی درعین حال از پرداخت ۲۰ تا ۲۵ درصد تسهیلات توسط بانکها به متقاضیان خبر 
داد و گفت:برگزاری نشست با روسای بانکهای شهرستان ها برای تسهیلگری بیشتر 
در پرداخت تسهیلات خوداشتغالی به متقاضیان در دستور کار است.در ماده ۶ برنامه 
هفتم توسعه این رویکرد به سمت حمایت بیشتر و جامعه هدف مناطق روستایی و 
مناطق کم برخوردار رفته و درصدد هستیم که سال آینده حمایت از مشاغل صنعتی 
و نیمه صنعتی را در دستور کار قرار دهیم تا بتوانیم مشاغل پایدار و فرصت های شغلی 

بیشتری را در شهرستان های استان تهران ایجاد کنیم.
آنطور که مدیرکل تعاون،کار و رفاه اجتماعی استان تهران گفته در سامانه رصد استان 
تهران در سال ۱۴۰۳ سهمیه اشتغال برای ۱۸۰ هزار نفر دیده شده که تا بهمن ماه 
امسال با برنامه ریزی صورت گرفته تعهد پیش بینی شده محقق خواهد شد و جوانان و 

فارغ التحصیلان را به جامعه هدف معرفی خواهیم کرد.
از مجموع ۲۷۶ میلیارد تومان تسهیلات مشاغل خانگی در استان تهران بیش از ۵۰ 

درصد به اشتغال بانوان اختصاص یافته است.
سام دلیری همچنین از تخصیص ۲۷۶ میلیارد تومان اعتبار با هدف حمایت از مشاغل 
خود اشتغالی و پشتیبان خبرداد و گفت: متقاضیان دریافت وام مشاغل خانگی لازم 
است ابتدا در سامانه ملی صدور مجوزها اقدام و بعد از دریافت مجوز،جهت دریافت 

تسهیلات از طریق سامانه مشاغل خانگی ثبت نام کنند.
سال گذشته مبلغ تسهیلات مشاغل خانگی با ۳۳ درصد رشد به ۴۰۰۰ میلیارد 
تومان افزایش یافت که طبق اعلام معاونت اشتغال وزارت کار در نیمه دوم سال نیز 
۱۰۰۰ میلیارد تومان دیگر برای تقویت منابع وام مشاغل خانگی از سوی بانک مرکزی 

اختصاص پیدا کرد و جمعا به ۵۰۰۰ میلیارد تومان رسید.
پرداخت  در  بخشی  لزوم شتاب  بر  اجتماعی  رفاه  و  کار  تعاون،  وزیر  این  از  پیش 
وام مشاغل خانگی تاکید کرده و گفته بود:دریافت تسهیلات و نبود ضامن بانکی 

از دغدغه های اصلی متقاضیان مشاغل خانگی است و روند تسهیلات ناچیز مشاغل 
خانگی با سیستم اداری وثیقه و ضامن باید اصلاح شود.

طبق گزارش ها،از مجموع ۲۷۶ میلیارد تومان تسهیلات مشاغل خانگی در استان 
تهران بیش از ۵۰ درصد به اشتغال بانوان اختصاص یافته و به بانک های عامل معرفی 
شده است.زنان در بحث توسعه مشاغل خانگی سهم بسزایی داشته اند به نحوی که 
یکی از عوامل موثر در رونق مشاغل خانگی و افزایش مشارکت اقتصادی حضور زنان 
بوده و بیش از ۸۰ درصد تسهیلات پرداختی، صدور مجوز و ایجاد اشتغال در حوزه 

مشاغل خانگی به زنان اختصاص دارد.
به گزارش ایسنا،در حال حاضر یکی از بهترین و کارآمدترین راهکارها برای کاهش نرخ 
بیکاری به ویژه بیکاری زنان و فارغ التحصیلان، اشتغال خانگی است. کسب و کارهای 
خانگی علاوه بر اشتغالزایی موجب کسب درآمد و افزایش رفاه نسبی خانوار می شود. 
پایین بودن هزینه،  ریسک کم، افزایش بهره وری و سهولت دریافت مجوز از مهم ترین 

مزایای ایجاد کسب و کارهای خانگی به شمار می رود.

لیلا محمدی: معاون بهبود تولیدات گیاهی اداره کل جهادکشاورزی استان زنجان با 
اشاره به نگرانی ها بابت ناترازی های انرژی می گوید: در شرایطی که با ناترازی  انرژی 
مواجهیم، برای داشتن کشاورزی پایدار باید به سمت احداث نیروگاه های خورشیدی 

برویم.
در سال های اخیر، صنعت کشاورزی دستخوش دگرگونی قابل توجهی بوده که ناشی از 
پیشرفت در فناوری انرژی های تجدیدپذیر است. یکی از امیدوارکننده ترین پیشرفت ها 
در این زمینه، ادغام انرژی خورشیدی در شیوه های کشاورزی سنتی است. کشاورزان 
در سراسر جهان با استفاده از انرژی فراوان خورشیدی، انقلابی در عملیات خود ایجاد 
کرده، کارایی کشاورزی را بهبود می  بخشند و اثرات مخرب زیست محیطی را تا جای 

ممکن کاهش می دهند.
ادغام انرژی خورشیدی با کشاورزی، شیوه های کشاورزی را متحول کرده و راه را 
برای سیستم غذایی پایدارتر و انعطاف پذیرتر هموار می کند. کشاورزان با استفاده از 
نیروی خورشید و انرژی تولید شده در نیروگاه خورشیدی می توانند هزینه ها و اثرات 
زیست محیطی تولید مواد غذایی را کاهش داده و بهره وری کشاورزی را افزایش دهند. 
همان طور که ما همچنان با چالش های تغییرات آب و هوایی و امنیت غذایی روبرو 
هستیم، کشاورزی با انرژی خورشیدی پرتو امیدی برای آینده ای روشن تر و سبزتر ارائه 
می دهد.در شرایط فعلی که کشور و به تبع آن استان زنجان با ناترازی انرژی مواجه 
است؛ تشویق فعالان اقتصادی، تولیدکننده ها و صاحبان صنایع جهت احداث نیروگاه 
خودتامین و در راس آن نیروگاه خورشیدی بهترین گزینه روی میز صاحبنظران و 
کارشناسان است.اکبر طیبی، معاون بهبود تولیدات گیاهی اداره کل جهادکشاورزی 
استان زنجان معتقد است: استفاده از انرژی خورشیدی می تواند در زمینه های آبیاری، 
باشد.  کمک کننده  آبی  کشت  برای  هوادهی  و  کشاورزی  محصولات  کردن  سرد 
انرژی های تجدیدپذیر مزایای بی شماری را از کاهش هزینه های عملیاتی گرفته تا 

تأمین انرژی پایدار و مستقل برای بخش کشاورزی به ارمغان می آورد.
طیبی با بیان اینکه از انرژی خورشیدی می توان برای خشک کردن محصولاتی مانند 
میوه ها و سبزیجات پس از برداشت استفاده کرد. این کار، نیاز به سوخت های فسیلی 
را کاهش داده و بهبود ماندگاری محصولات را به دنبال دارد، می گوید: مورد مصرف 
دیگر انرژی خورشیدی در کشاورزی، استفاده از کلکتورهای حرارتی خورشیدی برای 
گرمایش گلخانه بوده که شرایط رشد بهینه را برای محصولات گلخانه ای در تمام طول 
سال حفظ می کند. این کار نه تنها فصل رشد را طولانی تر می کند، بلکه هزینه های 

انرژی و انتشار کربن مرتبط با روش های گرمایشی معمولی را نیز کاهش می دهد.
آن طور که کارشناسان کشاورزی می گویند؛ انرژی خورشیدی می تواند برای تامین 
انرژی سنسورها و سیستم های کنترلی که سطح رطوبت خاک را کنترل کرده و به 
طور خودکار برنامه های آبیاری را بر اساس آن تنظیم می کنند، استفاده شود. این کار 
کشاورزان را در بهینه سازی شیوه های آبیاری خود و کاهش ضایعات آب، یاری می کند.

زنجان  استان  اداره کل جهادکشاورزی  گیاهی  تولیدات  بهبود  معاون  اکبر طیبی، 
در گفت وگو با صدای زنجان در خصوص خسارت بخش کشاورزی ناشی از ناترازی  
انرژی تاکید می کند:هم اکنون هیچ مشکلی در تامین سوخت موردنیاز واحدهای 
کشاورزی وجود ندارد. طیبی اظهار می کند: عمده مصرف انرژی در گلخانه های استان 
زنجان ودر کل بخش کشاورزی در مقایسه با صنایع؛ عدد قابل توجهی نیست و 
اتفاقا رقم محدودی است اما برای بحث آینده نگری وبا توجه به شرایط فعلی کشور 

کشاورزی،  حوزه  در  فعال  صنعتی  واحدهای  تا  است  ناترازی ها،ضروری  حوزه  در 
گلخانه ها،مرغداری ها وغیره به سمت استفاده از انرژی خورشیدی بروند که لازمه 
تحقق این امر، تخصیص اعتبارات ویژه از سوی دولت و تسهیل گری برای اعطای 

تسهیلات است.
معاون بهبود تولیدات گیاهی اداره کل جهادکشاورزی استان زنجان این را هم می گوید 
که بابت ناترازی های انرژی در فصل سرد سال نگرانی برای بخش کشاورزی و تامین 
سوخت واحدها وجود ندارد، دغدغه اصلی مربوط به فصول گرم سال به ویژه تابستان 
است که ماه ها به علت ناترازی ها واحدهای کشاورزی شاهد قطعی ۳تا ۵ ساعته برق 
بوده و به معنای واقعی فعالیت های کشاورزی مختل می شود در نتیجه ضروری است تا 
برنامه ریزان برای تامین برق موردنیاز واحدها از طریق استقرار نیروگاه های خورشیدی 

اقدامات موثری داشته باشند.

رسته طلای آب شده، چالش آینده صنعت طلا

جزئیات پرداخت تسهیلات مشاغل خانگی به متقاضیان

بدینوسیله اعلام می دارم کارت امتیاز یک قطعه زمین مسکونی دانشگاه
 علوم پزشکی به شماره پرونده 1911 و تاریخ صدور کارت 82/4/24 به نام 

آقای بهمن همتیان فرزند ابراهیم به شماره شناسنامه 92 مفقود گردیده 
و از درجه اعتبار ساقط است.

FEA34002:برگه سبز خودرو وانت مزدا مدل:1394،به شماره موتور
 شماره  شاسی:NAGP2PC12FB178270  ، پلاک ایران97-277ط23 

بنام خانم سارا ملکی مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

آگهی  مفقودی

آگهی  مفقودی



۳۳روز��دو  شنبه   ۱   بهمن    ۱۴۰۳   *   سال بیست وسوم   *   شماره     ۲۷۸۲

سمیه محرمی: ۳ باب استخر دانش آموزی در استان زنجان مربوط به شهرهای قیدار، 
ابهر و زنجان در حال ساخت است که استخر شهر زنجان که عملیات اجرایی آن از سال 
۱۳۸۷ آغاز شده، هم اکنون با وجود پیشرفت ۱۰۰ درصدی به علت مشکل مربوط به 

تامین آب به مرحله بهره برداری نرسیده است!
ساخت استخرهای دانش آموزی یکی از اهداف تحقق سند تحول بنیادین آموزش و 
پرورش بوده است، سندی که زمینه تربیت همه جانبه دانش آموزان را فراهم کرده و 
به همین دلیل برای اداره نوسازی و تجهیز مدارس حائز اهمیت بوده و در حقیقت 
تاکید آموزشی و تربیتی در این زمینه آن است که این فضاها در اختیار دانش آموزان 
قرار گیرد تا هر دانش آموز تا پایان تحصیل در کنار فراگرفتن علوم مختلف، مهارت های 

ورزشی نیز را به دست آوردند.
در حقیقت فضای استخرها برای اثربخشی بیشتر آموزش  و پرورش و ایجادی فضای 
شاد در بین دانش آموزان است و به همین دلیل یکی از فضاهای تفریحی و ورزشی بوده 

که جزو نیازهای ضروری آموزش و پرورش به حساب می آید.
دور  سالیان  از  مجموعه  این  است  متفاوت  زنجان  دانش آموزی  استخر  داستان  اما 
کلنگ زنی شده و در برخی سال ها فعال و در برخی سال ها به عنوان یک پروژه غیرفعال 
باقی مانده است به نحوی که در بین مردم زنجان به عنوان یک ساختمان نیمه کاره 
شناخته شده بود، نگاهی به تاریخچه این پروژه نشان می دهد این پروژه در سال ۱۳۸۷ 
کلنگ زنی شده و تا سال ۱۳۹۳ فقط ۳۵ درصد پیشرفت فیزیکی داشته، این پروژه 
پس از توقفی کوتاه از سال ۱۳۹۶ مجدد فعال شد و تا سال ۱۳۹۸ به پیشرفت ۵۵ 

درصدی رسید.
در آخرین خبرها در مورد این پروژه محسن افشارچی استاندار وقت زنجان روز ۱۹ 
شهریور ماه ۱۴۰۳ بازدیدی از مراحل اجرای طرح هنرستان ورزشی شهر زنجان داشت 
و در این بازدید گفته بود: این مجموعه به مدت ۱۸ سال راکد مانده بود و طی دو 

سال گذشته فعال شد.
وی اضافه کرده بود: بخش هایی از این طرح مثل استخر دانش آموزی با پیشرفت 
فیزیکی ۹۸ درصدی در آستانه بهره برداری قرار دارد.حال باید پرسید چرا پیشرفت 

۲ درصدی این پروژه بیش از ۵ ماه معطل بوده و مانعی برای افتتاح این پروژه است.
در یک قدمی افتتاح استخر دانش آموزی 

حمیدرضا اسلامی مدیرکل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس استان زنجان در این 
زمینه در گفت و گو با صدای زنجان با اشاره به اینکه استخر دانش آموزی به لحاظ 
فیزیکی پیشرفت ۱۰۰ درصدی داشته و آماده بهره برداری است، اظهار کرد: هم اکنون 

تنها مشکل این پروژه برای بهره برداری تامین آب این طرح است.
مدیرکل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس استان زنجان با اشاره به اینکه باید آب این 
استخر از چاه عمیق تامین شود، تصریح کرد: باید آب مورد استفاده برای این استخر 

آبی پایدار باشد.
وی با بیان اینکه به عنوان مالک انشعاب کشی و تامین آب بر عهده آموزش و پرورش 
استان زنجان است، اضافه کرد: خود این اقدام نیازمند زمان بوده و دارای مراحل 

مختلف است، این مجموعه دارای یک چاه قدیمی است که باید احیا شود.
اسلامی با اشاره به اینکه احیای این چاه نیازمند اعتبار نیز است، گفت: این اقدام رقمی 

بالغ بر ۶۰۰ میلیون تومان نیاز دارد تا هم این چاه احیا شود و هم منصوبات مورد 
نیاز آن نصب شود.

مدیرکل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس استان زنجان با بیان اینکه در واقع این چاه 
فقط یک چاه حفر شده و فاقد موتور و خط انتقال است، بیان کرد: با توجه به اینکه 
آموزش و پرورش فاقد اعتبار است برای این اقدام از سازمان مدیریت و برنامه ریزی 

پیگیری لازم را انجام داده ایم.
وی با بیان اینکه تلاش برای تامین اعتبار برای بازگردان این چاه به چرخه استفاده در 
دست اقدام است، اضافه کرد: اداره کل نوسازی زنجان برای مجموعه ورزشی شهید 

مظفری در سال جاری برنامه ویژه دارد.
اسلامی با بیان اینکه استخر دانش آموزی در سالیان مختلف و در فرآیند ساخت دست 
خوش تغییرات شده است، تاکید کرد: برای نمونه محل احداث این استخر در طول 

ساخت چندین بار تغییر کرده است.
استخر  اینکه  بیان  با  زنجان  استان  مدارس  تجهیز  و  توسعه  نوسازی،  مدیرکل 
دانش آموزی هنوز زیر بار نرفته است، بیان کرد: اگر این طرح همین امروز تامین اعتبار 
شود، از زمان آغاز فعالیت چاه تا استفاده از استخر یک ماه فرصت برای ورود به چرخه 

وجود دارد و باید عیب یابی آن انجام شود.
استخر  همین  با  مشترک  نقشه  دارای  دانش آموزی  استخر  دو  اینکه  بیان  با  وی 
دانش آموزی در استان در دست ساخت است، عنوان کرد: از سال ۱۴۰۱ سعی شده 

درصد پیشرفت این پروژه ها نیز با تزریق اعتبار افزایش پیدا کند.
اسلامی با اشاره به اینکه استخر شهر قیدار دارای ۵ درصد پیشرفت فیزیکی بود که 

هم اکنون به ۳۵ درصد رسیده است، اضافه کرد:  همچنین استخر دا نش آموزی ابهر 
دارای ۱۵ درصد ابهر بوده که هم اکنون ۴۵ درصد پیشرفت فیزیکی است.

مدیرکل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس استان زنجان تصریح کرد: اعتبارات محدود 
بوده، این در حالی است که برای اجرای این طرح ها به ارقام بالا نیاز است.

تاکید بر تکمیل استخر دانش آموزی زنجان
معاون  نیز  پیشتر  که  زنجان  استان  پرورش  و  آموزش  کل  مدیر  تاراسی  ذبیح الله 
تربیت بدنی و سلامت این اداره کل بوده و در زمینه سرنوشت استخر دانش آموزی 
اظهارنظرهای مختلفی داشته نیز در این زمینه در گفت و گو با صدای زنجان با اشاره به 
اینکه کلنگ زنی استخر دانش آموزی سال های زیادی گذشته است، اظهار کرد: استخر 
دانش آموزی یک ضرورت برای ورزش دانش آموزی است و امیدواریم با بهره برداری از 

آن بتوانیم شاهد بهبود شرایط آموزشی و تربیتی در این حوزه باشیم.
وی با اشاره به اینکه تلاش داریم هر چه سریع تر این استخر به بهره برداری رسیده و 
در اختیار دانش آموزان و فرهنگیان آنها قرار گیرد، عنوان کرد: در تلاش برای تامین 
اعتبار برای این پروژه از وزارت آموزش و پرورش هستیم تا این مهم تسریع پیدا کند.

با بیان اینکه همه اقدامات عمرانی این  مدیر کل آموزش و پرورش استان زنجان 
پروژه انجام شده است و آماده بهره برداری است، بیان کرد: تنها چالش این پروژه 

محوطه سازی این پروژه و راه اندازی چاه برای تامین آب این استخر است.
وی با بیان اینکه به سرانجام رساندن این پروژه در اولویت آموزش و پرورش قرار دارد، 
گفت: به زودی شاهد افتتاح این پروژه خواهیم بود و امیدواریم تا این استخر برای سال 

تحصیلی آینده در اختیار دانش آموزان و فرهنگیان استان قرار گیرد.

صدای زنجان از انتظار 16 ساله برای تکمیل تنها استخر دانش آموزی شهر گزارش می دهد؛

رؤیای خیس!
 مدیرکل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس استان زنجان: تامین آب، چالش پیش روی بهره برداری استخر دانش آموزی زنجان است!

 مدیر کل آموزش و پرورش استان زنجان: به سرانجام رساندن استخر دانش آموزی در اولویت آموزش و پرورش زنجان قرار دارد

فرمانده انتظامی شهرستان زنجان :

اتباع بیگانه در زنجان دستگیر شدند

خبر خبر 

کوتاه کوتاه 

جامعه

مهر/ در تقویم رسمی کشورمان، ۲۹ دی ماه به عنوان »روز ملی هوای پاک« ثبت 
شده است. به همین مناسبت، هفته جاری به عنوان »هفته هوای پاک« گرامی داشته 
می شود. شعار هفته هوای پاک در سال جاری »عزم ملی برای هوای پاک با انرژی 

تجدید پذیر« نام گذاری شده است.
آلودگی هوا یکی از معضلات بزرگ محیط زیستی است که در بسیاری از کلان شهرهای 
ایران به یک بحران تبدیل شده است. در این راستا، سازمان حفاظت محیط زیست 
به ویژه در بخش محیط زیست انسانی، تلاش دارد تا با شناسایی علل اصلی آلودگی و 

ارائه راهکارهایی برای کاهش آن، شرایط زیست محیطی را بهبود ببخشد.
در شهرهایی مانند تهران، که با رشد سریع جمعیت و گسترش استفاده از خودروهای 

شخصی مواجه هستند، آلودگی هوا به یک بحران مداوم تبدیل شده است.
در چنین شرایطی، اجرای قوانین و سیاست های زیست محیطی، از جمله قانون هوای 
پاک، نقش حیاتی در کنترل و کاهش آلودگی هوا ایفا می کند. این قانون با هدف 
کاهش آلاینده ها، کنترل منابع تولید آلودگی و توسعه حمل ونقل عمومی، تصویب 
از  استفاده  کاهش  هوا،  آلودگی  کاهش  راهکارهای  مهم ترین  از  یکی  است.  شده 

خودروهای شخصی و گسترش حمل ونقل عمومی پاک و پایدار است.
البته قانون هوای پاک در ۳۴ ماده پس از تصویب در مجلس شورای اسلامی به تأیید 
شورای نگهبان رسید که دستگاه های متعددی را ملزم به رعایت اصول و قوانینی 
مشخص برای دست یابی به اهداف و تأمین هوای پاک به ویژه در کلانشهرهای کشور 
می کرد. اما تاکنون این قانون به درستی اجرا نشده و به همین علت نتایج اثر بخشی 

هم نداشته است.
همچنان بخش زیادی از تکالیف قانونی اجرا نشده است

شینا انصاری رئیس سازمان حفاظت محیط زیست درباره این موضوع اظهارداشت: 
وقتی در اواخر دهه هفتاد شمسی، روز ۲۹ دی ماه به عنوان روز ملی هوای پاک به 
تصویب رسید، امید بر این بود که با اجرای برنامه ملی کاهش آلودگی هوای شهر تهران 
که در سال ۱۳۷۹ در هفت محور به تصویب رسید، حتی در دی ماه هم با توجه به 
وقوع پدیده وارونگی دما و تشدید آلودگی هوا در این ایام از سال شاهد آلودگی هوا 
در تهران نباشیم. ولی اجرا نشدن برنامه ها در سال های بعد موجب شد که نه تنها در 
تهران که در هفت کلان شهر کشور، آلودگی هوا به یکی از مهمترین مسائل محیط 

زیستی کشور تبدیل شود.
وی افزود: پس از گذشت هفت سال از تصویب قانون هوای پاک، همچنان بخش 
زیادی از تکالیف قانونی اجرا نشده است. از مجموع ۱۶ محور عملیاتی قانون هوای پاک 
و از ۲۲۸ حکم شناسایی شده برای ۲۳ دستگاه اجرایی، ۲۸ حکم انجام شده، ۱۳۸ 

حکم به صورت ناقص اجرایی شده، و ۶۲ حکم نیز انجام نشده است.
حل مسئله آلودگی هوا به رغم وجود قوانین در اولویت قرار نداشته است

انصاری بیان داشت: ارزیابی محورهای اصلی قانون هوای پاک نشان می دهد حل 
مسئله آلودگی هوا به رغم وجود قوانین و آئین نامه ها به دلایل مختلف در اولویت 
کامل  به صورت  هوا  آلودگی  پیامدهای خطرناک  دیگر  بیان  به  است.  نداشته  قرار 
درک نشده اند. مرگ های منتسب به آلودگی هوا ملموس و عینی نبوده اند و خسارات 
اقتصادی آلودگی هوا گرچه بارها و بارها گفته شده اند، ولی گویی شناخت دقیقی از 

عمق و وسعت مسئله وجود نداشته است. 
تا زمانی که »سیاست های هوای پاک« فاقد اهمیت و اولویت درخور باشد، صرف وضع 

قوانین نمی تواند به حل مسئله منجر شود.
رئیس سازمان حفاظت محیط زیست گفت: ما در سازمان حفاظت محیط زیست به 
»آلودگی هوا« به مثابه یک مسئله فرابخشی نگاه می کنیم و متناسب با آن به صورت 

مستمر برای هماهنگی و اقدام دستگاه ها در چارچوب قوانین و اسناد بالادستی تلاش 
می کنیم.

صدور حکم برای ۵ نفر از مدیران وقت که در اجرای قانون
 هوای پاک ترک فعل داشتند

البته علی القاصی رئیس کل دادگستری استان تهران گفت: مراجع تصمیم گیر در 
حوزه آلودگی هوا بسیار متعددند و بعضاً دارای علاقه مندی های سازمانی متناقض با 

یکدیگر هستند. 
سیستم واحد تصمیم سازی و تصمیم گیری در حوزه آلودگی هوا در کشور وجود 
ندارد. تعدد و پراکندگی مجریان قوانین و مقررات و عدم تناسب میزان پیشرفت 

برنامه ها از دیگر مسائل است.
قانون  در حوزه  دارای مسئولیت  اشخاص  برخی  برای  فعل  ترک  وی در خصوص 
هوای پاک، گفت: در رابطه با ترک فعل های رخ داده در دادسرای عمومی و انقلاب 
تهران پرونده ای تشکیل شد که پس از انجام بررسی های تخصصی از سوی سازمان 
بازرسی و سایر نهادهای نظارتی، علیه ۵ نفر از مدیران وقت به لحاظ ترک فعل و با 
عنوان سوء استفاده از مقام و موقعیت شغلی کیفرخواست صادر و در نهایت منجر به 

محکومیت این اشخاص شد.
چالش های اصلی مقابله با آلودگی هوا در کلان شهرها و شهرهای صنعتی

صدیقه ترابی، معاون محیط زیست انسانی سازمان حفاظت محیط زیست در خصوص 
بزرگترین چالش ها در مقابله با آلودگی هوا گفت: این چالش ها در شهرهای مختلف 
متفاوت است. در کلان شهرهایی همچون تهران و مشهد، بزرگترین چالش ها ناشی 
از منابع متحرک، به ویژه وسایل نقلیه و سوخت هایی است که این وسایل استفاده 

می کنند. 
اما در شهرهایی مانند اصفهان، اراک و البرز، منابع ثابت و فعالیت های صنعتی بیشتر 
در ایجاد آلودگی هوا نقش دارند. این تفاوت ها به این معنا نیست که در شهرهایی که 
منابع متحرک نقش بیشتری دارند، منابع ثابت یا فعالیت های صنعتی هیچ سهمی 

ندارند، یا بالعکس.

 با این حال، ریشه ای ترین مشکل ما در هر دو دسته منابع متحرک و ثابت، کنترل و 
مدیریت این منابع است که امیدواریم به آن توجه ویژه ای شود تا شرایط بهبود یابد. 

هفته هوای پاک، نمادی از اهمیت حفظ محیط زیست
 و کاهش آلودگی هوا است

زهره عبادتی، معاون محیط زیست انسانی اداره کل محیط زیست استان تهران، نیز در 
خصوص اهمیت هفته هوای پاک و اهداف آن گفت: هفته هوای پاک در واقع با توجه 
به اهمیتی که حفظ محیط زیست و داشتن هوای سالم برای همه ما دارد، در ایران یک 
هفته را تحت عنوان هفته هوای پاک اختصاص داده اند. معمولاً در این هفته یک سری 
اقدامات نمادین برای نشان دادن اهمیت حفظ هوای پاک و از بین بردن آلودگی هوا 
انجام می شود. وی افزود: امسال شعار ملی که بابت هفته هوای پاک در نظر گرفته اند، 
عزم ملی برای هوای پاک با انرژی تجدید پذیراست که شعاری بسیار پرمعنا محسوب 
می شود. در حال حاضر، با توجه به مشکلات جدی که در مورد مصرف سوخت های 
تجدید ناپذیر مانند سوخت های فسیلی داریم، باید حتماً تمام تلاش خود را کنیم که 
به سمت استفاده از انرژی های تجدید پذیر حرکت کنیم تا بتوانیم سال های طولانی از 
این انرژی بهره مند شویم و بخشی از منابع طبیعی را برای نسل های آینده حفظ کنیم.

کمبود منابع اعتباری؛ چالش جدی اجرای قانون هوای پاک در تهران
معاون محیط زیست انسانی اداره کل محیط زیست استان تهران، با اشاره به چالش های 
اجرای قانون هوای پاک اعلام کرد: کمبود منابع اعتباری یکی از دلایل اصلی عدم 
تحقق عملکرد و خروجی مطلوب این قانون است. وی این خصوص گفت: یکی دیگر 
از چالش های خیلی جدی که باعث شده قانون هوای پاک عملکرد و خروجی لازم 
را نداشته باشد، مسئله منابع اعتباری است. متأسفانه، منابع اعتباری مشخص و قابل 
توجهی برای حل مشکل آلودگی هوا در نظر گرفته نشده است و بسیاری از دستگاه ها 
به دلیل عدم تأمین اعتبار برای انجام وظایفشان در اجرای این قانون با مشکل مواجه 
شده اند. این مقام مسئول تصریح کرد: اجرای قانون هوای پاک نیازمند تأمین اعتبارات 
کافی و حمایت عملی از سوی نهادهای ذی ربط است و بدون این منابع مالی، اقدامات 

در راستای کاهش آلودگی هوا با موانع جدی مواجه خواهد شد.

زنده ماندن در اولویت نیست؛

برای مقابله با بزرگ ترین معضل محیط زیستی چه باید کرد؟

صدای زنجان/ مدیر کل ثبت احوال استان زنجان از اجرای آزمایشی طرح پایگاه 
خانوار کشور در این استان خبر داد. مهدی ژاله چیان با اشاره به اینکه استان پایلوت 
اجرای طرح پایگاه خانوار در کشور شد، گفت: در چهار تحول اصلی شامل ولادت، 
وفات، ازدواج و طلاق پیش از این باید با ارائه مستندات به دفاتر پلیس+۱0 مواجعه 
می شد، درخواست تغییر ساختار خانواده خود را می دادند و این امور از هفته جاری 
برای سرشماره های استان زنجان کاملا غیر حضوری و آن لاین خواهد بود. وی با اشاره 
به اینکه این طرح در استان زنجان به عنوان دومین استان در کشور پس از سمنان 
اجرا می شود، تصریح کرد: چهار تحول اصلی شامل ولادت، وفات، ازدواج و طلاق به 
صورت الکترونیکی و درخواست های چهار تحول دیگر شامل حضانت، قیومیت، بد 
سرپرستی و وسع اقتصادی هم به صورت غیر حضوری رسیدگی خواهد شد. مدیر 
کل ثبت احوال استان زنجان با بیان اینکه این درخواست ها پس از تایید حکم قضایی 
به سازمان هدفمندی یارانه ارسال می شود، ادامه داد: همه تغییرات خانوارها برای 
دریافت یارانه ها از این پس به شکل الکترونیکی از طریق سامانه ثبت احوال به سامانه 
هدفمندی یارانه ها اعلام می شود و مردم هم برای تغییرات ساختارها، درخواست ها را 

در پورتال خود باید ثبت کنند.
شایان ذکر است، ۳68 هزار و 7۱۳ سرپرست خانوار در استان زنجان یارانه دریافت 
می کنند و بیش از یک میلیون و 95 هزار و ۳۳ به عنوان زیر مجموعه این سرپرست ها، 

از دهک یک تا 9 یارانه می گیرند.

صدای زنجان/ مدیرکل بهزیستی استان زنجان گفت: حدود ۳۱ هزار خانوار زنجانی 
تحت پوشش بهزیستی قرار دارند که از خدمات مددکاری اجتماعی برخوردار می شوند.

روح الله خدابنده لو در همایش گرامیداشت روز ملی مددکار اجتماعی با شعار مددکاری 
اجتماعی و به زیستن پایدار اظهار داشت: تعامل و همکاری مددکاران دستگاه های 

اجرایی استان در کاهش آسیب های اجتماعی بسیار سازنده است.
وی با اشاره به اینکه حدود ۳۱ هزار خانوار زنجانی زیرپوشش بهزیستی قرار دارند که 
از خدمات مددکاری اجتماعی برخوردار هستند، تصریح کرد: همچنین۱76 مددکار 

مشغول فعالیت در بخش های مختلف بهزیستی هستند.
مدیرکل بهزیستی استان زنجان تشریح کرد: 89 مددکار در بخش دولتی، 87 مددکار 
در بخش خصوصی و مراکز مثبت زندگی در راستای رفع مشکلات و توانمندسازی 
جامعه هدف خود فعالیت دارند. وی با بیان اینکه یک مرکز حامی سرا، ۳4 مرکز مثبت 
زندگی، پنج مرکز شبانه روزی نگهداری کودکان و نوجوانان، ۱2 مرکز توانبخشی 
مراقبتی شبانه روزی، سه مراکز سلامت، تلاش، حمایتی آموزشی کودک و خانواده 
)کودکان خیابانی(، پنج مرکز اورژانس اجتماعی، ۱2 مرکز اقامتی بهبود و بازتوانی 
افراد با اختلال مصرف مواد در سطح استان و زیر نظر اداره کل بهزیستی مشغول ارائه 
خدمات به جامعه هدف هستند، یادآور شد: سالم سازی محیط زندگی مددجویان و 
کاهش آسیب های اجتماعی مهم ترین هدف ما است که باید سرلوحه امور مددکاران 
باشد. خدابنده لو مهم ترین خدمات بهزیستی را در زمینه ارایه خدمات تخصصی در 
راستای توانمندسازی زنان سرپرست خانوار، مددکاری اطفال و نوجوانان بی سرپرست 
در واحدهای شبانه روزی و شیرخوارگاه ها و پیگیری وضعیت خانوادگی و اجتماعی 
فرزندان، وضعیت پزشکی و روانپزشکی فرزندان برشمرد و افزود: مددکاران باید از 
ظرفیت پویش ها و موسسات خیریه و مردمی برای حل مشکلات و نیازهای مددجویان 

همراه با حفظ کرامت و شان والای انسانی بهره گیرند.
به  نسبت  نبودن  تفاوت  بی  و  فرهنگ همدلی  می توانند  مددکاران  داد:  ادامه  وی 

مشکلات دیگران در جامعه را نهادینه کنند.

خبرآنلاین/ محمدباقر قالیباف رییس مجلس شورای اسلامی  در دیدار رئیس و اعضای 
کانون عالی کارگران بازنشسته کشوری و رئیس اعضای کانون کارگران بازنشسته و 
مستمری بگیران تأمین اجتماعی تهران به تشریح اقدامات مجلس در راستای حمایت 
از بازنشستگان پرداخت و گفت: همیشه معتقدم مشکلات را باید ریشه ای حل کنیم، 

نه اینکه با تصمیمات عجولانه، مشکلات جدیدی ایجاد کنیم.
رئیس مجلس شورای اسلامی با اشاره به یکی از تصمیمات مهم مجلس در برنامه 
هفتم پیشرفت، افزود: مجلس برای حمایت از حقوق بازنشستگان، یک درصد از مالیات 
بر ارزش افزوده را به این موضوع اختصاص داده است. این منبع پایدار، هر ساله افزایش 
می یابد؛ به طوری که امسال 70 هزار میلیارد تومان و در سال ۱404 حدود ۱04 هزار 
میلیارد تومان خواهد بود. قالیباف با انتقاد از توقف افزایش حقوق بازنشستگان به اندازه 
تورم در برنامه ششم، اعلام کرد: ما این محدودیت را در برنامه هفتم حذف کردیم تا در 
سال های آینده، امکان افزایش حقوق بازنشستگان متناسب با تورم وجود داشته باشد.

وی همچنین از الزام دولت به پرداخت دیون تأمین اجتماعی خبر داد و اظهار کرد: 
در برنامه هفتم، دولت حق ندارد پرداخت دیون تأمین اجتماعی را به تعویق بیندازد و 
همچنین طبق قانون حقوق بازنشستگان، مانند حقوق کارمندان، تکلیف اجتناب ناپذیر 

است و باید به صورت کامل اجرا شود.
قالیباف در ادامه به متناسب سازی حقوق بازنشستگان اشاره کرد و افزود: طبق توافق 
مجلس و دولت، باید از آذرماه امسال فرمول متناسب سازی حقوق بازنشستگان لحاظ 
شود و همچنین طبق قانون متناسب سازی این فرمول باید از ابتدای سال ۱40۳ 
اعمال شود لذا اگر دستگاهی در سال جاری این 40 درصد را اعمال نکرده است، مبلغ 
امسال به عنوان دیون قطعی برای بازنشستگان محسوب شده و باید همراه با ۳0 درصد 

سال بعد، اعمال شود.

مدیر کل ثبت احوال استان زنجان :
طرح آزمایشی پایگاه های خانوار کشور

 در زنجان کلید خورد

مدیرکل بهزیستی استان زنجان :
۳۱ هزار خانوار زنجانی

 زیرپوشش بهزیستی قرار دارند

صدای زنجان/ فرمانده انتظامی شهرستان زنجان از شناسایی و دستگیری اتباع بیگانه 
و غیرمجاز در شهرستان زنجان خبر داد. سرهنگ محمد مهدیخانی با اعلام این خبر 
افزود: با اشراف اطلاعاتی ماموران پاسگاه قره بوته به کارگیری ده ها نفر اتباع غیرمجاز 
در روستای سرچم محرز شد. وی اظهار داشت: با حضور ماموران، همه اتباع غیرمجاز 
حاضر در محل دستگیر و ضمن تشکیل پرونده مقدماتی به اردوگاه کرج بدرقه شدند.

مهدیخانی یادآور شد: جابجایی، نگهداری و به کارگیری اتباع غیرمجاز غیرقانونی بوده 
است و هرکس مرتکب این جرایم شود تحت پیگرد قانونی به مقام قضایی معرفی 

خواهد شد.

اظهارات مهم درباره افزایش حقوق بازنشستگان 
از زبان قالیباف



دو  شنبه  ۱  بهمن   ۱۴۰۳   *   سال بیست وسوم *   شماره   ۲۷۸۲ روز�� فرهنگ۴۴

ایسنا/  سرپرست اداره کل میراث  فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی زنجان گفت: 
دهکده سلامت، فضایی آرام برای بیماران و رونق گردشگری سلامت است.

داریوش نادری در جلسه بررسی طرح دهکده سلامت، اعلام کرد: دهکده سلامت 
با هدف ایجاد محیطی آرام و طبیعی برای بیماران و همچنین جذب گردشگران 
سلامت، در استان زنجان راه اندازی می شود. این طرح با فراهم کردن محیطی دور 
از آلودگی و هیاهوی شهری، فرصتی ویژه برای ارائه خدمات درمانی به گردشگران 
داخلی و خارجی فراهم می کند. وی با تأکید بر اهمیت گردشگری سلامت گفت: 
کشور ما با داشتن پزشکان متخصص در رشته های مختلف توانایی رقابت در این 
حوزه را دارد، اما نیازمند برنامه ریزی دقیق برای بهره برداری از این ظرفیت ها هستیم.

افزود: اجرای طرح دهکده سلامت نه  تنها موجب رونق اقتصادی و ایجاد  نادری 
کشورهای  از  به ویژه  خارجی،  گردشگران  جذب  در  بلکه  می شود،  پایدار  اشتغال 
همسایه، تأثیر بسزایی خواهد داشت. معاون گردشگری اداره کل میراث  فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی زنجان در این جلسه اظهار کرد: طرح ایجاد دهکده های 
سلامت با هدف ارائه خدمات پزشکی مطلوب و جذب گردشگر درمانی، از سال ها 

پیش در کشور آغاز شده است.
وی ادامه داد: ساخت دهکده های سلامت در مناطق خوش آب وهوا و کوهستانی، به 
دور از آلودگی و هیاهوی شهرها، تأثیر قابل توجهی در رشد اقتصادی، کسب درآمد 

پایدار و ایجاد اشتغال در بخش های مختلف خواهد داشت.
به گزارش روابط  عمومی اداره کل میراث  فرهنگی، گردشگری و صنایع  دستی زنجان 
آبیان همچنین بر اهمیت حضور بخش خصوصی و سرمایه گذاری در این حوزه تأکید 
کرد و گفت: ایجاد دهکده های سلامت و زیرساخت های مرتبط با آن فرصتی ممتاز 
برای جذب سرمایه گذاران داخلی و خارجی است. دولت نیز بارها اعلام کرده که از 
گسترش این طرح ها حمایت خواهد کرد. وی افزود: برای جذب سرمایه گذاران، ارائه 
تسهیلات ارزان  قیمت و ایجاد شرایط مناسب برای سرمایه گذاری خارجی ضروری 

است.

تقریبا 28 سال از شکل گیری ایده ساخت عروسک های دارا و سارا و حدود 25 سال 
از تولید نسل اول این عروسک ها می گذرد؛ روندی پر فراز و نشیب که در نهایت سبب 
تولید سه نسل از این عروسک ها شد و حالا با وقفه ای چندساله، کانون پرورش فکری 
قصد دارد به معرفی مجدد و بازارپردازی این عروسک ها بپردازد و معاون تولید کانون 
پرورش فکری کودکان و نوجوانان با تاکید بر اینکه فعلا تولید انبوه در اولولیت ها 

نیست، توضیحاتی در این زمینه ارائه کرد.
محمدرضا کریمی صارمی درباره روند تولید نسل چهارم عروسک های دارا و سارا، 
توضیح داد: در این زمینه جلسات خوبی درحال برگزاری است و معاونت فرهنگی 
کانون پرورش فکری کار بر روبی بخش نمایشی عروسک ها را بر عهده گرفته است 
و کارگروه های مختلف در این زمینه فعال هستند چنانچه عروسک های نمایشی دارا 
و سارا در آیین پایانی نوزدهمین جشنواره هنرهای نمایشی کودکان و نوجوانان در 
اوایل مهرماه سال جاری رونمایی شدند. او با تاکید بر تمرکز بر فعالیت بر عروسک های 
نمایشی دارا و سارا، افزود: در استان ها هم یکسری فعالیت ها برای معرفی این کاراکتر 
فعلا به صورت نمایشی شکل گرفته است و امیدواریم در آینده در این زمینه کمی 
علمی تر و محکم تر گام برداریم. به گفته معاون تولید کانون پرورش فکری کودکان 
نوجوانان این عروسک های نمایشی با مواد اولیه ابری و روکش سیلیکونی و امکان 
فک زدن و حرکت دادن لب ها ساخته شده است. او ادامه داد: پوشاندن لباس اقوام 
مختلف ایرانی به تن این عروسک ها، اجرای نمایش های ویژه کودکان و تولید محتوا 
برای معرفی این عروسک ها به بچه ها با قصه گویی و هنرنمایی عروسک گردانان و 
صداپیشه های حرفه ای با زبان فارسی و دیگر زبان ها و گویش های گوناگون کشور از 
برنامه های آینده کانون برای شخصیت پردازی و معرفی این عروسک ها است. کریمی 
صارمی با بیان اینکه فعلا تولید انبوه عروسک های دارا و سارا در دستور کار قرار ندارد، 
اظهار کرد: درحال حاضر مباحث اقتصادی و طرحی نسل چهارم این عروسک ها در 
میان است تا با طراحی جدید به تولید عروسک برسیم. در این زمینه یکی از تاکیدات 
ما دقت در طراحی مفاصل عروسک ها است تا این مشکل و سایر مشکلات گذشته 
در نسل جدید عروسک ها اصلاح شود. به عنوان مثال یکی از تاکیدات ما کوچک تر 

کردن و کاهش وزن عروسک ها است./ ایسنا

ایرنا/ نمایش »فخرالزمان« از استان زنجان به کارگردانی اصغر محمدی در جدول 
اجراهای »به علاوه فجر« چهل و سومین جشنواره بین المللی فجر قرار گرفت.

این نمایش، روایت زندگی »فخرالزمان« دختر محمدعلی شاه قاجار است که پس از 
اتفاق هولناکی که در زندگی او می افتد دچار آسیب های روحی می شود.

این اثر نگاهی به زندگی این شخصیت و اتفاقات دوران مشروطه دارد.
نمایش فخرالزمان برای شرکت در هفتمین جشنواره منطقه ای تئاتر افراد دارای 

معلولیت »طلوع« در تبریز تولید شده بود که موفق به کسب عنوان های برتر شد.
این نمایش در این جشنواره، رتبه سوم طراحی صحنه توسط مریم آقامیرزایی، رتبه 
اول طراحی گریم توسط لیلا بازرگان، رتبه دوم طراحی لباس توسط مریم طاهری 
و مریم بهادری، رتبه اول بازیگری زن توسط رویا صالحی، رتبه اول بازیگری مرد 
بازیگری زن توسط حدیث همتی، رتبه دوم  توسط شهرام عباسی، رتبه نخست 
بازیگری مرد توسط حسین پیری نژاد و رتبه سوم کارگردانی توسط اصغر محمدی را 
کسب کرد و از شقایق اسکندری، ژیلا عرفانی و نازی قاضی لو بازیگران این نمایش 
نیز در بخش بازیگری زن قدردانی شد. این نمایش قرار است در بخش »به علاوه 
فجر« چهل و سومین جشنواره بین المللی فجر نیز به اجرا درآید. بخش »به علاوه 
فجر« چهل وسومین جشنواره بین المللی تئاتر فجر به مدیریت داود نامور قرار است با 
همراهی انجمن صنفی تماشاخانه های خصوصی ایران و همراهی گروه های نمایشی 
تماشاخانه های خصوصی به صورت رقابتی در بخش جنبی جشنواره بین المللی تئاتر 
فجر برگزار شود.  اجرای نمایش های حاضر در بخش های صحنه ای و خیابانی در 
چهل و سومین جشنواره بین المللی تئاتر فجر از روز چهارشنبه سوم بهمن آغاز می 
شود و تا جمعه ۱2 بهمن ادامه خواهد داشت. مجموعه تئاتر شهر )سالن اصلی، سالن 
سایه، سالن چهارسو و سالن قشقایی(، تماشاخانه ایرانشهر )سالن استاد ناظرزاده 
کرمانی و سالن استاد سمندریان(، مرکز تئاتر مولوی )سالن اصلی(، تالار وحدت، 
تالار حافظ، تماشاخانه سنگلج و تالار محراب میزبان آثار نمایشی در بخش صحنه ای 
چهل و سومین جشنواره بین المللی تئاتر فجر در ایام برگزاری این رویداد خواهند بود.

در این دوره 25 اثر در بخش نمایش خیابانی و پنج اثر دیگر در بخش نمایش خیابانی 
بخش غزه اجرا می شود. محوطه تئاتر شهر، پهنه رودکی، سالن انتظار اصلی تئاترشهر، 
محوطه میدان شهدای هفتم تیر، فرهنگسرای رازی، ایوان انتظار متروی حضرت ولی 

عصر )عج( و گذر فرهنگ منطقه عباس آباد میزبان تئاترهای خیابانی خواهد بود.

نمایش »فخرالزمان« زنجان در جدول 
اجراهای جشنواره فجر قرار گرفت

طرح دهکده سلامت؛ گامی در راستای رونق 
گردشگری سلامت در زنجان

موانع تولید نسل چهارم عروسک های دارا و سارا 

خبرخبر  

کوتاهکوتاه 

بازتاب پخش اولین قسمت سریال تازه حسن فتحی:

مخاطبان از قسمت اول سریال »ازازیل« گفته اند: بخندیم یا بترسیم؟
همشهری/    سومین ساخته حسن فتحی برای شبکه نمایش خانگی بر خلاف دو 
سریال دیگرش که ملودرام هایی تاریخی بودند، سریالی در ژانر وحشت است؛ گونه ای 
که کم تر در ایران به خصوص در سریال سازی می توان نمونه هایش را سراغ گرفت. مگر 
یکی دو سریال مثل »او یک فرشته بود« )اگر بتوان آن را در ژانر وحشت دسته بندی 
کرد( و »خوابزده« ساخته شکست خورده سیروس مقدم برای شبکه نمایش خانگی. 
خود حسن فتحی هم اصولا به واسطه ملودرام های تاریخی اش برای مخاطب شناخته 
شده است و پیش از این فقط یک بار در فیلم »پستچی سه بار زنگ نمی زند« فضایی 

متفاوت از کارهای دیگرش ارائه داد.
او حالا بعد از سریال پرمخاطب شهرزاد و همینطور جیران که ماجرای ناصرالدین شاه 
و عشقش به جیران تجریشی بود، سراغ گونه ای کاملا متفاوت رفته و ژانر وحشت را 
با ازازیل تجربه کرده است. اما آیا او در این ژانر موفق است؟ دست کم قسمت اول با 

ضعف هایی که کم هم نیستند، چنین نویدی نمی دهد.
عیب ها و هنرهایش

اولین نکته مثبت سریال همان تفاوت ژانر است که به آن اشاره شد. در موقعیتی که 
تقریبا تمام سریال های شبکه نمایش خانگی در ژانر تازه کشف شده عربده و پر از 
لمپنیسم و نزاع و دزدی و کلاهبرداری هستند،   حسن فتحی گونه دیگری را به وی. 
او. دی ها اضافه کرده است. همین یک نکته جدا از موفقیت یا ناموفق بودن، یک امتیاز 
محسوب می شود. از سوی دیگر موفق شده در لحظاتی ترس و استرس را به مخاطبش 
منتقل کند. ضمن این که بازی های روان و قابل قبولی در آن می بینیم. )هرچند پیش 

از بابک حمیدیان بازی های بهتری دیده ایم(
ازازیل می توانست پایلوت بهتری داشته باشد اگر چند داستان را به شکل پراکنده ای 
با هم پیش نبرده بود تا تماشاگرش را آشفته کند. می توانست در ایجاد حس ترس در 
بیننده اش موفق تر باشد اگر در تکرار آنچه قرار است وحشت ایجاد کند، اینقدر دست 
و دلباز نبود. ضمن این که باید به لباس و گریم هم توجه بیشتری می شد. مثل گریم 
و لباس بابک حمیدیان که کلمه درستش باسمه ای است و گریم شخصیت مرجان 
که در شب مهمانی گم می شود که بسیار اغراق شده و باز هم کلیشه ای است. در مورد 

ایجاد ترس هم به جز چند لحظه از سریال این حس به تماشاگر منتقل نمی شود.
بسته ای در هم از خوب و بد

منتقدان، آنها که در باره ازازیل نوشته اند، هم رویکرد فتحی به سریال سازی در ژانری 
کمتر تجربه شده در ایران را تصمیمی  جسورانه عنوان کرده اند. اما بیشتر آنها موافقند 
که عنصر وحشت در سریال درست طراحی و منتقل نشده است. یکی از منتقدان 
معتقد است فتحی برای خلق لحظات وحشت از جلوه های صوتی به مقدار زیاد استفاده 
کرده است. بنابراین این صحنه نیست که شما را به وحشت می اندازد، صداست که 

دلهره ایجاد می کند. به همین دلیل حداقل در قسمت اول برای خلق ژانر وحشت 
متوسل به کلیشه ها شده و به جز یکی دو مورد موقعیت ترسناک شکل نگرفته و جواب 
نداده است. او می گوید: »در ژانر وحشت باید به نکات ریز دقت کرد. باید موقعیت را 
بشناسید، بدانید سکانستان چقدر طولانی است و تا چه حد می توانید استرس مخاطب 

را حفظ کنید.
 در این سریال به دلیل این که سکانس ها تقطیع شده اند، این حس استرس ایجاد 
نمی شود.« او به عروسکی که به نماد این سریال هم تبدیل شده و مقابل شخصیت ها 
قرار می گیرد، اشاره کرده و گفته وقتی چند بار این عروسک را می بینیم، باید یک 
کارکرد داشته باشد،   اما هیچ کاری نمی کند. ضمن این که چندین بار دیدن آن ترس 

و ابهامش را از بین می برد.
منتقد دیگری به نبود استوری بورد در سریال اشاره کرده است. او می گوید: »نبود 
استوری بورد پیش از تولید و بداهه سازی سر صحنه نتیجه اش می شود فضا و جهانی 
آشفتگی  احساس  نشود، چرا  متوجه  تماشاگر که شاید حتی  پیش چشم  آشفته 

می کند.«
این منتقد سریال را بسته ای از عناصر خوب و بد می داند که کنار هم قرار گرفته اند: 

»سریال پلان های خوب دارد که کنار پلان های بد قرار گرفته اند. دیالوگ های خوب در 
کنار دیالوگ های بد هستند. تدوین خوب و بد در کنار هم قرار دارند که باز در تماشاگر 

احساس آشفتگی ایجاد می کند.«
منتقد دیگری به این نکته اشاره کرده که سریال قصد دارد با باورها و عناصری که در 
فرهنگ خودمان هستند ایجاد ترس کند و این خوب است. در سریال با شخصیتی 
جنوبی مواجهیم که به شخصیت شوکا با بازی پریناز ایزدیار هشدار می دهد مواقب 
خودش باشد. اسم سریال هم کلمه ای شمالی به معنای شر و شیطان است و خود 
شوکا هم شمالی است. اما در این ایجاد ترس موفق نیست. چون تلاش می کند به 

تماشاگر بگوید بترس و این تلاش دیده می شود و این اصلا خوب نیست.
به هر حال ازازیل تازه مسیرش را شروع کرده و برای این که بدانیم موفق بوده یا 
نه هنوز بسیار زود است. اما یک مسئله کلی در صنعت سرگرمی سازی ایران وجود 
دارد که باعث نگرانی است. تماشاگر ایرانی به آخرین سریال های دنیا با کیفیت ها و 
ساخت های استاندارد دسترسی دارد و در این شرایط سازندگان ایرانی کار سختی برای 
جذب مخاطب دارند. اما ظاهرا پذیرفته اند قدرت مقابله با این سریال ها را ندارند و در 

نتیجه برای کسانی می سازند که مخاطب سریال های خارجی نیستند.

ایلنا/ چه ارتباطی میان خوانندگی، نوازندگی و آهنگسازی وجود دارد؟ آیا اگر یک 
خواننده اصول اولیه و مولفه های مهم و تخصصی این عرصه را نیاموخته باشد، می تواند 
در بازار امروز جایی داشته باشد؟ آیا صرفا استعداد و عوامل موروثی و ژنتیکی برای 
درخشیدن یک خواننده کافی است؟ در نهایت اینکه اگر خواننده، نوازنده یا آهنگساز به 
مافیایی که همواره بر وجود آن تاکید شده وصل نباشد، می تواند دیده و شنیده شود؟ 
آیا دانشگاه ها سهم خود را به نابسامانی های موجود در زمینه موسیقی سنتی، پاپ و 
فولکوریک، ادا کرده اند؟ آیا فارغ التحصیلان دانشگاه های موسیقی جذب هنر می شوند یا 
اینکه به ناچار جذب مشاغل دیگر می شوند؟ همه اینها سوالاتی هستند که همواره وجود 

دارند، اما پاسخ دادن به آنها به تحلیل و ارزیابی نیاز دارد.
دانیال شهرتی )نوازنده، تنظیم کننده و آهنگساز( که خود در دهه های قبل خوانندگی را 
به طور حرفه ای تجربه کرده حال نوازنده و آهنگساز است. او سالهاست که از خوانندگی 
کناره گرفته صرفا به نوازندگی، آهنگسازی و تدریس ساز پیانو مشغول است. شهرتی 
زیر نظر استادانی چون کامبیز روشن روان، نادر مشایخی، سیمین کوشادپور، حسین 
دهلوی، بابک ریاحی پور و مارینا آوابکیان آموزش دیده است. او کارشناس موسیقی با 
گرایش نوازندگی ساز کلاسیک است و از سال ۱۳۸۰ تا امروز فعالیت های حرفه ای خود 
را ادامه داده است. شهرتی به عنوان نوازنده و رهبر ارکستر با خوانندگانی چون محمد 
معتمدی، حمید غلامعلی، چنگیز حبیبیان و محمدرضا عیوضی همکاری داشته است. 
او آهنگسازی و انتشار آلبوم های »قو و دریا«، »پاییز بدون تکرار«، فرشته ای در باد« و 

آهنگسازی و تنظیم آلبوم بی کلام »آنسوی مرزها« را در کارنامه دارد
دانیال شهرتی درباره فعالیت های خود و تاثیر دانش آکادمیک و نوازندگی، آهنگسازی و 

تنظیم بر کار خواننده با ایلنا صحبت کرد.
خوانندگی  زمینه  در  هم  قبلا  و  هستید  آهنگسازی  و  پیانو  مدرس  شما 
فعالیت های جدی داشته اید. کدام برای شما اولویت دارد ساخت و تنظیم و 

تولید یا تدریس؟ از آخرین فعالیت های تان نیز بگویید.
اگر قرار بر اولویت بندی باشد، اول آهنگساز و تنظیم کننده هستم و سپس خودم را 
مدرس پیانو می دانم و در آخر است که می توانم بگویم بله من می خوانم، اما نه به 
صورت جدی. حتما می دانید که دوازده، سیزده سال است دیگر نمی خوانم. تدریس 
را نیز دوست دارم و به صورت محدود در این زمینه فعال هستم.  در حال حاضر نت 
قطعات بی کلامی که برای پیانو ساخته ام را نوشته ام که آماده نشر است و در مرحله 
دریافت مجوز قرار دارد. این اثر که شامل بیست و چهار قطعه برای پیانو است، به زودی 

منتشر خواهد شد.
چرا خواننده شدید و چرا آن را رها کردید؟

من همان موقع هم که خواندم در واقع قصدم خواندن نبود. در واقع هیچوقت خودم 
ارائه دهم. می  را خواننده نمی دانسته ام. دوست داشتم یک سری موسیقی متفاوت 
خواستم بگویم می توان بدون دنباله روی دیگران کارهای جدید خلق کرد و سبک های 
متفاوت تری ارائه کرد. در آن مقطع اتفاقات خوبی افتاد. یادم هست زمانی که موسیقی 
ما کار را منتشر کرد، تاپ تن سایت شده بود و جزو ده آلبوم برتر آن سال قرارگرفت. 
من فیدبک های خوبی گرفتم اما بعدش راه را اشتباه رفتم. سن و سالم کم بود و تجربه 
ای نداشتم و مشاوره های غلطی هم داشتم. دلیل دیگری که به دنبال خوانندگی رفتم 
علاقه پدرم بود. او تمایل داشت من یک آلبوم با صدای خودم داشته باشم و خب من 
نیز بدم نمی آمد فضایی متفاوت را تجربه کنم. اگر آثار را بشنوید و با قطعات آن دوران 
مقایسه شان کنید متوجه خواهید شد که اثری کاملا متفاوت است. بعد از اولین آلبوم 
نیز معمولا جوی ایجاد می شود، که باعث شد یکی دو آلبوم دیگر هم منتشر کنم. البته 
آنها را هم به صورت جدی کار نکردم. فضا را متفاوت تر کردم، اما دیدم نه فایده ای ندارد 
و کلا از خوانندگی منصرف شدم. البته که نباید هزینه های بسیار را هم در عدم ادامه 
این مسیر نادیده گرفت. شاید هم اگر اولویتم خواندن بود کلا کارها به شکل دیگری 

جلو می رفت.
آن زمان که می خواندید اساس کارتان موسیقی کلاسیک بود؟

آن زمان که می خواندم فضای فعالیتم اصلا ربطی به موسیقی کلاسیک نداشت. سال 
۱۳۸۹ بود که اولین آلبومم »آموروسو« را منتشر کردم. طی این اتفاق فضایی متفاوت 
را تجربه کردم. می توانم اینطور بگویم آن موسیقی که من در آن مقطع کار کردم تا 
پیش از انتشار آلبومم اصلا نبود. یادم هست پس از انتشار خیلی ها نمی توانستند آن نوع 
موسیقی را درک کنند. البته چند سال بعد بود که خیلی از موسیقی ها به همان سمت 

رفت اما در آن مقطع که من خوانندگی می کردم به این صورت نبود.
نوازندگی پیانو و موسیقی کلاسیک کجای این روند به کمک تان آمد؟

می توانم بگویم موسیقی کلاسیک و پیانویی که نواختم در بافت هارمونی و برخی از 
تنظیم هایی که می کردم، قطعا نقش موثر و مهمی داشته است. تفاوت کارم این بود که 

موسیقی مدرن ساخته بودم اما آن آثار هارمونی کلاسیک داشتند.
با توجه به اینکه آهنگساز و تنظیم کننده هستید و با خوانندگان همکاری های 
جدی داشته اید، در این زمینه توضیح دهید که آیا لازم است که یک خواننده 
و  »تئوری«  خواننده  یک  برای  مولفه ها  حداقل  بداند؟  کلاسیک  موسیقی 

»سولفژ« است؟
خیر لازم نیست که یک خواننده موسیقی کلاسیک بداند. شاید برخی از آنها در زمینه 
موسیقی سنتی فعالیت دارند یا در فضاها و سبک های دیگر کار می کنند، اما قطعا 
تئوری موسیقی و سولفژ مواردی هستند که پایه و اساس خوانندگی محسوب می شوند. 
یک خواننده حداقل باید این مولفه ها را بداند؛ یعنی همان »تئوری« و »سولفژ«. قاعدتا 
خواننده ای که این مقولات را می داند و بر آنها اشراف دارد چند پله از خواننده ای که 
بدون این داشته ها می خواند، جلوتر است. اگر خواننده ساز هم بنوازند که دارای امتیازات 
بیشتری است؛ چراکه در خلال این روند هم تئوری موسیقی یاد می گیرد. او همزمان 
حین ساز زدن به طور ناخودآگاه سولفژ هم کار می کند. همه این موارد مهم روی 
»کوک« و »ژوست« خواندن خواننده و اجراهای بدون نقص تر او، موثر است. اگر توجه 
کنید خواننده هایی که موسیقی می دانند و ساز می زنند، خیلی بهتر از افرادی می خوانند 

و اجرا می کنند که مولفه های مذکور را نمی دانند.
یعنی اگر فردی که خواننده نیست بر موضوعاتی که گفتید، اشراف داشته 

باشد، کافی است؟
خیر و باید یادآور شوم موفقیت خواننده با آموزش و یادگیری هایی که گفتم صرفا 
صدرصد نیست؛  چراکه صدا هم باید پرورش داده شود و آموزش هایی در این زمینه 
وجود دارد. برخی را هم می بینیم که صدا به آنها ارث رسیده و ذاتا خوب می خوانند و 
خواننده خوبی هستند. اما خب چنین فردی با اینکه خوب می خواند؛  اما نمی داند دارد 
چه می کند! قطعا چنین فردی که صدای خوبی هم دارد اگر تئوری موسیقِی و سولفژ 
بداند و ساز بنوازد، خواننده بهتری خواهد بود. او می تواند مواردی که فرا گرفته را 
اصطلاحا وارد تکنیک کند و از آن میان تکنیک های دیگری را اضافه کند و حتی برای 
خواندنش فضاهای جدیدی را خلق نماید. فراگیری آموزه هایی که گفتم خیلی در کار 
خواننده موثر است و آن را مکمل می دانم. در کل سولفژ دانستن و ساز زدن، می تواند 
در هر زمانی به خوانند کمک کند. معمولا می شنویم که درموسیقی ایرانی یادگیری 
ساز تنبک و در موسیقی کلاسیک ساز پیانو پیشنهاد شده است. مسلما یادگیری تنبک 
به فراگیری ریتم در موسیقی ایرانی کمک می کند. شما درباره اهمیت پیانو که ساز 

تخصصی خودتان است توضیح دهید.

بنوازد، می تواند حین خواندن  تنبک سازی کوبه ای است و مسلما اگر کسی آن را 
ریتم بهتری داشته باشد. بله در موسیقی کلاسیک پیانو پیشنهاد شده به این دلیل که 
تکمیل ترین ساز است. اصلا باید اینطور گفت که پیانو کامل ترین ساز موجود است. بنا 
به همین دلایل است که می گویند پیانو بهترین ساز برای این است که با آن بخوانیم یا 

بخواهیم به این واسطه آهنگسازی کنیم.
پیانو نواختن و آهنگسازی در نوع انتخاب آثار و ملودی ها توسط خواننده تاثیر 

دارد؟
بله این تاثیر بسیار است. نوازندگی و آهنگسازی در فضایی که هستید، بر ارتباطی که 
با آدم ها وجود دارد، تاثیر دارد. این رویه حتی نوع موسیقی که فرد گوش می دهد و 
می نوازد را نیز تحت تاثیر قرار می دهد. همه این  موارد بر انتخاب ملودی، شعر و تنظیم 
تاثیرگذار است. البته که تقویت سلیقه شنیداری نیز می تواند مستقیم یا غیر مستقیم بر 
کم و کیف آثار تاثیر بگذارد. شاید کمی زمان ببرد اما شدنی است. قطعا همینطور است.

موسیقی خوب شنیدن حتی می تواند سطح تفکر افراد را عوض کند. موسیقی خوب 
شنیدن حتی می تواند در انتخاب دوست ها و روابط اجتماعی نیز تاثیر زیادی داشته 
باشد. این موارد تحت تاثیر موسیقی هایی است که گوش می دهیم یا آنها را می نوازیم. 

نمی توان این تاثیرات را نادیده گرفت.
شما شاگرد استادانی چون کامبیز روشن روان، حسین دهلوی، نادرمشایخی، 
بابک ریاحی پور و... بوده اید . اصولا آنچه استادان نسلهای قبل در نوع آموزش 

و فعالیت داشتند و نسلهای جدید فاقد آن هستند چه مواردی است؟
این استادان دیگر تدریس نمی کنند. کل زندگی این اساتید با موسیقی جدی و برای این 
مقوله سپری شده است. تا همین پانزده ، بیست  سال پیش نوع موسیقی ها با آنچه الان 
می شنویم، تفاوت داشته است. استادانی که می گویید هم خودشان موسیقی را به طور 
جدی آموخته بودند و هم تولیدات جدی داشته اند و تدریس هم برایشان مقوله ای جدی 
بوده. به هر حال استادانی که داشتم چنین روحیه ای را به من نیز انتقال داده بودن؛ 

بنابراین ناخودآگاه تاحدودی دنباله رو این هنرمندان هستم.
نوع خود بحثی مفصل است. سبک  تفاوت دلایل زیادی دارد و در  این  بله و خب 
موسیقی ها تغییر کرده و در رابطه با آنچه باب شده آموزشی وجود نداشته است. افرادی 
را نداریم که مثلا بیایند و موسیقی الکترونیک، موسیقی »هاوس«، یا »هیپ هاپ« درس 
دهند. اینگونه است که فعالان این سبک ها را به صورت تجربی یاد گرفته اند. یا گاه 
اینگونه بوده که برخی پیش تر آن موسیقی کلاسیک را فرا گرفته اند و در ادامه بر اساس 
همین تجربیات و آنچه که بلد بوده اند، آزمون و خطا کرده اند و در ادامه به سبک های 
جدیدی که گفتم،  پرداخته اند. یوتیوب و شنیدن آثار خارجی نیز به این رویه کمک 
کرده. این رویه باعث می شود انتقال داشته های  اساتید قدیمی تر به دیگران و نسل های 
بعدی، سخت تر شود. از آن طرف تکنولوژی قواعد را به هم ریخته و همه چیز را خراب 

کرده است؛ چراکه همه می خواهند ره صد ساله را یک شبه طی کنند. 
آنها پازل ها را کنار هم می چینند و می بییند یک آهنگ ساخته شد. شعری را هم روی 
آن می خوانند و مردم نیز که استقبال می کنند. این روند باعث می شود موزیسین های 
امروزی به صورت حرفه ای و جدی آموزش را دنبال نکنند. استادان خوب و درست و 
حسابی نیز هر جایی درس نمی دهند، یا اینکه هزینه کلاس های شان بالاست و هر 
کسی نمی تواند در آنها شرکت کند. شاهدم خیلی از استادان خوب و با تجربه اصلا 
در دانشگاه ها تدریس نمی کنند که دلیلش کم بودن حقوق و حق التدریس ها و موارد 

دیگری است که وجود دارد. 

یک آهنگساز و تنظیم کننده موسیقی مطرح کرد؛

موسیقی »پاپ کلاسیک« در تمام دنیا به حاشیه رفته است
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برابر آراء هیات قانون صدرالاشاره تصرفات مالکانه آقایان علی احمد و رهبر بیگدلی فرزندان رحمان هر کدام نسبت به دو دانگ مشاع از 
ششدانگ 1۰ قطعه زمین مزروعی در پلاک ۵3 اصلی روستای سهرین بخش 7 زنجان خریداری از آقای به شرح ذیل محرز گردید. لذا به 
منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از 
تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت عدم وصول اعتراض در مهلت مقرر طبق مقررات 
سند مالکیت صادر خواهد شد. *1- پلاک 29۶4 فرعی به مساحت 2122/94 متر مربع* 2- پلاک 29۶7 فرعی به مساحت 4۵129/83 
متر مربع* 3- پلاک 29۶۶ فرعی به مساحت 19۶31/۵4 متر مربع*4- پلاک 29۶۵ فرعی به مساحت 14۶۶۵/4۵ متر مربع* ۵- پلاک 
29۶8 فرعی به مساحت ۶929/99 متر مربع* ۶- پلاک 29۶3 فرعی به مساحت 272/۶3 متر مربع* 7- پلاک 297۰ فرعی به مساحت 
132۵۰/۰۶ متر مربع* 8- پلاک 2972 فرعی به مساحت 2۰9۵9/42 متر مربع *9- پلاک 2971 فرعی به مساحت 18۰1/47 متر مربع 

*1۰- پلاک 29۶9 فرعی به مساحت 23332/۵1 متر مربع
تاریخ انتشار نوبت اول: 14۰3/11/۰1  تاریخ انتشار نوبت دوم: 14۰3/11/1۶ 

برابر آراء هیات قانون صدرالاشاره تصرفات مالکانه اشخاص ذیل الذکر واقع در روستای نیماور پلاک 28 اصلی بخش 7 زنجان به شرح ذیل محرز 
گردید. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه 
از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت عدم وصول اعتراض در مهلت مقرر طبق مقررات 
سند مالکیت صادر خواهد شد.*1- نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مالکیت علی حاتمی فرزند شعبان به مساحت 2۵۶۵۵/18 
متر مربع به پلاک شماره 712 فرعی* 2- نسبت به 27 سهم مشاع از ۶۰ سهم عرصه به انضمام 3۶ سهم مشاع از ۶۰ سهم اعیان به مالکیت 
آقای علی حاتمی فرزند شعبان و نسبت به 12 سهم مشاع از ۶۰ سهم عرصه به انضمام 9 سهم مشاع از ۶۰ سهم عرصه به مالکیت خانم زینب 
حاتمی فرزند اسمعیل و آقای سیف علی قربانی فرزند محرابعلی یک قطعه زمین مزروعی به مساحت 192۶8/72 متر مربع به پلاک شماره 14۵2 
فرعی*3- نسبت به ۵7۶ سهم مشاع از 9۶۰ سهم عرصه به انضمام 7۶8 سهم مشاع از 9۶۰ سهم اعیان در مالکیت آقای علی حاتمی و نسبت 
به 144 سهم مشاع از 9۶۰ سهم عرصه به انضمام 192 سهم مشاع از 9۶۰ سهم اعیان به مالکیت سیف علی قربانی یک قطعه زمین مزروعی به 

مساحت 3۵44۰/8۵ متر مربع به پلاک شماره 143۰ فرعی
تاریخ انتشار نوبت اول: 14۰3/11/۰1  تاریخ انتشار نوبت دوم: 14۰3/11/1۶ 
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علیرضا حسن زاده – رئیس ثبت اسناد و املاک زنجان

علیرضا حسن زاده رئیس ثبت اسناد و املاکعلیرضا حسن زاده رئیس ثبت اسناد و املاک

علیرضا حسن زاده رئیس ثبت اسناد و املاک
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هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  

برابر آراء هیات قانون صدرالاشاره تصرفات مالکانه آقای ابوالفضل هاشمی فرزند صادق نسبت به ششدانگ یک باب ساختمان در 
پلاک 38 اصلی روستای سایان بخش 7 زنجان خریداری از آقای قاسم طاهری به شرح ذیل محرز گردید. لذا به منظور اطلاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت 
یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت عدم وصول اعتراض 
در مهلت مقرر طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.*1-  پلاک 29۵۰۵ فرعی به مساحت 91/3 متر مربع*2- پلاک 

29۵۰۶ فرعی به مساحت 112/8۰ متر مربع
تاریخ انتشار نوبت اول: 14۰3/11/۰1  تاریخ انتشار نوبت دوم: 14۰3/11/1۶

برابر رای هیات قانون صدرالاشاره تصرفات مالکانه آقای جابر جمالی فرزند مرد علی نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت 
1۵247/71 متر مربع تحت پلاک 1۶۵9 فرعی از ۵8 اصلی روستای قشلاق بخش 7 زنجان خریداری از آقای مرسل جمالی به شرح ذیل 
محرز گردید. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ 
رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت عدم وصول 

اعتراض در مهلت مقرر طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
 تاریخ تاریخ انتشار نوبت اول: 14۰3/11/۰1  تاریخ انتشار نوبت دوم: 14۰3/11/1۶ 

برابر رأی هیات قانون صدر الاشاره تصرفات مالکانه خانم شیما اسکندریون فرزند سعید نسبت به ششدانگ یک قطعه باغ به مساحت 
11۶3/۶7 متر مربع تحت پلاک 437 فرعی از ۶7 اصلی روستای والارود بخش 7 زنجان خریداری از آقای فتحعلی محمدی به شرح ذیل 
محرز گردید. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ 
رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت عدم وصول 

اعتراض در مهلت مقرر طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
 تاریخ انتشار تاریخ انتشار نوبت اول: 14۰3/11/۰1  تاریخ انتشار نوبت دوم: 14۰3/11/1۶ 

برابر آراء هیات قانون صدرالاشاره تصرفات مالکانه آقای محمود صفری فرزند عبداله و علی اشرف سلیمی فرزند نصرت هر کدام نسبت به 
88 شعیر مشاع از 9۶ شعیر عرصه به انضمام ششدانگ اعیان یک قطعه زمین مزروعی در پلاک 24 اصلی روستای گوزلدره بخش 7 زنجان 
خریداری از آقای علی بابایی به شرح ذیل محرز گردید. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی میشود در 
صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض 
خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. 

بدیهی است در صورت عدم وصول اعتراض در مهلت مقرر طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
1- پلاک 2۰11 فرعی به مساحت 1۵۵93/49 متر مربع* 2- پلاک 19۰7 فرعی به مساحت 1۰817/74 متر مربع

تاریخ انتشار نوبت اول: 14۰3/11/۰1  تاریخ انتشار نوبت دوم: 14۰3/11/1۶ 

برابر رأی هیأت قانون صدر الاشاره تصرفات مالکانه خانم سهیلا اسدی فرزند قندعلی نسبت به ششدانگ یک باب عمارت به مساحت 
1۰1/91 مترمربع تحت پلاک 194۰۶ فرعی از 41 اصلی روستای دو اسب بخش 7 زنجان خریداری از آقای رضا خان محمدی به شرح 
ذیل محرز گردید. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ 
رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت عدم وصول 

اعتراض در مهلت مقرر طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 14۰3/11/۰1  تاریخ انتشار نوبت دوم: 14۰3/11/1۶ 

برابر رای هیات قانون صدرالاشاره تصرفات مالکانه آقای غلامرضا افشاری فرزند همدمعلی نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به 
مساحت 11۵99/93 مترمربع تحت پلاک 28۵8 فرعی از 81 اصلی روستای ارمغانخانه بخش 7 زنجان خریداری از آقای نوحعلی افشاری 
به شرح ذیل محرز گردید. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به 
صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم 
و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت 

عدم وصول اعتراض در مهلت مقرر طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
 تاریخ انتشار نوبت اول: 14۰3/11/۰1  تاریخ انتشار نوبت دوم: 14۰3/11/1۶ 

برابر رای هیات قانون صدرالاشاره تصرفات مالکانه آقای محمد بیگلی فرزند انعام اله نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی- باغی 
به مساحت 298۰/7 متر مربع تحت پلاک 1۰7۶ فرعی از 28 اصلی روستای نیماور بخش 7 زنجان خریداری از خانم حاجیه خاور سلطان 
به شرح ذیل محرز گردید. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به 
صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم 
و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت 

عدم وصول اعتراض در مهلت مقرر طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
 تاریخ انتشار نوبت اول: 14۰3/11/۰1  تاریخ انتشار نوبت دوم: 14۰3/11/1۶ 

برابر آراء هیات قانون صدرالاشاره تصرفات مالکانه آقای احمد سلیمانی فرزند حسن نسبت به ششدانگ 3 قطعه زمین مزروعی در پلاک 19 
اصلی روستای خرمدرق بخش 7 زنجان خریداری از آقای محرمعلی سلیمانی به شرح ذیل محرز گردید. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب 
در دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند 
از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت عدم وصول اعتراض در مهلت مقرر طبق مقررات سند 
مالکیت صادر خواهد شد. *1- پلاک 7۶1 فرعی به مساحت 1۰4۵2/4 متر مربع* 2- پلاک 7۶2 فرعی به مساحت 2284/37 متر مربع
3- پلاک 7۶3 فرعی به مساحت ۵8۶2/81 متر مربع *تاریخ انتشار نوبت اول: 14۰3/11/۰1  تاریخ انتشار نوبت دوم: 14۰3/11/1۶ 

برابر آراء هیات قانون صدرالاشاره تصرفات مالکانه آقای مصطفی صحبتلو فرزند محرمعلی نسبت به ششدانگ 3 قطعه زمین مزروعی در پلاک 
2 اصلی روستای آقکند بخش ۵ زنجان خریداری از آقای رشید صحبتلو، نظامعلی صحبتلو و رمضانعلی صحبتلو به شرح ذیل محرز گردید. 
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت 
یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت عدم وصول اعتراض در مهلت مقرر 
طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.*1-  پلاک 1۰77 فرعی به مساحت 44۰8/81 متر مربع*2- پلاک 931 فرعی به مساحت 

3298/2۵ متر مربع*3- پلاک 13۶7 فرعی به مساحت 12۵۶۰/۵2 متر مربع
تاریخ انتشار نوبت اول: 14۰3/11/۰1  تاریخ انتشار نوبت دوم: 14۰3/11/1۶ 

برابر آراء هیات قانون صدرالاشاره تصرفات مالکانه آقای یونس نجفی فرزند خیراله نسبت به ششدانگ 2 قطعه زمین مزروعی در پلاک ۵3 اصلی 
روستای سهرین بخش 7 زنجان خریداری از آقای خیراله نجفی به شرح ذیل محرز گردید. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 
1۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به 
مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت عدم وصول اعتراض در مهلت مقرر طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. *1-پلاک 2۵24 

فرعی به مساحت متر مربع در این پلاک آقای محمود نجفی فرزند خیراله سه دانگ مشاع از ششدانگ سهیم است.
2- پلاک 2748 فرعی به مساحت 8۰1/۰9 متر مربع

تاریخ انتشار نوبت اول: 14۰3/11/۰1  تاریخ انتشار نوبت دوم: 14۰3/11/1۶ 

برابر آراء هیات قانون صدرالاشاره تصرفات مالکانه آقای حاجعلی بیگدلی فرزند صاحبعلی نسبت به ششدانگ 2 قطعه زمین مزروعی در 
پلاک ۵3 اصلی روستای سهرین بخش 7 زنجان خریداری از آقای صاحبعلی بیگدلی به شرح ذیل محرز گردید. لذا به منظور اطلاع عموم 
مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت عدم وصول اعتراض در مهلت مقرر طبق مقررات 

سند مالکیت صادر خواهد شد. 
1- پلاک 3174 فرعی به مساحت 149۰۵/32 متر مربع*2- پلاک 3479 فرعی به مساحت 2۰81/94 متر مربع

 تاریخ انتشار نوبت اول: 14۰3/11/۰1  تاریخ انتشار نوبت دوم: 14۰3/11/1۶

برابر رای هیات قانون صدر الاشاره تصرفات مالکانه آقای صفی اله حسنی فرزند علی اله نسبت به 38 شعیر و دو پنجم شعیر مشاع از 9۶ شعیر 
ششدانگ و خانمها حلیمه، خدیجه و صغری حسنی فرزندان علی اله هر کدام نسبت به 19 شعیر و یک پنجم شمیر مشاع از 9۶ شعیر ششدانگ 
یک قطعه زمین مزروعی به مساحت 787/۵2 متر مربع تحت پلاک 344 فرعی از 19۵ اصلی روستای اسفجین بخش 7 زنجان خریداری 
از آقای طیب حسنی به شرح ذیل محرز گردید. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی میشود در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این 
اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در 

صورت عدم وصول اعتراض در مهلت مقرر طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
 تاریخ انتشار نوبت اول: 14۰3/11/۰1  تاریخ انتشار نوبت دوم: 14۰3/11/1۶ 

برابر آراء هیات قانون صدرالاشاره تصرفات مالکانه آقای اسکندر حیدری فرزند محمد نسبت به ششدانگ 3 قطعه زمین مزروعی در پلاک 
1۶4 اصلی روستای ایدلو بخش 7 زنجان خریداری از شمسعلی ایده لوئی آقای به شرح ذیل محرز گردید. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در 
دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ 
انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت عدم وصول اعتراض در مهلت مقرر طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
1- پلاک 22 فرعی به مساحت ۶7۶12/4 مترمربع*2- پلاک 2۰ فرعی به مساحت 14۶22/4۶ متر مربع *3- پلاک 21 فرعی به مساحت 

87947/93 متر مربع  *تاریخ انتشار نوبت اول: 14۰3/11/۰1  تاریخ انتشار نوبت دوم: 14۰3/11/1۶ 

برابر آراء هیات قانون صدرالاشاره تصرفات مالکانه آقای رسول نصیری فرزند اصغر نسبت به ششدانگ 2 قطعه زمین مزروعی در پلاک 7۶ 
اصلی روستای اسکند بخش 7 زنجان خریداری از آقای اسلام فرهادی به شرح ذیل محرز گردید. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت 
به فاصله 1۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار 
اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت عدم وصول اعتراض در مهلت مقرر طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 

1- پلاک ۵۵1 فرعی به مساحت 7۰۶1/42 متر مربع* 2- پلاک ۵۵۰ فرعی به مساحت 772۶/2۵ متر مربع
تاریخ انتشار نوبت اول: 14۰3/11/۰1  تاریخ انتشار نوبت دوم: 14۰3/11/1۶ 

برابر آراء هیات قانون صدر الاشاره تصرفات مالکانه آقای صفی اله ملکی فرزند یداله نسبت به ششدانگ 3 قطعه زمین مزروعی در پلاک 9 اصلی 
روستای زنگل آباد بخش 7 زنجان خریداری از آقای یداله ملکی به شرح ذیل محرز گردید. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 
1۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به 
مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت عدم وصول اعتراض در مهلت مقرر طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. *1- پلاک 412 
فرعی به مساحت 14۶۰/۵7 متر مربع* 2- پلاک 413 فرعی به مساحت 372۵8/94  متر مربع* 3- پلاک 414 فرعی به مساحت 8۰43/13 

متر مربع* تاریخ انتشار نوبت اول: 14۰3/11/۰1  تاریخ انتشار نوبت دوم: 14۰3/11/1۶ 

برابر رای هیات قانون صدرالاشاره تصرفات مالکانه خانم مهین افشار فرزند عونعلی و رضا محمدی فرزند هاشم هر کدام نسبت به سه دانگ 
مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی - باغی به مساحت ۶84۶9/91 متر مربع تحت پلاک ۶۶ فرعی از ۵7 اصلی روستای محمود آباد 
بخش 7 زنجان خریداری از خانم پروانه شهبازی به شرح ذیل محرز گردید. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ روز 
آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 
دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی 

تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت عدم وصول اعتراض در مهلت مقرر طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 14۰3/11/۰1  تاریخ انتشار نوبت دوم: 14۰3/11/1۶ 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  

برابر رای هیات قانون صدرالاشاره تصرفات مالکانه خانم توران خلجی فرزند محمود علی نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین 
مزروعی به مساحت ۶94 مترمربع تحت  پلاک 38۵۵ فرعی از 3۵ اصلی روستای دیزج آباد بخش 7 زنجان خریداری از 
آقای منصور مجتهدی به شرح ذیل محرز گردید. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی میشود 
در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به 
مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت عدم وصول اعتراض در مهلت مقرر طبق مقررات سند مالکیت 

صادر خواهد شد*. تاریخ تاریخ انتشار نوبت اول: 14۰3/11/۰1  تاریخ انتشار نوبت دوم: 14۰3/11/1۶ 

برابر آراء هیات قانون صدرالاشاره تصرفات مالکانه آقای علی نوری فرزند محمد نسبت به ششدانگ 2 قطعه زمین مزروعی در پلاک 
4 اصلی روستای دویران بخش 7 زنجان خریداری از آقای محمد نوری به شرح ذیل محرز گردید. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در 
دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند 
از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت عدم وصول اعتراض در مهلت مقرر طبق مقررات 
سند مالکیت صادر خواهد شد.* 1- پلاک 2۰۵ فرعی به مساحت 12۵۰/4۶ متر مربع*2- پلاک 2۰۶ فرعی به مساحت 79۶/49 

متر مربع*تاریخ انتشار نوبت اول: 14۰3/11/۰1  تاریخ انتشار نوبت دوم: 14۰3/11/1۶

برابر آراء هیات قانون صدرالاشاره تصرفات مالکانه آقای حمید بیگدلی فرزند صاحبعلی نسبت به ششدانگ 2 قطعه زمین مزروعی در 
پلاک ۵3 اصلی روستای سهرین بخش 7 زنجان خریداری از آقای صاحبعلی بیگدلی به شرح ذیل محرز گردید. لذا به منظور اطلاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از 
تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت عدم وصول اعتراض در مهلت مقرر طبق 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
1- پلاک 31۵۶ فرعی به مساحت 1۰2۶/۵8 متر مربع*2- پلاک 317۵ فرعی به مساحت 14۵9/48 متر مربع

تاریخ انتشار نوبت اول: 14۰3/11/۰1  تاریخ انتشار نوبت دوم: 14۰3/11/1۶ 

برابر آراء هیات قانون صدرالاشاره تصرفات مانکانه آقای وهاب بدری فرزند عنایت اله نسبت به ششدانگ 3 قطعه زمین مزروعی در 
پلاک 111 اصلی روستای فیله خاصه بخش 7 زنجان خریداری از آقای حسین شاقی به شرح ذیل محرز گردید. لذا به منظور اطلاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه 
از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت عدم وصول اعتراض در مهلت مقرر 

طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
1- پلاک 19 فرعی به مساحت 89۰3/13 متر مربع* 2- پلاک 2۰ فرعی به مساحت 1۶3۶/92 متر مربع

 3- پلاک 21 فرعی به مساحت ۶7۶1/۵7 متر مربع )این پلاک متعلق به نادر بدری است(
تاریخ انتشار نوبت اول: 14۰3/11/۰1  تاریخ انتشار نوبت دوم: 14۰3/11/1۶ 

برابر رای هیات قانون صدرالاشاره تصرفات مالکانه آقای قاسم خلفی فرزند حسین نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین 
مزروعی به مساحت 21819/9۶ مترمربع تحت پلاک 828 فرعی از 98 اصلی روستای دوسران بخش 7 زنجان خریداری از 
آقای علی بهمنی به شرح ذیل محرز گردید. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی میشود در 
صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 
دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را 
به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت عدم وصول اعتراض در مهلت مقرر طبق مقررات سند مالکیت صادر 

خواهد شد. *تاریخ انتشار نوبت اول: 14۰3/11/۰1  تاریخ انتشار نوبت دوم: 14۰3/11/1۶

برابر آراء هیات قانون صدرالاشاره تصرفات مالکانه آقای ابراهیم رحیمی فرزند رجبعلی نسبت به ششدانگ 3 قطعه زمین مزروعی در 
پلاک 7 اصلی روستای گل بلاغی بخش ۵ زنجان خریداری از آقای عین اله صیادی به شرح ذیل محرز گردید. لذا به منظور اطلاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه 
از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت عدم وصول اعتراض در مهلت مقرر 
طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. *1- پلاک 1297 فرعی به مساحت 1331/33 متر مربع*2- پلاک 1774 فرعی به 

مساحت 28۵8/4 متر مربع *3- پلاک 177۶ فرعی به مساحت 1۵2۵/1۶ متر مربع
تاریخ انتشار نوبت اول: 14۰3/11/۰1  تاریخ انتشار نوبت دوم: 14۰3/11/1۶ 

برابر رای هیات قانون صدرالاشاره تصرفات مالکانه آقای غفور ملائی فرزند مطلب نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به 
مساحت 449۵/۰3 مترمربع تحت پلاک 934 فرعی از ۶۰ اصلی روستای کزبر بخش 7 زنجان خریداری از آقای مطلب ملائی به 
شرح ذیل محرز گردید. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت 
به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره 
تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است 

در صورت عدم وصول اعتراض در مهلت مقرر طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
 تاریخ انتشار نوبت اول: 14۰3/11/۰1  تاریخ انتشار نوبت دوم: 14۰3/11/1۶ 

برابر آراء هیات قانون صدر الاشاره تصرفات مالکانه آقایان محمود، احمد، علی و حسین باقری و خانم بتول باقری فرزندان عشقعلی هر کدام 
نسبت به یک سهم مشاع از پنج سهم ششدانگ قطعه زمین مزروعی در پلاک 1۰ اصلی روستای دیزج بالا بخش 7 زنجان خریداری از آقای 
نباتعلی باقری به شرح ذیل محرز گردید. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص 
نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره 
تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در 

صورت عدم وصول اعتراض در مهلت مقرر طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
1- پلاک 499 فرعی به مساحت ۶۶9/۵۵ متر مربع* 2- پلاک ۵۰2 فرعی به مساحت 1۶872/93 متر مربع* 3- پلاک ۵۰4 فرعی به 

مساحت 19۰7/18 متر مربع* 4- پلاک ۵۰۵ فرعی به مساحت 2978/7۵ متر مربع
تاریخ انتشار نوبت اول: 14۰3/11/۰1  تاریخ انتشار نوبت دوم: 14۰3/11/1۶ 

علیرضا حسن زاده – رئیس ثبت اسناد و املاک زنجان

 علیرضا حسن زاده رئیس اداره ثبت اسناد و املاک علیرضا حسن زاده رئیس اداره ثبت اسناد و املاک

 علیرضا حسن زاده رئیس اداره ثبت اسناد و املاک

 علیرضا حسن زاده رئیس اداره ثبت اسناد و املاک

 علیرضا حسن زاده رئیس اداره ثبت اسناد و املاک

 علیرضا حسن زاده رئیس اداره ثبت اسناد و املاک

 علیرضا حسن زاده رئیس اداره ثبت اسناد و املاک

علیرضا حسن زاده - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک زنجان  

علیرضا حسن زاده - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک زنجان  

علیرضا حسن زاده - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک زنجان    علیرضا حسن زاده رئیس اداره ثبت اسناد و املاکعلیرضا حسن زاده - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک زنجان  

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  

برابر آراء هیات قانون صدر الاشاره تصرفات مالکانه آقای علی محمدلو فرزند آقاجان نسبت به ششدانگ ۵ قطعه زمین مزروعی در پلاک 
۵8 اصلی روستای قشلاق بخش 7 زنجان خریداری از آقای زیداله محمدلو به شرح ذیل محرز گردید. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب 
در دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از 
تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت عدم وصول اعتراض در مهلت مقرر طبق مقررات سند مالکیت 

صادر خواهد شد. *1- پلاک 1۵4۰ فرعی به مساحت 7۵۶۵/29 متر مربع*2 - پلاک 1۵38 فرعی به مساحت 3۶97/9۶  متر مربع 
3-پلاک 1۵41 فرعی به مساحت 3913/۰۶ متر مربع*4- پلاک 1۵39 فرعی به مساحت 1۰۶7۶/۰7 متر مربع* ۵- پلاک 1۵37 

فرعی به مساحت 71۵۵/88 متر مربع
علیرضا حسن زاده - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک زنجان  تاریخ انتشار نوبت اول: 14۰3/11/۰1  تاریخ انتشار نوبت دوم: 14۰3/11/1۶ 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  
برابر آراء هیات قانون صدرالاشاره تصرفات مالکانه آقایان علی صحبتی نسبت به سه دانگ مشاع از ششدانگ و ولی الله و حسین صحبتی 
فرزندان حفظ علی هر کدام نسبت به 1/۵ دانگ مشاع از ششدانگ 1۰ قطعه زمین مزروعی در پلاک 31 اصلی روستای ذاکر بخش 7 
زنجان خریداری از آقای علی داداش مقدم به شرح ذیل محرز گردید. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ روز 
آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی 
به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را 
به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت عدم وصول اعتراض در مهلت مقرر طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
1 - پلاک 1۰4۵ فرعی به مساحت 42۶4/8۵ مترمربع* 2- پلاک 1۰44 فرعی به مساحت 31۶9/71 متر مربع* 3- پلاک 1۰4۶ 
فرعی به مساحت 49۵7/۵۵ متر مربع *4- پلاک 1۰47 فرعی به مساحت 1۶949/98 متر مربع* ۵- پلاک 1۰49 فرعی به مساحت 
۵342/97 متر مربع* ۶- پلاک 1۰48 فرعی به مساحت 22۵29/7۶ متر مربع *7-پلاک 1۰۵۰ فرعی به مساحت 1۶۶4۰/11 

متر مربع
 8- پلاک 1۰41 فرعی به مساحت 19۵1۵/۰9 متر مربع *9- پلاک 1۰42 فرعی به مساحت ۶8۵/۵۶ متر مربع *1۰- پلاک 1۰43 

فرعی به مساحت 8۵۶9/73 متر مربع*تاریخ انتشار نوبت اول: 14۰3/11/۰1  تاریخ انتشار نوبت دوم: 14۰3/11/1۶ 

علیرضا حسن زاده - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک زنجان  

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  

برابر آراء هیات قانون صدرالاشاره تصرفات مالکانه آقای محمد، ناصر، اسمعیل اسکندری فرزندان محمدحسن نسبت به هر 
کدام دو دانگ مشاع از ششدانگ 9 قطعه زمین مزروعی در پلاک 1۰ اصلی روستای دیزج بالا بخش 7 زنجان خریداری 
از آقای محمدحسن اسکندری به شرح ذیل محرز گردید. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ روز 
آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار 
اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت عدم وصول اعتراض در مهلت مقرر طبق 
مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. *1- پلاک 1۶91 فرعی به مساحت 191۶۵/24 متر مربع* 2- پلاک 1۶92 
فرعی به مساحت 71۶7/۰۵ متر مربع* 3- پلاک 17۰1 فرعی به مساحت 3729/21 مترمربع* 4- پلاک 1۶99 فرعی 
به مساحت ۵2۶7/82 متر مربع* ۵- پلاک 1۶98 فرعی به مساحت 1443/44 متر مربع* ۶- پلاک 1۶97 فرعی به 
مساحت 774۶/۰۵ متر مربع *7-پلاک 1۶94 فرعی به مساحت 12۵۰3/93 متر مربع *8- پلاک 1۶9۶ فرعی به 

مساحت 3989/44 متر مربع *9-پلاک 1۶93 فرعی به مساحت 42۶9/71 متر مربع
تاریخ انتشار نوبت اول: 14۰3/11/۰1  تاریخ انتشار نوبت دوم: 14۰3/11/1۶ 

علیرضا حسن زاده - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک زنجان  

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  

برابر آراء هیات قانون صدر الاشاره تصرفات مالکانه آقای محسن پناهی فرزند عباسعلی نسبت به ششدانگ 14 قطعه زمین مزروعی 
در پلاک 44 اصلی روستای تهم بخش 7 زنجان خریداری از آقای عباسعلی پناهی به شرح ذیل محرز گردید. لذا به منظور اطلاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت 
یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت عدم وصول اعتراض 
در مهلت مقرر طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. *1- پلاک 1۵1۰ فرعی به مساحت 834/9۶ متر مربع* 2- پلاک 
1۵77 فرعی به مساحت 2۰912/42 متر مربع *3-پلاک 1۵7۶ فرعی به مساحت 817۶/2۵ متر مربع *4- پلاک 1712 فرعی 
به مساحت 29۰۰/79 متر مربع*۵- پلاک 1711 فرعی به مساحت 1429/94 متر مربع  *۶- پلاک 17۰۶ فرعی به مساحت 
2423/42 متر مربع *7-پلاک 17۰7 فرعی به مساحت 2۵43/74 متر مربع *8- پلاک 171۰ فرعی به مساحت 2942/4 متر 
مربع *9- پلاک 1۵11 فرعی به مساحت 389۶/1۶ متر مربع*1۰- پلاک 793 فرعی به مساحت 183۵ متر مربع*11- پلاک 
1۵۶2 فرعی به مساحت 2131/4 متر مربع*12- پلاک 17۰8 فرعی به مساحت 1419/۰۵ متر مربع*13 - پلاک 17۰9 فرعی 

به مساحت 28۵8/24 متر مربع* 14- پلاک 17۰۵ فرعی به مساحت 1۰1۶/۶2 متر مربع
 تاریخ انتشار نوبت اول: 14۰3/11/۰1  تاریخ انتشار نوبت دوم: 14۰3/11/1۶ 

علیرضا حسن زاده - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک زنجان  

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  
برابر آراء هیات قانون صدرالاشاره تصرفات مالکانه آقای اسماعیل نجفی فرزند ابراهیم نسبت به ششدانگ 1۰ قطعه زمین مزروعی 
در پلاک ۵3 اصلی روستای سهرین بخش 7 زنجان خریداری از آقای ابراهیم نجفی به شرح ذیل محرز گردید. لذا به منظور اطلاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت 
یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت عدم وصول اعتراض در 
مهلت مقرر طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. *1- پلاک 3۰1۶ فرعی به مساحت  7۰1/۶2 متر مربع* 2- پلاک 3۰17 
فرعی به مساحت 23۰۶9/۵4 متر مربع*3- پلاک 3۰37 فرعی به مساحت 978/72 متر مربع*4- پلاک 3۰23 فرعی به مساحت 
7318/33 متر مربع* ۵- پلاک 3۰22 فرعی به مساحت 12783/1۶ متر مربع *۶- پلاک 3۰24 فرعی به مساحت 4۰۶2/4۶ متر 
مربع*7- پلاک 3۰2۵ فرعی به مساحت 3۰93/2 متر مربع *8- پلاک 3۰2۰ فرعی به مساحت 2۵9۰/۰4 متر مربع *9- پلاک 

3۰18 فرعی به مساحت ۶۵۵۰/2۶ متر مربع *1۰- پلاک 3۰21 فرعی به مساحت ۶9728/29 متر مربع
تاریخ انتشار نوبت اول: 14۰3/11/۰1  تاریخ انتشار نوبت دوم: 14۰3/11/1۶ 

علیرضا حسن زاده - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک زنجان  

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  
برابر آراء هیات قانون صدرالاشاره تصرفات مالکانه آقایان نظامعلی اسکندری فرزند عزت و علی اسکندری فرزند عزت اله هر کدام 
نسبت به سه دانگ مشاع از ششدانگ 4 قطعه زمین مزروعی در پلاک 3 اصلی روستای اژدهاتو بخش 7 زنجان خریداری از آقای علی 
لزومیان سیف اله حق وردی به شرح ذیل محرز گردید. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی میشود 
در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه 
اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی 

تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت عدم وصول اعتراض در مهلت مقرر طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
1- پلاک 1198 فرعی به مساحت 1۰۰۰۰/۰۶ متر مربع* 2- پلاک 1197 فرعی به مساحت 9۵99/4۵ متر مربع 
3- پلاک 119۶ فرعی به مساحت 1494۵/۵ متر مربع*4- پلاک 12۰۰ فرعی به مساحت 11۶۰1/۰2 متر مربع

 علیرضا حسن زاده رئیس اداره ثبت اسناد و املاکتاریخ انتشار نوبت اول: 14۰3/11/۰1  تاریخ انتشار نوبت دوم: 14۰3/11/1۶



دو  شنبه  ۱  بهمن   ۱۴۰۳   *   سال بیست وسوم *   شماره   ۲۷۸۲ روز�� خانواده۶۶

ایلنا/ معاون سلامت اجتماعی سازمان بهزیستی کشور گفت: وقتی رفتار خشونت آمیز در 
جامعه به سمت استفاده از اسلحه و قمه می رود، این مسئله نشان دهنده آن است که در 
فضای عمومی جامعه باید روی نشاط، شادابی، کنترل خشم، رفاه، تامین اجتماعی و سرمایه 

اجتماعی کار کنیم.
سید حسن موسوی چلک، معاون سلامت اجتماعی سازمان بهزیستی کشور در خصوص 
دلایل تشکیل گروه های خلافکاری و گانگستری در تهران گفت: وقتی گروه های خارج از 
قواعد جاری کشور در جامعه تشکیل می شود، برای خود اهدافی را دنبال می کنند و برخی 
از این اهداف تقابل، ایجاد فضای رعب و وحشت در جامعه و قدرت نمایی است و طبیعتاً 
بخشی از این گروه ها در سایه این نوع رفتارها اقدام به سرقت و تخریب اموال نیز می کنند.

واقعیت را باید بدانیم؛ خشونت در جامعه بیشتر شده است
دنبال  را  اهدافی  برای خود  نیز  زندگی شان  در  گروه های خلافکار  از طرفی  افزود:  وی 
می کنند. بخشی از این افراد تحقق اهداف شان را در تشکیل چنین گروه ها یا حضور در این 
گروه ها می دانند. این واقعیت را باید بدانیم که خشونت در جامعه بیشتر شده و برخی از 

اینها خود مروج خشونت در بستر جامعه هستند.
وقتی رفتار خشونت آمیز در جامعه به سمت استفاده از اسلحه و قمه می رود، این مسئله 
نشان دهنده آن است که در فضای عمومی جامعه باید روی نشاط، شادابی، کنترل خشم، 

رفاه، تامین اجتماعی و سرمایه اجتماعی کار کنیم.
گسترش استفاده از سلاح  سرد، تعرض و بی احترامی به قانون را بیشتر می کند

معاون سازمان بهزیستی در پاسخ به این پرسش که پلیس در عملیات خود از کشف 
سلاح های جنگی و شبه جنگی در گروه های خلافکار در تهران ابراز نگرانی کرده است، 
چرا شاهد این حد از خشونت در جامعه هستیم؟ گفت: وقتی استفاده از این نوع سلاح ها 
در جامعه گسترش پیدا می کند؛ ناامنی، تعرض و بی احترامی به قانون نیز بیشتر می شود و 

مردم و جامعه هزینه های بیشتری را متحمل می شوند.
نمی توان مانع تشکیل باندهای خلافکاری شد

وی خاطرنشان کرد: وقتی رفتار خشونت آمیز در جامعه به سمت استفاده از اسلحه و قمه 
می رود، این نشان دهنده آن است که در فضای عمومی جامعه باید روی نشاط، شادابی، 
کنترل خشم، رفاه، تامین اجتماعی و سرمایه اجتماعی کار کنیم. در جامعه ای که سرمایه 
اجتماعی پایین باشد، این نوع مصادیق ظهور و بروز بیشتری پیدا می کند و طبیعتاً هزینه ای 

که دولت و مردم باید بپردازند افزایش پیدا می کند.
در جامعه ای که سرمایه اجتماعی پایین باشد، این نوع مصادیق )دار و دسته های خلافکاری( 
ظهور و بروز بیشتری پیدا می کند و طبیعتاً هزینه ای که دولت  و مردم باید بپردازند، افزایش 
پیدا می کند. موسوی چلک با تاکید بر اینکه نمی توان مانع تشکیل باندهای خلافکاری شد، 
گفت: جامعه ای که متکثر و متنوع می شود و مسائل خاص اقتصادی خود را دارد و جامعه ای 
که فقر و خشونت در آن گسترش می یابد، تشکیل این گرو ه های خلافکاری غیرطبیعی 

نیست، اما فراوانی و گسترش آن می تواند نگرانی در پی داشته باشد.
دسترسی راحت به سلاح های سرد، احتمال ارتکاب به جرم را افزایش می دهد

افزایش  ارتکاب جرم را  اینکه دسترسی راحت به سلاح های سرد، احتمال  بیان  با  وی 
می دهد، تاکید کرد: جامعه کنونی ما جامعه گانگستری نیست و فقط هر از چند گاهی 

اخباری از این گروه ها منتشر می شود، اما همچنان امنیت در کشور وجود دارد و از طرفی 
در این زمینه شواهدی وجود دارد که زورگیری ها به سبک گانگستری تقریبا در جامعه 
وجود ندارد و چندان موضوعیتی هم ندارد، اما گرو ه های خلافکاری در جامعه هستند که با 
خشونت با دیگران برخورد می کنند و هرازگاهی گزارش هایی از آنها منتشر می شود و زمانی 

که توسط پلیس شناسایی می شوند، برخورد انتظامی و قضایی با آن ها صورت می گیرد.
وی در خصوص رویکرد برخورد با باندهای خلافکاری گفت: بسته به نوع رفتار باند های 
خلافکار نوع برخوردی که با آن ها صورت می گیرد، متفاوت خواهد بود. رویکرد کلان این 
است که هرچه موضوعات اجتماعی را انتظامی، قضایی، امنیتی و سیاسی نکنیم بهتر است، 
اما در جایی که این باندهای خلافکاری در میان مردم رعب و وحشت ایجاد می کنند، 
قطعا برخوردهای انتظامی و قضایی غالب تر است. در نهایت رویکردهای کلی در مواجهه با 
موضوعات اجتماعی و فرهنگی این است تا می توانیم این حوزه ها را سیاسی و امنیتی نکنیم.

موسوی چلک افزود: هیچ چیزی سخت تر و نگران کننده تر از این نیست که مردم احساس 
امنیت نکنند. احساس  عدم امنیت خود آزار بیشتری را در روان مردم ایجاد می کند؛ در واقع 
ترس و وحشتی را ایجاد می کند که باید روی بعد ایجابی مولفه های اجتماعی سرمایه گذاری 
کنیم، از همین رو شعار سال را »توانمندسازی و سیاست گذاری توانمندانه« انتخاب کردیم 
که عمدتاً سیاست گذاری در این حوزه وظیفه حاکمیت در مشارکت با بخش های غیر 

دولتی، نخبگان، پژوهشگاه ها و دانشگاه ها قرار دارد.
مشکلات زنانِ تحت پوشش با یک میلیون مستمری حل و فصل نمی شود

وی در ادامه در خصوص اولویت ها در معاونت سلامت اجتماعی سازمان بهزیستی گفت: 

اولویت اول من و همکارانم در مجموعه سازمان بهزیستی، برنامه ریزی برای توسعه کیفی 
خدمات و دوم فراگیری برنامه هایی خواهد بود که در حوزه اجتماعی داریم، خواهد بود. 
طبیعتا سرمایه گذاری روی کودکان و زنانی که تحت پوشش هستند، از اولویت هاست. 
گاهی تصور می کنیم با پرداخت یک میلیون تومان مستمری مسائل زنان حل و فصل 

می شود، اما اینگونه نیست.
وی خاطر نشان کرد: تلاش ما در این جهت است که بتوانیم از ظرفیت های غیردولتی، 
اساتید و انجمن ها بهره بگیریم. همچنین بازنگری برنامه ها یکی از اولویت های کاری ام 
بازتعریف  است که شامل ترویج مسئولیت اجتماعی در جهت توانمندسازی ذینفان و 
توانمندسازی است. منظور از توانمندسازی ارائه خانه و شغل و ازدواج نیست. توانمندسازی 
ابعاد مختلفی دارد و هر بعدش مؤلفه های مختلفی را در بر می گیرد. تمام تلاش ما این 
است که روی فراگیری، جامعیت کفایت، پایداری و اثربخشی همه برنامه ها در حوزه سلامت 
اجتماعی برنامه ریزی کنیم. طبیعتا بهزیستی مرجع سلامت اجتماعی است و باید به همین 

تناسب نقش آفرین هم باشد.
واکنش به تعطیلی خانه خورشید

موسوی چلک درخصوص تعطیلی مراکز نگهداری زنان آسیب دیده مانند خانه خورشید 
گفت: بدون شک یکی از اولویت هایم بازنگری برنامه ها، توسعه، تقویت و احیای برنامه هایی 
است که می تواند در جامعه اثربخش باشد. خانه خورشید یکی از بهترین مراکزی بود که 
ما در کشور داشتیم. خانه خورشید یک مرکز موثر با مدیریت عالی خانم لیلی ارشد بود که 

من برای ایشان احترام زیادی قائل هستم.

معاون سلامت اجتماعی بهزیستی :

رفتار خشونت آمیز در جامعه به سمت استفاده از اسلحه و قمه رفته است

انتخاب/ مدیر دفتر آموزش و ارتقای سلامت وزارت بهداشت درباره »متاپنوموویروس 
انسانی« و تلاش برخی کشور ها برای رصد و پایش ویروس های تنفسی توضیح داد.

دکتر فرشید رضایی با بیان اینکه سال میلادی جدید با شایعه ای به سرعت فراگیر 
درباره احتمال همه گیری ویروس تنفسی جدیدی شبیه کرونا با منشاء چین آغاز شد، 
اظهار کرد: این موضوع نشان داد که دنیا هنوز از جبهه شایعات و دروغ های مجازی، 
آسیب پذیر است. شایعات درباره همه گیری مرگبار یک ویروس جدید چینی در کمتر 
از ۱۴ روز خاطرات تلخ کرونا را زنده کرد و این شایعه با تولید محتوی ناشیانه هزاران 
سایت و کانال در شبکه های مجازی و کمک ناخواسته به انتشار بیشتر ترس و شایعات 

همراه شد.
تجدید خاطرات تلخ کرونا با دروغ ترسناک ویروس چینی جدید

وی ادامه داد: یک دروغ به سرعت به یک باور همگانی تبدیل شد و به جز خبرگزاری های 
رسمی دنیا، بسیاری دیگر فریب این دروغ ترسناک را خوردند؛ بنابراین آیا هنوز کسانی 
هستند که به قدرت آسیب زای شایعات فضای مجازی ایمان نیاورده اند؟ چگونه برخی 
رسانه ها )حتی با قصد اطلاع رسانی سریع و به موقع( ناخواسته وارد بازی شایعه پراکنی 
یا حمایت از شایعه ساز ها می شوند؟ حجم باور نکردنی از تولید محتوا توسط سایت ها و 
کانال ها در شبکه های مجازی به ویژه در کشور های همسایه چین به زبان های هندی، 
اندونزیایی، فیلیپینی و انگلیسی باعث بیشتر پخش شدن شایعه ویروس »جدید« 
چینی شد. غافل از آن که این خبر از اساس کذب است و حداقل با شرایط فعلی 
و گزارشات کنونی از چین و سایر کشور های فعال در شناسایی ویروس های تنفسی، 
پاندمی جدیدی با این ویروس در راه نیست و تنها روش جدید بهداشت چین برای 
گزارش دوره ای و دقیق چندین ویروس مختلف در طول فصل سرما، این برداشت ذهنی 
را ایجاد کرد که HMPV یک ویروس جدید و در حال انتشار از کشور چین است؛ چرا 
که تا کنون کسی در مورد آن در رسانه ها صحبت نکرده بود و دانشمندان چینی اولین 

گزارشات را از این ویروس معمولی منتشر کردند.
از آن  او ادامه داد: آن چیزی که چینی ها در روز جمعه ۲۷ دسامبر گفتند و بعد 
رصد  برای  روش های جدیدی  که چین  بود  آن  شایعات شروع شد  و  سوءتفاهم ها 
ویروس های تنفسی دارد و آنفلوانزا، سنسیشیال ویروس و بسیاری ویروس ها مانند 
متاپنوموویروس را رصد می کند و با سرد شدن هوا موارد بیماری به تدریج در حال 
افزایش است و هرچند نسبت به سال قبل افزایش مواردی نداریم، اما مردم با رعایت 
بهداشت فردی و اجتماعی و ماسک زدن و استراحت بیماران در منزل سعی کنند به 
کم شدن تعداد بیماران در جامعه کمک کنند. از همین خبر با تکنیک های مختلف 
شایعه سازی آغاز شد. در مجموع به این ترتیب بود که چند ساعت پس از انتشار خبر 
پیشرفت چین در شناسایی سریع ویروس های تنفسی و انجام پایلوت در استان های 
شمالی سردسیر چین، کج فهمی ها و سوءبرداشت های عمدی و غیرعمدی در فضای 

مجازی آغاز شد.
شایعات سریع تر از ویروس ها پخش می شوند

وی با بیان اینکه پنج سال پیش نیز با آغاز همه گیری کرونا باز هم مشخص شد که 
شایعات سریع تر از خود ویروس پخش می شوند، اظهار کرد: شایعات بدون نیاز به 
هواپیما و مسافران بیمار، تنها با یک کلیک )عمدی یا غیرعمدی( در کسری از ثانیه از 
یک گوشه دنیا به سراسر دنیا منتشر می شوند و طی یکی دو روز به صدر اخبار مجازی 
می آیند و طی یک هفته ممکن است میلیون ها نفراقناع شوند که یک خبر تماما دروغ 

یا یک خبر درست است.
وی درباره نقش و تاثیر باور عمومی در پذیرش این اخبار نیز گفت: به طور قطع، عبارت 
»تا نباشد چیزکی مردم نگویند چیزها« را شنیده ایم؛ این جمله اشاره به فرصت شناسی 
شایعه سازان و سودجویان فضای مجازی دارد که با تحریف یک خبر و بزک کردن آن به 
ترفند های شایعه سازی، می توانند از کاهی کوه بسازند و در پشت زودباوری های مخاطب 

و تحریک احساسات عمومی پنهان شوند.
مدیر دفتر آموزش و ارتقای سلامت وزارت بهداشت با اشاره به اظهار نظر مقامات 

چینی درباره ویروس HMPV نیز خاطرنشان کرد: مسئولان چینی از تکنولوژی های 
برابر  را در  آنها  تنفسی خبر داده اند که  برای شناسایی سریع تر ویروس های  جدید 

همه گیری های آینده مانند کرونا، غافلگیر نکند.
اقدامات کشور ها برای رصد و پایش بیماری های تنفسی

رضایی با بیان اینکه کشور های پیشرفته دنیا برای رصد و شناسایی ویروس های تنفسی 
سرمایه گذاری کرده اند، گفت: حدود دو دهه است که کشور های پیشرفته و به ویژه 
چین برای رصد ویروس های تنفسی سرمایه گذاری کرده اند تا بتوانند هشدار های شرایط 
اضطراری را پیش از آنکه بیماری پخش شده و کنترل شرایط سخت شود، برای جامعه 
صادر کنند. وی ادامه داد: اعلام هشدار شرایط اضطراری پیش از پخش بیماری، کار 
الکترونیک  بنابراین علاوه بر داشتن تکنولوژی، به زیرساخت  بسیار دشواری است؛ 
و آزمایشگاهی گسترده در تمام شهر ها نیز نیاز دارد. با توجه به پیامد های سنگین 
اقتصادی اجتماعی یک هشدار بهداشتی مانند قرنطینه همگانی، نباید هشدار کذب 
صادر کرد. طی ۱۳ سال گذشته، این سیستم ها به صورت مکرر به روز رسانی شده اند، 

اما همواره مشکلاتی داشته اند.
»متاپنوموویروس« یکی از ده ها ویروس عامل سرماخوردگی

وی درباره ویروس »متاپنوموویروس« “HMPV” توضیح داد: متاپنوموویروس، یکی 
از ده ها ویروسی است که باعث سرماخوردگی در انسان می شود؛ سرماخوردگی که 
می تواند یک آبریزش ساده بینی تا برونشیت و سرفه شدید باشد. تمام ما انسان ها در 
دوره های مختلف زندگی به ویژه در فصول پاییز و زمستان سرما خورده ایم و این در 

حالی است که شاید نام ویروس عامل سرماخوردگی را نمی دانسته ایم.
فعالیت ویروس های بیماری های تنفسی از پاییز تا بهار

رضایی درباره ویروس های تنفسی خاطرنشان کرد: »آدنوویروس ها«، »رینوویروس ها«، 
مهم  علل  از  همگی  تنفسی«  ویروس های  »سنسیشیال  »متاپنوموویروس ها«، 
سرماخوردگی هستند که عموما پاییز تا بهار سبب سرماخوردگی میلیون ها نفر می شوند 

و هیچ وقت برای تشخیص این ویروس ها از حلق و بینی نمونه گیری نکرده ایم.
مدیر دفتر آموزش و ارتقای سلامت وزارت بهداشت با بیان اینکه طی چند سال اخیر 
برای رصد انواع ویروس ها در فصل سرما در کشور چین بسیار تلاش شده، گفت: امروز، 
چینی ها می توانند لیست به نسبت کاملی از ویروس ها را هر هفته در شهرهایشان رصد 
کنند و به محض بالا رفتن درصد یا تعداد بیماران تنفسی، شرایط را تحلیل و هشدار 
لازم را صادر کنند. وی با بیان اینکه بسیاری از کشور ها روند متاپنوموویروس را به عنوان 
یک عامل سرماخوردگی در برنامه ملی خود ندارند، اما روند آنفلوانزا و کروناویروس را 
به صورت ملی بررسی می کنند، گفت: این در حالی است که چینی ها و چند کشور 
دیگر جهان به دنبال نظام کامل تری برای رصد ویروس های تنفسی هستند تا کم و زیاد 
شدن وفور ویروس های حتی با اهمیت کمتر مانند رینوویروس ها و متاپنوموویروس ها 

را نیز رصد کنند.
حدود ۲۰۰ ویروس عامل سرماخوردگی هستند

رضایی درباره چرایی رصد ویروس متاپنوموویروس در کشور های اروپایی گفت: حدود 
۲۰۰ ویروس، عامل سرماخوردگی هستند. عامل سرماخوردگی هرچه که باشد درمان 
آن سوپ، استراحت و مایعات است. با توجه به اینکه درمان سرماخوردگی مشترک است؛ 
پس چرا می بایست ویروس های سرماخوردگی را رصد کنیم و برای این شناسایی ها 
سرماخوردگی  عامل  تنفسی  ویروس های  خانواده های  با  که  هنگامی  شود؟  هزینه 
بیشتر آشنا می شویم به این نتیجه می رسیم که ویروس های سرماخوردگی که در 
بزرگسالان به صورت آبریزش خفیف و بدن درد سه روزه تا ۱۰ روزه طی می شود، 
ممکن است خردسالان، سالمندان و افراد دارای بنیه ضعیف را علاوه بر سرماخوردگی 

دچار بیماری های شدیدتر کند.
تغییر شدت بیماری در فصول مختلف

وی ادامه داد: به طور مثال ویروس متاپنوموویروس که تب و بدن درد و آبریزش بینی 
خفیف می دهد، می تواند یک سالمند را دچار بیماری شدید تنفسی کند؛ به نحوی که 

بستری در بیمارستان ضرورت پیدا کند. این ویروس ها مانند بسیاری از ویروس های 
تنفسی تنوع ژنتیکی دارند و در طول زمان تغییر می کنند؛ گاهی شدیدتر و گاهی 
خفیف تر می شوند. البته شدت بیماری بنا بر سیستم ایمنی جمعیتی یک جامعه است؛ 
بنابراین این احتمال وجود دارد که مثلا پاییز سخت تری را در یک سال تجربه کنند 
یا تعداد بیماران در یک سال کمتر باشد. رضایی با بیان اینکه تغییرات ویروس ها 
از نظر سیاستگذاری سلامت بسیار حائز اهمیت است، گفت: اگر یک ویروس جدید 
جهش کرده با قدرت بیماری زایی بالا در میان ویروس های معمولی رصد شود مانند 
کروناویروس ۲۰۱۹ که در آذر ماه سال ۱۳۹۸ در ووهان چین پیدا شد؛ بسیار سخت 
است که بتوان ویروس جدید را در بین میلیون ها بیمار شناسایی کرد. ایجاد یک نظام 
رصد دقیق هوشمند و شبکه ای، تنها راه حل شناسایی ویروس های جهش یافته است؛ 
شبکه ای که تمام ویروس های شناخته شده را رصد کند و موارد ناشناس را نیز هرچه 

سریع تر در آزمایشگاه های ویژه شناسایی کنند.
HMPV چگونگی و زمان شناسایی ویروس

اینکه متاپنوموویروس  با بیان  مدیر دفتر آموزش و ارتقای سلامت وزارت بهداشت 
یک ویروس جدید نیست، گفت: هلندی ها توانسته اند این ویروس را برای نخستین بار 
حدود ۲۳ سال قبل در آزمایشگاه شناسایی کنند؛ اگرچه شواهد نشان می دهد این 
ویروس حداقل بیش از نیم قرن است در بین انسان ها در گردش است. متاپنوموویروس 
از ویروس های شایع بیماری های تنفسی است که سالانه میلیون ها نفر به آن مبتلا 
می شوند و چندصدهزار مورد بستری در سراسر جهان در فصل سرما به دلیل این 
ویروس رخ می دهد. همچنین چند ۱۰ هزار فوت ناشی از بیماری تنفسی نیز به دلیل 
این ویروس رخ می دهد، اما این تعداد بسیار کمتر از آنفلوآنزا و سایر عوامل بیماری زای 

تنفسی است.
آنفلوآنزا در صدر بیماری های تنفسی کشور

وی با بیان اینکه در حال حاضر ۳۰ درصد از بیماری های تنفسی کشور به دلیل آنفلوآنزا 
است، خاطرنشان کرد: گزارش های نظام مراقبت کشور در اواخر آذر ماه سال جاری 
بیانگر این است که سهم آنفلوآنزا از بیماری های تنفسی کشور ۳۰ درصد است و کمتر 
از ۱۰ درصد بیماران تبدار تنفسی نیز به کووید۱۹ مبتلا شده اند. حال شاید سوال آن 
باشد که ۶۰ درصد بیماران دیگر به چه ویروس هایی مبتلا هستند؟. نظام رصد چینی ها 
برای پاسخ به این سوال شکل گرفته است و روند شیوع انواع علل سرماخوردگی مانند 
رینوویروس ها، متاپنوموویروس ها، آدنوویروس ها، سنسیشیال ویروس ها و همچنین 
ویروس ها و میکروب های دیگری مانند آنفلوانزا، پاراآنفلوانزا و انواع ویروس های دیگر 
را در سیستم جدید خود بررسی می کند تا در صورت مشاهده ویروس جدید یا تغییر 
مهم در ویروس های معمول، زودتر متوجه شوند و غافلگیر نشوند. وی درباره رصد 
متاپنوموویروس در چین گفت: متاپنوموویروس ها از هفت سال قبل در چین تحت 
نظارت های آزمایشگاهی قرار دارند و بر اساس گزارش های کارشناسان بهداشت چین، 
در برخی از سال های گذشته شیوع بیشتر و در برخی سال ها بسیار کم تعداد شده اند.

نقش شبکه های اجتماعی در معرفی HMPV به عنوان ویروسی جدید
رضایی درباره افزایش بیماری های تنفسی در کشور های نیم کره شمالی توضیح داد: 
گزارش های هفتگی چینی ها نشان می داد که بیماری های تنفسی با سردتر شدن هوا 
در استان های شمالی این کشور به تدریج بالا می رود. آنفلوآنزا در ایران و بسیاری از 
کشور های نیمکره شمالی زمین نسبت به سایر بیماری های تنفسی بیشترین سهم را 
دارد. مدیر دفتر آموزش و ارتقای سلامت وزارت بهداشت درباره وضعیت بیماری های 
تنفسی در چین گفت: به گفته مسوولان بهداشت چین، اگرچه موارد بیماری های 
تنفسی سال جاری در مقایسه با دو سال گذشته کمتر است، اما موفقیت در کنترل 
همه گیری های هر ساله آنفلوانزا و متاپنوموویروس و سایر ویروس ها در گرو رعایت 
بهداشت فردی آحاد جامعه است. با توجه به سرد شدن هوا و افزایش بیماران دارای 
سرفه و علائم تنفسی به جامعه توصیه کرده اند که ماسک بزنند و بهداشت فردی را 

رعایت کنند.

وزارت بهداشت:

متاپنوموویروس ویروس جدید نیست؛ یکی از ده ها ویروسی است که باعث سرماخوردگی در انسان می شود 

دانشجو/ مرکز رصد جمعیت کشور سازمان ثبت احوال اعلام کرد: میانگین سن مادران 
در اولین فرزندآوری کل کشور در 9 ماهه ۱40۳ حدود 27.4 سال بوده است.

به نقل از سازمان ثبت احوال کشور، بر اساس آمارهای موجود در این مرکز، میانگین 
سن مادر در اولین فرزندآوری در کل کشور برابر با 27.4 سال بوده که مقدار این 

شاخص در نقاط شهری 28.2 سال و در نقاط روستایی 24.۳ سال است.
بیشترین میانگین سنی مادران در اولین فرزندآوری، در بین استان ها مربوط به استان 
تهران با ۳0.5 سال و کمترین آن مربوط به استان سیستان و بلوچستان با 22.6 

سال است.
همچنین بر اساس این گزارش، میانگین سن پدر در اولین فرزندآوری در کل کشور 
برابر با ۳2.۳ سال بوده است که میانگین سن پدر برای نقاط شهری برابر با ۳2.8 سال 
و نقاط روستایی برابر با 29.9 سال است و در 9 ماهه سال ۱40۳ در بین استان ها 
بیشترین میانگین سن پدر در اولین فرزندآوری مربوط به استان تهران با رقم ۳4.7 

سال و کمترین آن مربوط به استان سیستان و بلوچستان با رقم 27 سال است.

میانگین سنی مادران ایرانی برای اولین 
فرزندآوری چقدر است؟

ویسنا/  رئیس دبیرخانه شورای ملی سالمندان گفت: طبق برآوردهای انجام شده 
29 درصد زنان سالمند، درآمد ثابت و مشخصی دارند اما در عین حال امید به 

زندگی در میان زنان حدود چهار و نیم سال بیشتر از مردان است.
مژگان رضازاده افزود: بررسی های انجام شده، نشان می دهد که جمعیت زنان 
سالمند به صورت چشمگیری نسبت به مردان افزایش یافته و این روند همچنان 
ادامه دارد به گونه ای که پیس بینی می شود تا سال ۱4۳0 جمعیت "زنان 

سالمندِ تنها" سه برابر شود.
وی ادامه داد: همچنین به هر حال شرایط رو به توسعه کشور باعث شده است که 

امید به زندگی و تعداد سالمندان رو به افزایش باشد.
رئیس دبیرخانه شورای ملی سالمندان با اشاره به اینکه این مساله می تواند علت 
های مختلفی داشته باشد، اضافه کرد: به هر حال سیستم بهداشت و مراقبت 
کشور ما سیاست گذاری خیلی قوی داشته است. سطح بهداشت ما نسبت به 

گذشته افزایش پیدا کرده است.
الگوی تنها زندگی کردن در زنان سالمند، چهار برابر مردان است

رضازاده گفت: با توجه به اینکه الگوی تنها زندگی کردن در زنان سالمند نسبت 
به مردان بیشتر از چهار برابر است تعداد زنان سالمندی که به واسطه جدا شدن 
یا فوت همسر تجرد قطعی دارند یا از ابتدا مجرد بوده اند، به شدت در حال تغییر 

و رو به افزایش است.
وی تاکید کرد: بنابراین نه تنها کلیات موضوع سالمندی برای کشور ما یک موضوع 
مهم و اساسی است، بلکه توجه خاص به زنان سالمند و سالمندی زنان با توجه به 

اینکه این جمعیت رو به افزایش است، از اهمیت زیادی برخوردار است.
با توجه به جمعیت 9 میلیون و 500 هزار نفری سالمندان و بنا به اعلام سازمان 
دبیرخانه شورای ملی سالمندان، در بازه زمانی یک قرن از سال ۱۳۳5 تا ۱4۳5 

در کشور، تعداد سالمندان حدودا 24 برابر افزایش پیدا می کند.

کترینگ های  و  توزیع  نگهداری،  مراکز  امور  اداره  سرپرست  خبران/  صاحب 
فرآورده های غذایی و آشامیدنی سازمان غذا و دارو اعلام کرد: با توجه به نقش 
مهم کترینگ های صنعتی در تأمین غذای گروه های بزرگ، رعایت معیارهای 
بهداشتی و ایمنی در این صنعت بسیار حائز اهمیت است و بازرسی های دوره ای 

به صورت مستمر انجام می شود.
مهندس محمدرضا نصیری، به اهمیت کترینگ های صنعتی در حفظ سلامت 
عمومی اشاره کرد و گفت: کترینگ های صنعتی نقش مهمی در تأمین غذای 
کارکنان کارخانه ها، بیمارستان ها، مدارس، شرکت های ترابری اعم از ریلی، زمینی، 
هواپیمایی و دیگر گروه های بزرگ دارند. با توجه به این گستره فعالیت، رعایت 

معیارهای بهداشتی و کیفیت مواد غذایی از اهمیت بالایی برخوردار است.
وی افزود: سازمان غذا و دارو بازرسی های دوره ای از کترینگ های صنعتی را به طور 
منظم انجام می دهد تا از رعایت معیارهای ایمنی غذا مانند HACCP اطمینان 
حاصل کند. همچنین، نمونه برداری های تصادفی از مواد غذایی و آزمایش آن ها 
برای شناسایی هرگونه آلودگی میکروبی یا شیمیایی بخشی از فرآیند نظارتی 

ما است.
بنابر اعلام سازمان غذا و دارو، نصیری با اشاره به چالش های این حوزه تصریح 
کرد: مدیریت پسماندهای غذایی، کنترل مواد اولیه و حفظ زنجیره سرد از جمله 
باشند.  داشته  ویژه  توجه  آن  به  باید  صنعتی  کترینگ های  که  است  مواردی 
همچنین، کوچک ترین تخلف در رعایت معیارهای بهداشتی می تواند آسیب جدی 

به سلامت عمومی وارد کند و با خاطیان به صورت قانونی برخورد خواهد شد.
سرپرست این اداره همچنین از اقدامات حمایتی سازمان خبر داد و گفت: برای 
ارتقای کیفیت و ایمنی در این صنعت، سازمان غذا و دارو تلاش دارد فرآیند صدور 
مجوز برای کترینگ های مجهز و مدرن را تسهیل کند. همچنین، آموزش نیروی 
انسانی و ترویج استفاده از فناوری های پیشرفته مانند سیستم های مدیریت ایمنی 

غذا از دیگر اولویت های ما است.
وی در پایان اظهار داشت: انتظار داریم کترینگ های صنعتی نه تنها به رعایت 
دقیق معیارها پایبند باشند، بلکه با نوآوری در ارائه خدمات و کاهش پسماند 
غذایی، در مسیر توسعه پایدار نیز گام بردارند. سلامت عمومی جامعه، هدف 

مشترک ما و فعالان این صنعت است.

رئیس دبیرخانه شورای ملی سالمندان:

تنها ۲۹ درصد زنان سالمند درآمد ثابت دارند

سرپرست اداره امور مراکز نگهداری
 سازمان غذا و دارو اعلام کرد: 

نظارت سازمان غذا و دارو بر کترینگ های 
صنعتی برای حفظ سلامت عمومی

خبرخبر  

کوتاهکوتاه 
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تسنیم/  تیم ملی سابر پس از المپیک پاریس زمان زیادی را به دلیل نداشتن سرمربی 
و بحث های پیرامون آن از دست داد. فدراسیون شمشیربازی نیز در این مدت تلاش 
کرد تا این تیم را به آرامش برساند و از بهترین و مجرب ترین افراد برای هدایت این تیم 
استفاده کند در همین بین استفاده از سرمربی درجه یک خارجی نیز مطرح شد اما در 
نهایت محمد رهبری، بدون هیچ سابقه فعالیت در بحث مربیگری به یکباره از تیم ملی 
خداحافظی کرد و هدایت تیم ملی بزرگسالان را بر عهده گرفت. این انتخاب از همان ابتدا 
با انتقاداتی همراه بود و همه نشستن بر نیمکت تیم ملی را برای وی زود می دانستند اما 
در نهایت فدراسیون تمام قد پشت انتخاب خود ایستاد و رهبری سکان دار یکی از مهم 

ترین تیم های ورزشی کشور شد.
اما این انتخاب جای یک نقد بزرگ داشت اینکه علی پاکدامن با قرار داشتن در جمع ۱۰ 
سابریست برتر جهان چگونه می تواند درس شمشیربازی از کسی را بگیرد که جایگاه او 
در رنکینگ بسیار پایین تر از خودش است و هیچ تجربه ای در خصوص مربیگری ندارد؟ 
باشد. در  تا آورده ای داشته  باشد  از شاگرد خود داشته  بالاتری  باید دانش فنی  مربی 
نهایت فدراسیون امین قربانی که سابقه هدایت تیم ملی ششمیربازی را پیش از المپیک 
در کارنامه داشت را به عنوان مربی پاکدامن انتخاب کرد. البته این خبر هیچگاه رسما از 
سوی فدراسیون اعلام نشد که همین موضوع سوالات بسیاری را به همراه داشت اینکه 
آیا فدراسیون از روی اجبار امین قربانی را کنار پاکدامن قرار داده است یا اینکه از ترس 

ناراحتی رهبری ترجیح داده این انتخاب در سکوت باشد؟
در نهایت تیم سابر فعالیت خود را بعد از مدت ها تعطیلی آغاز کرد و اردوهای تیم ملی 
پیش رفت اما ظاهرا رهبری نتوانسته مربی سابق خود که اتفاقا مدال بازی های آسیایی 
هانگژو را نیز با هدایت وی به دست آورده است کنار خود ببیند و در مصاحبه ای عجیب 

عنوان  داشته که " شخص علی پاکدامن و امین قربانی مشکلی ندارم اما اصل کار غیرحرفه 
ای است. اینکه برای سه بازیکن، دو مربی اعزام شود و من به عنوان مربی تیم ملی کمکی 
نداشته باشم، دور از منطق است. اگر قرار است دو مربی اعزام شود، من به عنوان مربی تیم 
ملی ترجیح می دهم و می خواهم که نفر دوم کمک و همراه خودم باشد نه صرفا برای 
یک بازیکن. "  "امین قربانی با فدراسیون به عنوان مربی شخصی پاکدامن قرارداد دارد و 
به همین دلیل در اعزام ها کنارش است. حالا اگر او بتواند کمکی کند، من مشکلی ندارم 
اما موضوع اینجاست که متاسفانه کاری هم نمی کند. سه تا مسابقه بوده و کاری نکرده 
است.  " رهبری که کمتر از سه ماه است عنوان مربیگری تیم ملی را به دست آورده است 
و هنوز هم عملکرد آن چنانی از خود به نمایش نگذاشته است، در همین ابتدا خودش در 
حال حاشیه سازی برای تیم ملی و شاگردانش است. قطعا با توجه به سوابق امین قربانی 
حضور او در کنار سابریست ها اتفاق کمی نیست و باید آن را به فال نیک گرفت به علاوه 
اینکه علی پاکدامن شانس اول کسب مدال ایران در رشته شمشیربازی است و اینکه او در 

کنار خودش یک مربی داشته باشد اصلا موضوع عجیبی نیست.
به نظر می رسد محمد رهبری از وظیفه اصلی خود فاصله گرفته است و به جای تمرکز 
بر روی شاگردان خودش در آستانه مسابقات مهمی مانند بلغارستان که امتیاز بالایی در 
رنکینگ دارد برای کاپیتان و هم تیمی سابق خود حاشیه ایجاد می کند. با این رویه که 

رهبری در پیش گرفته است قطعا وی تیم خودش را دچار حاشیه می کند. 
سوال اینجاست که این اظهارنظر در آستانه اعزام تیم به بلغارستان بر چه مبنا و با چه 

هدفی است؟ آیا نگرانی از کسب نتیجه پاکدامن در جام جهانی و مسابقات آتی باعث شده 
این اظهارات بیان شود یا برخی به دنبال رزومه سازی هستند؟ قطعا اگر بحث مالی در اعزام 
دو مربی در میان باشد وظیفه مسئولین فدراسیون است که به آن بپردازند و اظهار نظر در 

این مورد در حیطه اختیار بازیکنان و مربیان نیست.
عنوان   با  وی  کردن  بازی  خورد  چشم  به  رهبری  صحبت های  در  که  دوم  موضوع   
"جوانگرایی در تیم ملی " است. وی اعزام دو مربی را به موضوع جوانگرایی گره زده است 
و گفته   " تیم ما با میانگین سنی ۳۵ - ۳۴ سال پیرترین تیم جهان است. باید ترکیب 
تیم به مرور جوان شود. این جوانگرایی هم نیازمند اعزام بازیکن جوانتر برای کسب تجربه و 
محک زدن آنها است. فدراسیون برای اعزام باید هزینه کند و به خاطر مسائل مالی و کمبود 
بودجه با ملاحظه آن را انجام می دهد اما مربی شخصی اعزام می کند. "در مورد جوانگرایی 
باید این مورد را یادآوری کرد که بازیکنان جوانی که در حال حاضر در اردو هستند ساخته 
مربیان قبلی هستند نه ساخته مربی ای که چند ماه است به تیم ملی آمده است. همچنین 
بسیار عجیب است که فدراسیون از برگزاری انتخابی جوانان خبر می دهد اما در خبر آغاز 
اردوی سابر که هدایت آن را رهبری بر عهده دارد،  نامی از جوانان برده نمی شود و این حد 
از توجه به جوانان جای سوال دارد؟ نکته قابل توجه اینجاست که امین قربانی روز گذشته 
در نخستین گفت وگوی خود پس از حضور در کنار پاکدامن در رادیو ورزش از همدلی و 
یکدلی در سابر صحبت کرد اما بلافاصله رهبری مربی تیم در مصاحبه خود از اختلافات 

صحبت کرد و رسما در مقابل پاکدامن و قربانی موضع گیری تندی را داشت.

ایرنا/  رشته ورزشی گلف زنجان با فراز و نشیب هایی که به خصوص بعد از شیوع کرونا 
تجربه کرد، در تلاش برای دستیابی به جایگاه واقعی خود در کشور است و هم اکنون ۳۰ 

ورزشکار در رشته گلف و ۱۵۰ ورزشکار در مینی گلف استان فعالیت می کنند.
  گلف به عنوان یکی از رشته های ورزشی خانوادگی،  مفرح و سرگرم کننده در حال حاضر 

تعداد بسیار زیادی از افراد را در سراسر جهان به خود علاقه مند کرده است.
قدمت این ورزش به سال ۱۵ میلادی باز می گردد و در ابتدا مخصوص طبقه متمول و مرفه 
جامعه بود اما به مرور زمان در میان دیگر طبقات نیز رواج یافت و در زمان حاضر به ورزشی 

همگانی و برای همه رده های سنی تبدیل شده است.
ورزش گلف در فضای آزاد و به صورت فردی یا تیمی انجام می شود که در آن بازیکنان 
با چوب های مخصوص و ضربات تعریف شده، توپهای کوچک را درون حفره های طراحی 

شده در زمین بازی قرار می دهند.
ورزش مینی گلف به دلیل بی نیازی به مهارت های جسمانی بالا و همچنین به علت طی 

کردن مسافت کم برای تمام گروه های سنی مناسب است.
این ورزش به علت ردیابی توپ موجب تقویت دید می شود و زدن ضربه هماهنگی عصبی 
و عضلانی را به همراه دارد. زمین استاندارد گلف ۱۸ حفره دارد که فاصله آنها از یکدیگر 
متفاوت است و در بین این فواصل موانعی نیز از قبیل موانع آبی، شنزار و چمنزارهای بلند 
و پرپشت گنجانده می شود و به طور کلی ورزش گلف به سه دسته »بک سوئینگ« یا 
عقب بردن چوب گلف، »آپ سوئینگ« یا بالا بردن چوب گلف و »دان سوئینگ« پایین 
آوردن چوب گلف تقسیم می شود. رشته ورزشی گلف از سال ۱۳۰۴، همزمان با ورود اتباع 
خارجی به منظور کشف و استخراج نفت در مناطق نفت خیز جنوب کشور وارد ایران شد. 
در تهران نیز از سال ۱۳۴۰ تاسیس شد و بعد از پیروزی انقلاب اسلامی علاقه مندان به 
این رشته، بازی گلف را آغاز کردند و تشکیلات ورزش گلف کشور از اردیبهشت ماه سال 
۱۳۷۰ در قالب یک کمیته آغاز به کار کرد و با توسعه فعالیتهای خود در فاصله کوتاهی 
رسما به عنوان فدراسیون گلف جمهوری اسلامی ایران معرفی و در لیست فدراسیونهای 
رسمی کشور قرار گرفت. این فدراسیون در سال ۱۹۹۶ میلادی به عضویت شورای جهانی 
گلف درآمد و در سالهای اخیر با کنفدراسیون گلف آسیا و اقیانوسیه نیز مرتبط شده است.

شکل گیری رسمی هیات ورزشی گلف در استان زنجان نیز به سال ۸۷ باز می گردد که 
تاکنون این رشته ورزشی فراز و نشیب هایی را پشت سر گذاشته و در حال حاضر نیز با 
تربیت قهرمانانی جای خود را در کشور و در میان دیگر رشته های ورزشی باز کرده است. 
در حال حاضر استقبال از ورزش مینی گلف که همانند گلف و تنها در زمینی با ابعاد 
کوچکتر اجرا می شود، بیشتر است، به طوریکه ۳۰ نفر در رشته گلف و ۱۵۰ نفر در ورزش 

مینی گلف استان زنجان فعال هستند.
خبرنگار  برای کسب اطلاعات بیشتر در خصوص وضعیت این رشته ورزشی با محمد آیت 
اللهی، رییس هیات گلف شهرستان زنجان و سید جمیل حسینی، رییس کمیته مینی گلف 

زنجان گفت و گو کرده است.
رشته گلف چه ورزشی است و زیرساختهای آن در زنجان چه وضعیتی دارد؟

در خصوص ورزش گلف تقریبا همگان این ذهنیت را دارند که زمینی هست با تعدادی 
حفره که بازیکن باید سعی کند با کمترین ضربه توپ را داخل آن حفره ها قرار دهد. این 
قوانین کلی ورزش گلف است. رشته گلف به زمین بزرگی نیاز دارد به همین دلیل شاید 
فراهم کردن آن به سهولت انجام نشود از این رو یکی از زیر شاخه های آن ورزش مینی 
گلف است که همان رشته گلف است اما در زمین های کوچکتر بازی می شود که این 
فرصت را ایجاد می کند تا همه جا این ورزش انجام شود چون زمین خیلی بزرگی نیاز 
ندارد. قوانین مینی گلف هم دقیقا مانند ورزش گلف است، در زمان حاضر زمین گلف در 
زنجان نداریم ولی زمین مینی گلف وجود دارد و اخیرا در مجموعه وزشی انقلاب زنجان 

اولین سالن مینی گلف سرپوشیده کشور افتتاح شد و آغاز به کار کرد.
گلف از چه تاریخی در استان زنجان شکل گرفت ؟

هیات گلف زنجان از سال ۸۷ شکل گرفت که از آن زمان تاکنون قهرمانان بسیاری را به 
تیم ملی و مسابقات قهرمانی کشور معرفی کرده است. اعزام شوندگان به مسابقات مقام های 

ارزشمندی نیز کسب کرده اند.
در سالهای شیوع کرونا این رشته ورزشی نیز مانند بسیاری از رشته های دیگر با رکود 
مواجه شد. این رشته ورزشی خانوادگی است به همین دلیل در زمان کرونا از رونق افتاد 

و پس از آن حدود ۲ سالی است که دوباره رونق گرفته است و هم اکنون بیش از قبل از 
آن استقبال می شود.

بعد از کرونا یک سری تغییر و تحولاتی در هیات ورزشی گلف استان ایجاد شد که این 
تغییرات موجب رونق هر چه بیشتر گلف زنجان شد.

آیا تمرین در زمین های مینی گلف برای شرکت گلف بازان در مسابقات کافی 
است؟

استان  بازیکنان  گلف،  ورزش  برای  استان،  در  گلف  زمین مخصوص  نداشتن  دلیل  به 
تمرینات خود را در زمین چمن فوتبال انجام می دهند و بعد به مسابقات اعزام می شوند 
و این درحالی است که اگر این رشته ورزشی بودجه کافی و حامی مالی خوبی داشته باشد 
با تامین زمین مناسب، تمرینات بهتری را برای بازیکنان تدارک می بیند که این امر قطعا 
به پیشرفت بیش از پیش ورزشکاران و معرفی بازیکنان توانمندتر به مسابقات ملی و فرا 
ملی منجر می شود. رشته گلف و مینی گلف ظرفیت بسیار بالایی در استان دارد و سرمایه 
گذاری بر روی آن نتایج خوبی را رقم می زند و ورزشکاران آن برای استان و کشور افتخار 

آفرین خواهند بود.
رشته گلف زنجان در حال حاضر چه تعداد بازیکن دارد؟

در زمان حاضر در رشته ورزشی گلف در استان زنجان ۳۰ بازیکن در بخش مردان و زنان 
به طور ثابت فعالیت دارند و ۱۵۰ بازیکن نیز به دلیل محدودیت های کمتر آن مینی گلف 
بازی می کنند. امسال چهار بازیکن را به مسابقات کشوری اعزام کردیم و سالهای قبل نیز 
این اعزام ها انجام شده است و نفرات اعزامی مقام ها و عناوین ارزشمندی را برای استان 
کسب کرده اند. امسال برای اولین بار لیگ استانی گلف را برگزار کردیم که استقبال بسیار 
خوبی هم از آن شد و قرار بر آن است تا برای مسابقات کشوری از همین لیگ انتخاب شوند 

چرا که نفرات جدیدی وارد شدند و استعدادهای زیادی هم کشف شد.
سن و سال در این رشته مطرح نیست به گونه ای که بازیکن هفت ساله تا ۷۰ ساله در این 

رشته داریم و گلف جزو رشته هایی است که شروع آن از هر سنی امکان دارد.
فعالیت در این رشته موجب تمرکز، تقویت ذهن و آرامش انسان می شود.

افراد علاقه مند چگونه می توانند وارد این رشته شوند؟
هم اکنون در حال برگزاری لیگ استانی گلف هستیم، بعد از اتمام لیگ، دوره ها و کلاس 
های این رشته شروع می شود، علاقه مندان می توانند به هیات مراجعه و ثبت نام کنند 

که هم آموزش می بینند و هم استعدادیابی می شوند.
افراد علاقه مند در هر سنی می توانند وارد این رشته شوند. تجهیزات و لوازم مورد نیاز 
فعالیت نیز از سوی هیات در اختیار علاقه مندان قرار می گیرد و خود بازیکن نیازی به 
تهیه وسایل ورزشی ندارد اما بازیکنان برای تهیه تجهیزات شخصی نیز راهنمایی می شوند.

اگر شخص استعداد خوبی در این رشته ورزشی داشته باشد و تمرینات مستمری انجام دهد 
در کمتر از چهار ماه می تواند آموزش ببیند و به مسابقات اعزام شود.

آیا ورزش گلف در شهرستان های استان نیز فعال است؟
امسال برای اولین بار هیات گلف شهرستان خرمدره هم آغاز به کار کرد و یک دوره 

آموزشی نیز برای علاقه مندان برگزار شد که استقبال خوبی به همراه داشت.
برنامه ریزی های لازم انجام شده است تا این رشته ورزشی مفرح در سایر شهرستان ها نیز 

فعال و هرچه بیشتر بین افراد جامعه معرفی شود.
شهرستان های استان نیز برای فعالیت در رشته مینی گلف ظرفیت بالایی دارند و می توان 

این رشته را در اماکن عمومی هم اجرا کرد.
امسال هیات گلف زنجان چه برنامه هایی پیش رو خواهد داشت؟

هیات تلاش دارد تا فاز دوم زمین مینی گلف زنجان را احداث و افتتاح کند. راه اندازی 
فاز یک این زمین اتفاق بسیار خوبی بود که برای اولین بار در کشور انجام شد، تلاش می 
کنیم فاز دوم را هم بسازیم اما کمبود بودجه و امکانات موجب شده است تا در تامین 
زیرساختهای لازم با مشکل مواجه باشیم. برای گلف زمینی به وسعت حدود سه هزار 
مترمربع نیاز داریم. اگر بتوانیم حامی مالی جذب و این زمین را بسازیم واقعا اتفاق مثبتی 
برای ورزش استان خواهد بود و به دنبال آن می توانیم ورزشکاران مستعد را به تیم های 
کشوری و ملی معرفی کنیم. از همه علاقه مندان به این رشته ورزشی دعوت می کنیم تا 
در دوره های آموزشی و تمرینی آن شرکت کنند و استعدادیابی شده و از مزایای فعالیت 

در آن بهره مند شوند.
فعالیت های مینی گلف استان در چه بستر و با چه کیفیتی انجام می شود؟

سید جمیل حسینی : زمین مینی گلف داخل سالن را برای اولین بار در کشور در زنجان 
احداث و راه اندازی کردیم که به عنوان زمین استاندارد و تنها زمین تمرینی مینی گلف 
شهر زنجان است. با فعالیت ورزشکاران در این رشته از سال ۹۲ تاکنون در بخش تیمی 
دوبار نایب قهرمان شدیم و یک بار مقام چهارم کشوری را کسب کردیم. در انفردی نیز دو 

نفر زیر ۱۸ سال به اردوی تیم ملی رفتند.
به دلیل نداشتن زمین گلف تمرین ها محدود شده است و بیشتر در مینی گلف فعالیت می 
کنیم. امسال هم برای اولین بار در سطح استان لیگ برگزار کردیم و ۳۲ تیم در این لیگ 

شرکت دارند که هم اکنون نیز در حال برگزاری است.
رشته مینی گلف به این صورت است که می توان به صورت خانوادگی در آن شرکت کرد 

و در همه رده های سنی امکان شرکت دارد.
ظرفیت اجرا و آموزش آن در هر منطقه ای وجود دارد چون می توان در فضای باز، پارک ها 

و فضاهای کوچکی هم گلف بازی کرد

گلف زنجان در مسیر رسیدن به جایگاه واقعی خود در کشور

اولین جرقه های اختلاف در تیم ملی سابر زده شد

موج رسا/ رئیس هیأت هاکی استان زنجان گفت: در راستای توسعه ورزش هاکی 
در استان زنجان و شهرستان خدابنده پیگیری های لازم برای ایجاد زمین چمن 

مصنوعی اختصاصی آغاز شده است.
علی منفرد با بیان اینکه در راستای توسعه ورزش هاکی در شهرستان خدابنده و 
استان زنجان پیگیری های لازم برای ایجاد زمین چمن مصنوعی اختصاصی آغاز 
شده است، گفت: این پروژه با همکاری مسئولان ذی ربط و حمایت خیران استان در 
حال انجام است و هدف اصلی آن فراهم کردن زیرساخت های لازم برای برگزاری 

مسابقات و میزبانی از رویدادهای ورزشی در سطح ملی و بین المللی است.
 وی افزود: زمین چمن مصنوعی به عنوان یک نیاز اساسی برای رشد و پیشرفت 
ورزش هاکی شناخته می شود و با افتتاح آن شرایط بهتری برای تمرین و رقابت 

بازیکنان فراهم خواهد شد.
 رئیس هیأت هاکی استان زنجان با اشاره به اینکه در حال حاضر تیم های هاکی در 
بخش های بانوان و آقایان به طور منظم در حال تمرین هستند و تلاش می کنند تا 
مهارت های خود را ارتقاء دهند، عنوان کرد: از بهمن ماه هم برنامه ای برای شناسایی 

استعدادهای جدید از مدارس آغاز می شود.
 وی ادامه داد: این برنامه شامل همکاری با مربیان مجرب و پیشکسوت است که 
به دنبال جذب بازیکنان نوپا از میان دانش آموزان هستند. هدف ما تشکیل یک 
تیم قدرتمند و منسجم در رشته هاکی است که بتواند در مسابقات مختلف به 

رقابت بپردازد.
 منفرد با اشاره به اینکه بازیکنان بزرگسال نیز در حال تمرین هستند و با تلاش 
و پشتکار خود به دنبال ارتقاء سطح کیفی بازی هاکی هستند، ابراز کرد: این 
فعالیت ها نه تنها به افزایش تعداد بازیکنان کمک می کند، بلکه به توسعه فرهنگ 

ورزش هاکی و تشویق جوانان به فعالیت های ورزشی نیز می انجامد.
 وی گفت: امیدواریم با حمایت مسئولان و خیران بتوانیم این پروژه را به سرانجام 

برسانیم و شاهد رشد و شکوفایی ورزش هاکی در منطقه باشیم.  

ویستا/ سرمربی تیم ملی نوجوانان تنیس روی میز ایران گفت: بازیکنانی داریم که 
اگر به همین شکل پیش بروند، می توانند جایگزین های خوبی برای ستاره های تیم 

بزرگسالان باشند. 
مهران احدی درباره ی بازیکنان نوجوان ایران در مسابقات بین المللی تونس که 
قهرمان شدند، بیان کرد: مدال هایی که به دست آمد تا حدی قابل پیش بینی بود 
البته نه به صورت کامل چون بازیکنان سطح بالایی در این مسابقات بودند و شانس 
برای بازیکنان مساوی بود. فراز شکیبا در فینال زیر ۱5 سال، بازیکنی را شکست 

داد و طلا گرفت که در زیر ۱7 سال به او باخته بود.
احدی در پاسخ به این پرسش که تا چه اندازه می توان امیدوار بود این بازیکنان 

پشتوانه خوبی برای تیم بزرگسالان باشند؟ 
تصریح کرد: برای رسیدن به موفقیت باید کار را از گروه سنی پایه شروع کرد. 
شخصیت حرفه ای گری بازیکن در رده سنی پایه ساخته می شود و اگر برنامه ریزی 
منسجمی باشد و بچه ها را بتوان خوب آموزش داد و حرفه ای گری را یاد بدهیم، 
بازیکن در رده بزرگسالان راه خودش را پیدا می کند. در این چند سال به همراه 
دیگر اعضای کادرفنی با هم تلاش کردیم که بتوانیم به این بازیکنان کمک کنیم. 
او ادامه داد: بازیکنانی که در دوره های مختلف با آنها کار کردیم، از این نظر خوب 
پیش رفتند. همین الان در اردوها بازیکنان نوجوانی داریم که خیالمان از آنها راحت 

است و خیلی موارد و مسائل را رعایت می کنند و نیاز به تذکر آنچنانی نیست. 
اگر به همین شکل پیش بروند، می توانند جایگزین های خوبی برای ستاره های تیم 
بزرگسالان باشند و رشد و پیشرفت داشته باشند. نتایج اخیر هم این حرف را اثبات 
می کند. مهم این است شالکه این بچه ها درست ساخته شود. بازیکنی که به تیم 
ملی بزرگسالان می رسد، مطمئنا مربیان پایه خیلی زحمت کشیدند تا او رشد کند.

 برای من و دیگر اعضای کادرفنی این بازیکنان مانند بچه های خود ما هستند و 
همیشه از آن ها حمایت می کنم.

 احدی همچنین گفت: در کنار موفقیت های خیلی خوب  بنیامین فرجی که 
همیشه ثابت کرده خیلی خوب است، نیکان شیروانی و فراز شکیبا نشان دادند 
جایگزین خوبی برای بنیامین و نفراتی که از رده نوجوانان خارج می  شوند، هستند 

و نوید بخش روزهای خوبی خواهند بود.
او در مورد برنامه ای که برای حفظ پشتوانه ها دارند نیز گفت: برنامه های مختلفی به 

فدراسیون دادیم و سعی می کنیم  هر ماه اردو داشته باشیم. 
همچنین همکاری های مختلفی با مربیان شخصی بازیکنان داریم و همه دست به 
دست هم می دهیم تا برنامه ها پیش برود. البته نیاز به حمایت مالی زیادی است و 
امیدوارم از تیم های ملی تنیس روی میز حمایت شود تا بتوانیم برنامه ها را پیش 
ببریم. بازیکن هر چقدر در اردو باشد اما در مسابقات مختلف شرکت نکند مطمئنا 

آن رشد خودش را نمی تواند داشته باشد بنابراین باید دائم در مسابقات باشد.

سرمربی تیم ملی نوجوانان تنیس روی میز ایران :

پینگ پنگ بازان کوچکی که جایگزین
 ستاره ها می شوند

رئیس هیأت هاکی زنجان عنوان کرد:
ایجاد زمین چمن مصنوعی هاکی در زنجان

خبر خبر 

کوتاه کوتاه 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  

و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  حیات  صادره  آراء  برابر 
ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک ابهر بخش 
به زنجان تصرفات مالکانه بالامعارض متقاضیان محرز گردیده است.لذا به منظور 
اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی می شود در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضیان اعتراضی داشته باشند میتوانند 
از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد 
و املاک محل تسلیم و پس از اخذ ،رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت 
انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر 

خواهد شد. 
1-برابر رای شماره 14۰3۶۰327۰۰2۰3۰171 و مورخه14۰3/۰9/1۶مالکیت 
آقای/خانم زهرا لشگری بابائی به شناسنامه شماره 1723 کد ملی ۰۰۵314۰۶۰۵ 
صادره تهران فرزند مختار در ششدانگ یک قطعه باغ به مساحت 1۵۶۵/۰1 
مترمربع پلاک شماره 117 اصلی واقع در زنجان بخش حوزه ثبت ملک ابهر 
آدرس: ابهر-اراضی قروه )با کسر از مالکیت کلیه مالکین مشاعی( پرونده کلاسه  

14۰3114427۰۰2۰۰2۶9۰
 14۰3/۰9/1۶ مورخه  و   14۰3۶۰327۰۰2۰3۰17۰ شماره  رای  2-برابر   
ملی  کد   1723 شماره  شناسنامه  به  بابائی  لشگری  زهرا  آقای/خانم  مالکیت 
۰۰۵314۰۶۰۵ صادره تهران فرزند مختار در ششدانگ یک قطعه باغ به مساحت 
1۵۶4/32 مترمربع پلاک شماره 117 اصلی واقع در زنجان بخش حوزه ثبت 
ملک ابهر آدرس: ابهر-اراضی قروه )با کسر از مالکیت کلیه مالکین مشاعی( پرونده 

کلاسه  14۰3114427۰۰2۰۰2۶89
تاریخ انتشار نوبت اول:14۰3/1۰/1۶
تاریخ انتشار نوبت دوم:14۰3/11/۰1

سعید بهرامی رئیس ثبت اسناد و املاک

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  

علیرضا حسن زاده - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک زنجان  
علیرضا حسن زاده رئیس اداره ثبت اسناد و املاک

برابر آراء هیات قانون صدرالاشاره تصرفات مالکانه آقای علی پناهی فرزند عنایت اله نسبت به ششدانگ 4 قطعه زمین مزروعی در پلاک 44 اصلی 
روستای تهم بخش 7 زنجان خریداری از آقای نقی پناهی به شرح ذیل محرز گردید. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ 
روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 
دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی 
تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت عدم وصول اعتراض در مهلت مقرر طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. *1- پلاک 1879 فرعی 
به مساحت 1۰3۶/78 متر مربع* 2- پلاک 178۰ فرعی به مساحت 1142/24 متر مربع *3- پلاک 1782 فرعی به مساحت 1۰۰۵4/28 متر 

مربع* 4- پلاک 1781 فرعی به مساحت ۵2۶۶/9 متر مربع
تاریخ انتشار نوبت اول: 14۰3/11/۰1  تاریخ انتشار نوبت دوم: 14۰3/11/1۶ 

 برابر رای هیات قانون صدرالاشاره تصرفات مالکانه آقای / خانم ابوالفضل قاسمی فرزند محسن نسبت به 4۵ سهم مشاع از 1۰۰ سهم ششدانگ 
وآقای ابوالفضل مظفری فرزند عبداله نسبت به 2۰ سهم مشاع از 1۰۰ سهم ششدانگ و آقای شهرام عاشوری فرزند ابوالفضل نسبت به 3۵ سهم 
مشاع از 1۰۰ سهم ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت 1197/4 مترمربع تحت پلاک 19417فرعی از 41 اصلی روستای دو اسب 
بخش 7 زنجان خریداری از آقای اصغر محمدی محرز گردید.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهي مي شود در 
صورتي که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاریخ انتشار اولین آگهي به مدت دو ماه اعتراض 
خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایي تقدیم نمایند.

بدیهي است در صورت عدم وصول اعتراض در مهلت مقررطبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول:14۰3/11/۰1
تاریخ انتشار نوبت دوم:14۰3/11/1۶

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                   آگهی فقدان سند مالکیت 

 برابر رای شماره 14۰3۶۰327۰۰2۰31۰77 مورخه 14۰3/۰9/22 کلاسه شماره 14۰3114427۰۰2۰۰2۶81 هیات اول/دوم موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک ابهر تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای علیرضا جمالی 
فرزند جمشید بشماره شناسنامه 44۰۰24441۵ صادره از ابهر در ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت 821/4۶متر مربع پلاک 977 فرعی از 
122 اصلی واقع در ابهر بخش سه زنجان )شناط اراضی کشاورزی پشت اداره ثبت( خریداری از مالک رسمی)احمد محمدی(محرز گردیده است. لذا به منظور 
اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند 
از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ ،رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم ،اعتراض دادخواست 

خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند .بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول:14۰3/1۰/1۶* تاریخ انتشار نوبت دوم:14۰3/11/۰1

سند مالکیت کاداستری ششدانگ یک قطعه زمین به شماره پلاک ثبتی 817 فرعی از 47 اصلی بخش 7 زنجان به شماره چاپی 924131 سری 
ج سال 93 به شماره دفتر املاک 43۶ صفحه 27 شماره ثبت 71814 به آدرس:زنجان شهرک غرب سرو جنوبی 7 قطعه B 118 به نام آقای 
احمد اسدی صادر و تسلیم گردیده و سپس برابر اسناد رهنی 4۶974 و 4۶97۵ مورخه 139۵/۰9/۰7 به مدت 12۰ ماه در رهن بانک مسکن 
قرار گرفته است سپس مالک با ارائه دو برگ استشهادیه مصدق، مدعی مفقود شدن سند مالکیت گردیده و تقاضای صدور سند مالکیت المثنی را 
نموده است که مراتب به استناد تبصره 1 ماده 12۰ اصلاحی آئین نامه قانون ثبت آگهی میگردد تا هر کس به نحوی از انحاء ادعایی نسبت به 
ملک مذکور دارند یا معاملاتی به نفع آنها انجام شده است از تاریخ انتشار این اگهی به مدت ده روز ضمن مراجعه به این اداره اعتراض خود را با 

ارائه اصل سند مالکیت یا سند معامله تسلیم نماید در غیر این صورت سند مالکیت المثنی به متقاضی تسلیم خواهد شد.

سعید بهرامی رئیس ثبت اسناد و املاک علیرضا حسن زاده شاه آباد -مدیرواحد ثبتی حوزه ثبت ملک ناحیه یک زنجان 
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ایران۸۸

رئیس قوه قضاییه در منازل 2 قاضی شهید: 

شهیدان رازینی و مقیسه در محاکمه 
تروریست ها عزمی راسخ داشتند

معاون رئیس جمهور:

پدر ها هم می توانند دورکاری کنند

عضو کمیسیون اقتصادی مجلس :

قوای سه گانه به دنبال رفع تحریم ها باشند

خبر 

کوتاه 

ایلنا/ یک فعال کارگری در رابطه با آمار کاهشی نرخ بیکاری گفت: ممکن است بخشی 
از آمار مربوط به کاهش درخواست افرادِ در سن اشتغال باشد به طوریکه این افراد 
که پیشتر جویای کار بودند حالا دیگر منصرف شده  اند. این موضوع در کاهش نرخ 
بیکاری محاسبه می شود که خب دلیلِ آن بهبودِ شرایط نیست، بلکه اتفاقا بدتر شدنِ 

اوضاع است.
مرکز آمار ایران، چندی پیش اعلام کرد که نرخ بیکاری در پاییز ۱۴۰۳ به ۷.۲ رسیده 
که نسبت به مدت مشابه آن در سال قبل ۰.۴ درصد کاهش یافته است. همچنین 
مرکز آمار اعلام کرده که نرخ بیکاری در ۲۶ استان کشور تک رقمی شده است. اما آیا 

به این کاهش نرخ بیکاری می توان به دید مثبت نگریست؟ 
سعید فتاحی، رئیس کانون انجمن های صنفی کارگران استان آذربایجان شرقی، در 
پاسخ به این سوال می گوید: هزینه ها بالاست و حقوق پایین، برای همین بسیاری از 
افرادی که پیشتر جویای کار بودند میلی به کار در بنگاه ها ندارند. به همین دلیل 
ممکن است بخشی از آمار مربوط به کاهش درخواست افرادِ در سن اشتغال باشد به 
طوریکه این افراد که پیشتر جویای کار بودند حالا دیگر منصرف شده  اند. این موضوع 
در کاهش نرخ بیکاری محاسبه می شود که خب دلیلِ آن بهبودِ شرایط نیست، بلکه 

اتفاقا بدتر شدنِ اوضاع است. 
وی ادامه داد: جوانان با حقوق ۹ الی ۱۰ میلیون تومان تمایلی برای کار ندارند. آن ها 
با حداقل حقوق وزارت کار و ۸ ساعت کار در روز، حتی اگر در خانه ی پدر و مادر 
خود هم باشند، باز هم نمی توانند آنطور که می خواهند زندگی کنند؛ بنابراین ترجیح 
می دهند ۸ ساعت وقت خود را صرفِ کار در کارگاه ها و برای کارفرما نکنند و دست از 
پیدا کردنِ کار می کشند. به همین دلیل است که جمعیتِ فعال، کاهش پیدا می کند 

و این در آمار خود را نشان می دهد. 
رئیس کانون انجمن های صنفی کارگران استان آذربایجان شرقی بیان کرد: در حال 
حاضر بسیاری از کارگران با دو شیفت کار، به سختی می توانند هزینه های زندگی را 
سر به سر کنند. هزینه ی اجاره خانه بیش از نیمی از درآمد آن ها را می بلعد و بخش 

دیگر هم صرفِ اساسی ترین هزینه های زندگی می شود. 
این فعال کارگری گفت: در این شرایط، اعلام کاهشِ چند صدم درصدیِ نرخ بیکاری 
اصلا موضوعی خوش بینانه نیست چراکه قطعا این کاهش به دلیل افزایش تحرک 

بنگاه های اقتصادی و ایجاد اشتغال نیست. 
فتاحی گفت: در حالی که مسئولان به اعلام آمار کاهشیِ نرخ بیکاری افتخار می کنند، 
باید بگویم که از خیلی وقت پیش کارفرمایان به خصوص در شهرهای صنعتی با 
مشکل کمبودِ نیروی کار مواجه هستند. در آگهی های استخدام حتی گاهی ذکر 
می شود که حقوق بالاتر از مصوب وزارت کار به نیروی کار همراه با مزایا اعم از ایاب 
و ذهاب، بیمه تکمیلی، غذا و… پرداخت می شود، اما باز هم برای پیدا کردنِ نیروی 
کار مشکل دارند. این فعال کارگری تأکید کرد: نباید روی تیترهایی مثل کاهش نرخ 
بیکاری مانور داد و آن را نقطه ی مثبتِ عملکرد به حساب آورد. مسائلِ اقتصادی 

ریشه ای و اساسی است و بحران بیکاری هم ناشی از همین مسائل اساسی است. 

رئیس کانون انجمن های صنفی کارگران استان آذربایجان شرقی در ادامه در رابطه با 
اهمیتِ تصمیمِ امسالِ شورایعالی کار در تعیین دستمزد سال آینده گفت: به مذاکرات 
مزدی نزدیک می شویم و تصمیمی که در این مذاکرات گرفته می شود بسیار اهمیت 
دارد؛ چراکه امسال باید بخشی از عقب ماندگی مزدی جبران شود و ما از دولت انتظار 
داریم بیش از نرخ تورم و متناسب با هزینه های زندگی و سبد معیشت، رقم تعیین 

مزد سال بعد را تعیین کند. 
فتاحی افزود: مخاطبِ محصولاتِ داخلی، مزدبگیران هستند و در صورتیکه آن ها 
توانایی خریدِ این محصولات را نداشته باشند، چرخه ی تولید بیش از پیش راکد 

می ماند و این یکی از دلایلِ زمین خوردنِ بنگاه های اقتصادی است.

یک فعال کارگری:

چرا جوانان تمایلی به کار در بنگاه های اقتصادی ندارند؟

خبر فوری/ رئیس قوه قضاییه در جریان حضور خود در منازل شهیدان رازینی و 
مقیسه، آنان را در زمره شخصیت های با اخلاص دستگاه قضا دانست که در تعقیب 
و محاکمه عناصر مخل امنیت مردم و جواسیس و تروریست ها عزمی راسخ و استوار 
داشتند.  حجت الاسلام والمسلمین غلامحسین محسنی اژه ای شامگاه 29 دی ماه 
در منازل شهیدان حجج اسلام والمسلمین علی رازینی و محمد مقیسه حاضر شد و 
ضمن تفقد از خانواده های معظم این دو شهید برجسته دستگاه قضا، یاد و خاطره آنان 
را گرامی داشت و شهادت آنان را تبریک و تسلیت گفت. رئیس دستگاه قضا، در این 
دیدارها تاکید کرد که این شهادت ها سند افتخار دستگاه قضایی است و عزم مجموعه 

عدلیه را برای عمل به وظایف قانونی و انقلابی اش، جزم تر می کند

ایسنا/ عضو کمیسیون اقتصادی مجلس یکی از اولویت های اصلی کشور را گفت وگو 
با کشورها دانست و گفت: قوای سه گانه باید به دنبال کمرنگ کردن تحریم ها باشند.

حجت الاسلام محمد باقری بناب   در تبیین اولویت های کشور گفت: یکی از اولویت های 
اصلی کشور گفت وگو با کشورهاست تا از این طریق نسبت به رفع، خنثی سازی و حتی 

کم شدن تحریم ها اقدام کرد چراکه تحریم ها کمرشکن شده است.
این عضو کمیسیون اقتصادی مجلس با بیان اینکه میزان سرمایه گذاری در کشور در 
زمینه های مختلف کافی نیست، افزود: وضعیت سرمایه گذاری در ۱5 سال گذشته در 
زیرساخت های کشور همچون انرژی اعم از برق و گاز به اندازه کافی نبوده که ممکن 
است این شرایط در آینده بدتر هم شود لذا انتظار می رود در این وضعیت، مجلس، 
دولت و قوه قضائیه به دنبال کمرنگ و بی رنگ شدن تحریم ها باشند نه اینکه مجلس 
برای خودش کارهایی کند و دولت ساز دیگری بزند.این نماینده مجلس با تاکید بر 
لزوم پرهیز از حاشیه پردازی ها گفت: در کشور ما افرادی چه در بین اصولگرایان و 
چه در بین اصلاح طلبان وجود داشتند که با رفتارها و اعمالشان و حتی مصاحبه  با 
رسانه ها، تنش در جامعه و حواشی برای دولت ها ایجاد کردند.باقری افزود: اکنون باید 
حواشی در عرصه های مختلف اعم از سیاسی، اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی را کنار 

گذاشت و همه اولویت خود را رفع مشکلات اقتصادی کشور قرار دهیم.

رویداد24/ معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهور با اشاره به آئین نامه دورکاری که 
در دولت به قوت خود باقیست گفت: طبق این آئین نامه پدر ها نیز می توانند برای 

مراقبت از فرزندان خود دورکاری داشته باشند.
 زهرا بهروز آذر معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهور در پاسخ به این پرسش که آیا 
افزایش اعتبار قانون جوانی جمعیت در لایحه بودجه نتیجه پیگیری شما بوده؟ گفت: 
یکی از دغدغه های دولت چهاردهم حتماً موضوع جمعیت است، جمعیت موضوعی 

ملی است و چالشی است که باید حل شود.
وی افزود: ما هم مسیری را که بتوانیم برای حل چالش موضوع جمعیت پیش ببریم را 

طی خواهیم کرد تا به یاری خدا این موضوع حل شود.
معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهور خاطرنشان کرد: بخشی از چالش جمعیت از 
طریق بودجه حل می شود، اما عمده مسئله آن فرهنگ سازی است، 22 میلیون خانم 
ایرانی در سن باروری هستند و فرزندخواهی نیز دارند، اما فرزندآوری ندارند و به نظر 
می آید اصلًا مسئله اینها مالی نیست که آنها را تشویق کنیم که خانه و یا ماشین به 
آنها تعلق گیرد و مادر شوند، احتمالاً دلایل دیگری دارند. باید آنها را شناسایی کنیم و 
راجع به آنها صحبت کنیم. بهروزآذر گفت: باید امیدی در دل این افراد ایجاد شود که 
مطمئن شوند فردایشان از امروزشان بهتر است و در این راه -مادر شدن- قدم بگذارند.

وی در پاسخ به این پرسش که مسئله دورکاری را به تازگی مطرح کردید، جزئیات 
آن چیست؟ بیان کرد: یکی از دغدغه های ما این است که هم مادران و هم پدران 
در کنار فرزندانشان آرامش داشته باشند، به دلیل آلودگی هوا، تعطیلی ها زیاد شد؛ 
فرزندان در خانه بودند و پدر و مادر اغلب شاغل بودند و مجبور بودند به سر کار بروند 
و این را در دولت بررسی کردیم، آئین نامه دورکاری که مربوط به سال 98 بود، مقرر 
شد همچنان به قوت خود باقی بماند و اطلاع رسانی شود. معاون امور زنان و خانواده 
رئیس جمهور ادامه داد: از طریق آئین نامه دورکاری پدران و مادران می توانند از 
ظرفیت دورکاری استفاده کنند که البته این در اختیار دستگاه های اجرایی است و باید 
مسئولین دستگاه ها این مجوز را برای کارکنان خود صادر کنند و امیدواریم که از این 

دستورالعمل استفاده کنند.

همشهری/ تهران و مسکو پس از امضای یک سند راهبردی در حضور رؤسای جمهور 
۲کشور ایران و روسیه تلاش دارند مسیر تازه ای برای تجارت آماده سازند که مبادلات 
پولی بدون نیاز به سوئیفت و محدودیت های FATF انجام گیرد؛ توافقی بلندمدت که 

باید دید بانک های مرکزی ایران و روسیه قرار است چه قدم هایی بردارند؟  
محمدرضا فرزین، رئیس کل بانک مرکزی می گوید با عملیاتی شدن پیمان پولی بین ۲ 
کشور، مبادلات اقتصادی و تجاری سرعت می گیرد، آسان تر می شود و ریال و روبل به 
عنوان واحد پولی ایران و روسیه بر اساس نرخ توافقی بازار ارز تجاری کشورمان ملاک 
تسویه خواهد بود. او تصریح کرد: تابلوی روبل با نرخ توافقی بزودی در مرکز مبادله ارز 
و طلای ایران راه اندازی و پول دیجیتال ایران و روسیه نیز به منظور افزایش ارزش 

مبادلات اقتصادی فعال می شود.
سوال مهم اما این است که آیا تجربه اجرایی شدن پیمان دوجانبه پولی بین تهران و 
مسکو می تواند با کشورهای دیگر طرف تجاری ایران ملاک عمل قرار گیرد؟ رئیس 
کل بانک مرکزی با بیان اینکه پیمان پولی بسیار فراتر از اتاق پایاپای است، اظهار کرد: 
به واسطه این پیمان، با روبل و ریال مبادله خواهیم کرد. هم اکنون در حال راه اندازی 
اتاق پایاپای با قزاقستان و چند کشور دیگر هستیم. اما در پیمان پولی میان ایران و 
روسیه، مشکل نرخ تسویه ارز بود که به زودی این مسأله نیز برطرف می شود و دیگر 
نیازی به اتاق پایاپای نیست و تمام مبادلات به روبل و ریال انجام می شود. لذا به تجار 

اطمینان می دهم که در زمینه پولی مشکلی وجود ندارد.
۳ توافق پولی تهران و مسکو

روسای بانک های مرکزی ایران و روسیه هفته گذشته در جریان مذاکره و دیدار روسای 
جمهور ۲ کشور بر سر ۳ موضوع مهم به توافق رسیده اند که در صورت اجرایی شدن، 
پول های ملی در تجارت دو کشور ملاک عمل خواهد بود و پیام رسان های بانکی و 
بومی موسوم به سپام و SPFS به هم وصل شده و شبکه پرداخت کارتی دو کشور 
هم متصل خواهند شد. افزون بر این به گفته فرزین قرار است: با راه اندازی شعب 
بانک های »V.T.B« و "میربیزینس" تجار ایرانی می توانند عملیات صادرات خود را 
از طریق این شعب انجام دهند همچنین با تمهیدات پیش بینی شده در صدد رفع 

مشکل عدم تعادل تجاری بین دو کشور هستیم.
انتقال پیام بانکی بدون سویفت

راه اندازی سیستم سوئیفت  از  سال  دو  که حدود  حالی  در  می افزاید:  گزارش  این 
محرمانه میان ایران و روسیه می گذرد، کاظم جلالی سفیر ایران در روسیه خبر داده 
که با راه اندازی این پیام رسان محرمانه، سوئیفت به طور کامل از مبادلات پولی و بانکی 

دو کشور حذف شده است.
با راه اندازی سیستم پیام رسان محرمانه میان ایران و روسیه، تبادلات مالی دو کشور 
دیگر نیازی به استفاده از سوئیفت ندارند. این اقدام، نتیجه تلاش های مشترک دو 
کشور برای تسهیل روابط بانکی و تجاری، به ویژه در شرایط تحریم ها، بوده است. 
این سیستم به نام SPAM )سیستم پیام رسان بانک های ایران( و SPFS )سیستم 
پیام رسان بانک های روسیه( امکان انتقال اطلاعات مالی را به صورت مستقیم و بدون 

وابستگی به شبکه های مالی بین المللی فراهم کرده است.
اثر توافق پولی بر تجارت

کامبیز میرکریمی، نایب رئیس اتاق بازرگانی ایران و روسیه می گوید: با رشد و توسعه 
بازار ارز تجاری میان ایران و روسیه، روبل نیز به عنوان یکی از ارزهای معتبر در مبادلات 
ایران و روسیه معرفی خواهد شد. این بازار به صادرکنندگان و واردکنندگان این امکان 
را می دهد که ارزهای خود را با نرخ های مناسب تر و بدون وابستگی به ارزهای خارجی 
معامله کنند. او افزود: با حذف سوئیفت از روابط بانکی و تقویت استفاده از ارزهای ملی 
و سیستم های پیام رسان داخلی می تواند به طور قابل توجهی به استقلال اقتصادی دو 

کشور کمک کند.
علیرضا پیمان پاک، قائم مقام سابق وزارت جهاد کشاورزی یکی از مهمترین عوامل 
توسعه تجارت ایران و روسیه را توسعه روابط بانکی و مالی اعلام و تاکید کرد: اقدامات 
موثر بانک مرکزی در سال های اخیر موجب توسعه روابط مالی و بانکی با روسیه شد و 

تجار و بازرگانان هم اکنون می توانند با سهولت به تجارت با روسیه بپردازند.
یک بانک روسی در راه ایران

خبر دیگر اینکه آندری کوستین رئیس وی تی بی بانک روسیه اعلام کرد که این بانک 
درصدد تاسیس یک بانک تابعه در ایران تا پایان سال ۲۰۲۵ میلادی )دی ماه ۱۴۰۴( 
است و این موضوع در انتظار موافقت مقامات ایرانی است. او با بیان اینکه ما قصد خود 
را برای افتتاح یک بانک در ایران تا پایان سال ۲۰۲۵ اعلام کرده ایم، افزود: این موضوع 
به معنای ورود اولین بانک روسی به بازار ایران است و ما درخواست خود را به مقامات 
ایران ارائه کرده و امیدوار هستیم که مجوز لازم برای این موضوع تا پایان سال جاری 
صادر شود. این بانک روسی دفتر نمایندگی خود را در سال ۲۰۲۳ در ایران دایر کرده 

و اولین بانک روسی است که دارای نمایندگی در ایران است.
۹ دستاورد توافق پولی ایران و روسیه

۱- پیمان پولی میان ایران و روسیه: این پیمان بر اساس نرخ توافقی ارز دو کشور )ریال 
و روبل( اجرا می شود که می تواند تسهیل و تسریع در مبادلات تجاری میان ایران و 

روسیه را به دنبال داشته باشد.
۲- راه اندازی تابلوی روبل: این اقدام کمک خواهد کرد تا نرخ تسویه ارز بین ایران و 

روسیه براساس توافقات تجاری تعیین شود.
۳- پول دیجیتال ایران و روسیه: یکی از اقدامات جدید در این پیمان پولی، استفاده از 
پول دیجیتال دو کشور برای مبادلات تجاری است که می تواند نقش مهمی در افزایش 

حجم معاملات اقتصادی داشته باشد.
۴- سیستم پیام رسان SPAM و SPFS: این اتصال باعث می شود به طور مستقیم 
و بدون نیاز به سوئیفت، تبادلات مالی میان دو کشور را تسهیل شود که در شرایط 

تحریم ها بسیار حیاتی است.
۵- فعال سازی کارت های شتاب در روسیه: در حال حاضر، کارت های عضو شبکه 
شتاب ایران در خودپردازهای روسیه فعال شده اند و در مرحله بعدی کارت های روسی 

در ایران فعال خواهند شد.
۶- رفع مشکل عدم تعادل تجاری: با استفاده از نرخ توافقی برای روبل و ریال و 

راه اندازی اتاق پایاپای، مشکلات عدم تعادل تجاری میان دو کشور کاهش می یابد.
۷- همکاری های بانکی میان دو کشور: بانک های ایران و روسیه در حال راه اندازی 
و  فاینانس  خصوص  در  به ویژه  هستند،  بیشتر  همکاری های  و  جدید  شعبه های 

تسهیلات برای صادرات.
روسیه  و  ایران  همکاری های  آینده،  در  دلارزدایی:  برای  بلندمدت  برنامه های   -۸
می تواند زمینه ساز حذف دلار از مبادلات تجاری میان دو کشور و گسترش استفاده از 

ارزهای ملی یا پول های دیجیتال باشد.
۹- بریکس پی و رقابت با سوئیفت: در سطح جهانی، سیستم جدید پرداخت بریکس پی 
می تواند به عنوان جایگزین سوئیفت در میان کشورهای عضو بریکس و حتی سایر 

کشورهای غیرعضو عمل کند.
سکو می تواند با کشورهای دیگر طرف تجاری ایران ملاک عمل قرار گیرد؟ رئیس کل 
بانک مرکزی با بیان اینکه پیمان پولی بسیار فراتر از اتاق پایاپای است، اظهار کرد: 

به واسطه این پیمان، با روبل و ریال مبادله خواهیم کرد. هم اکنون در حال راه اندازی 
اتاق پایاپای با قزاقستان و چند کشور دیگر هستیم؛ اما در پیمان پولی میان ایران و 
روسیه، مشکل نرخ تسویه ارز بود که به زودی این مسئله نیز برطرف می شود و دیگر 
نیازی به اتاق پایاپای نیست و تمام مبادلات به روبل و ریال انجام می شود؛ بنابراین به 

تجار اطمینان می دهم که در زمینه پولی مشکلی وجود ندارد.
۳توافق پولی تهران و مسکو

رؤسای بانک های مرکزی ایران و روسیه هفته گذشته در جریان مذاکره و دیدار رؤسای 
جمهور ۲کشور بر سر ۳موضوع مهم به توافق رسیده اند که درصورت اجرایی شدن، 
پول های ملی در تجارت ۲کشور ملاک عمل خواهد بود و پیام رسان های بانکی و بومی 
موسوم به سپام و SPFS به هم وصل می شوند و شبکه پرداخت کارتی ۲کشور هم 
متصل خواهند شد. افزون براین به گفته فرزین، قرار است با راه اندازی شعب بانک های 
»V.T.B« و »میربیزینس« تجار ایرانی بتوانند عملیات صادرات خود را از طریق این 
شعب انجام دهند. فرزین افزود: همچنین با تمهیدات پیش بینی شده درصدد رفع 

مشکل عدم تعادل تجاری بین ۲کشور هستیم.
انتقال پیام بانکی بدون سوئیفت

این گزارش می افزاید: درحالی که حدود ۲سال از راه اندازی سیستم سوئیفت محرمانه 
میان ایران و روسیه می گذرد، کاظم جلالی، سفیر ایران در روسیه خبر داده که با 
راه اندازی این پیام رسان محرمانه، سوئیفت به طور کامل از مبادلات پولی و بانکی 
۲کشور حذف شده است. با راه اندازی سیستم پیام رسان محرمانه میان ایران و روسیه، 
تبادلات مالی ۲کشور دیگر نیازی به استفاده از سوئیفت ندارند. این اقدام نتیجه 
تلاش های مشترک ۲کشور برای تسهیل روابط بانکی و تجاری، به ویژه در شرایط 
تحریم ها بوده است. این سیستم به نام SPAM )سیستم پیام رسان بانک های ایران( و 
SPFS )سیستم پیام رسان بانک های روسیه( امکان انتقال اطلاعات مالی را به صورت 

مستقیم و بدون وابستگی به شبکه های مالی بین المللی فراهم کرده  است.

پیمان پولی تهران و مسکو چه دستاوردهایی را به همراه دارد؟


